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T A T E D E N / T A TEDEN 

l o pokajnino gre, 
ne za milošiine 

Poleg nemogočih političnih snubljenj in že skoraj tradicionalno 
neokusnih predvolilnih spletkarij, vključno z merjenjem moči ok
rog volilnega sistema in nenadnim izbruhom aktivnosti raznoraz-
nih komisij, je prve dni leta 2000 na Slovenskem zaznamoval tudi 
novi zakon o pokojninskem in invalidskem zavarovanju, ki ga je 
po treh letih pogajanj državni zbor sprejel 10. decembra lani, vel
jati pa je pričel 1. januarja; začuda brez večjega pompa. Nekje 
sem slišal, da rmj bi to pomenilo zatišje pred nevihto. Ali res? 

Nedvomno je novi zakon s stališča delavcev manj ugoden, kot je 
bil prejšnji, še iz ranjke Jugoslavije, saj sicer postopno, a vendar 
spreminja vse temeljne določbe, podaljšuje starostno dobo zavaro
vancev, pri ženskah viša tudi delovno dobo in uvaja kup drugih 
novosti, kot so recimo vdovske, družinske, delne in kmečke, opros
tite, državne pokojnine ipd. Največji spremembi pomenita uvedba 
dodatnega obveznega in dodatnega prostovoljnega zavarovanja 
oziroma drugi in tretji steber, saj uvajata dodatne vire za zago
tavljanje pokojnine na stara leta, za kar do sedaj ni bilo treba 
skrbeti in kar si bodo lahko privoščili le tisti z dobrimi plačami. 

Pa vendar je, v celoti gledano, novi zakon manj radikalen ozi
roma neugoden, kot ga je predlagatelj ponujal pred tremi leti v 
znameniti beli knjigi. Sindikati so s svojo dovolj pokončno držo v 
pogajanjih v veliki meri uspeli in tako dokazali, da so kljub demo
kraciji, ki si jo vsak razlaga in tudi jemlje po svoje, dovolj resen 
partner ter da tudi v bodoče ne gre računati brez dogovarjanja in 
končno tudi konsenza med socialnimi partnerji. Kljub ostreje pos
tavljenim zahtevam Ropovega ministrstva jim je namreč z vztra
jnim pogajanjem uspelo obdržati v veljavi medgeneracijsko pogod
bo, in naj se sliši še tako nemogoče, tudi solidarnost, na kateri sloni 
dobršen del prvega stebra obveznega pokojninskega zavarovanja. 

A naj človek prebira tako ali drugače, novi zakon ostaja restrik
tiven, saj dejansko znižuje pravice tistim, ki res delajo, torej dela
vcem. Zal bodo tudi njegove učinke spet najbolj čutili najslabše 
plačani, garači. In čeprav je predlagatelj trdil nasprotno, bodo nje
govo breme čutili in že čutijo tudi sedanji upokojenci, saj jih je na
mesto novoletnega darila udarilo po žepu že prvo usklajevanje po
kojnin. Seveda ne smemo pozabiti, da pokojnine ostajajo odvisne 
predvsem od plač zaposlenih, a zaradi tega niso nikakršna 
miloščina, ampak trdno prigararui pravica. Z novim zakonom smo 
vsekakor še daleč od idealnega. In tega se zaveda tudi država, saj 
je že slišati, da ga bo v kratkem spet /1 " " " t ^ 
treba prilagoditi razmeram. Ve se, na / flf(2/lf{u /]cl^*<> 
čigavih plečih. ( i ij 

Lepe z imske dneve p r idn i sad jar j i i z rab i jo za d e l o ... Poto: M a r t i n Ozmec 

U U B U A N A / OB ZAKUUCKU LETA 
STAREJŠIH 

"Me izstopimo še ii 
lirosa! Ta svet /e vsef" 
P o d t em g e s l o m je 10. j a n u a i j a \ Cankarjevem d o m u pote
ka la s lavnostna akademija kot zak l jučno dejanje c e l o l e t n i h 
aktivnost i v m e d n a r o d n e m le tu s tar ih . Toda to še n e p o m e 
ni , da bo ods le j s taranje spet p o t e k a l o t iho , n e o p a z n o , kot 
dogajanje vsakega p o s a m e z n i k a z a s e . Vrednost tak ih pos 
p e š e n i h akt ivnost i v e n e m le tu j e v tem, da s m o se n e le za
vedli števila s tarih , a m p a k da s m o spozna l i in izrekli prene-
katero resn ico o t em, k a k o vrednot imo starost i n kaj z n a m o 
z njo počet i . Zavedli s m o se , da 65 in več let n a š e g a soseda , 
znanca , prijatelja, profesorja, sodn ika , ključavničarja, stro
jevodja ... p o m e n i 65 in več let ž ivljenjskih i zkušenj i n 
modrost i in 3 0 do 4 0 let de lovnih i zkušenj in z n a n j . 

Ne gre torej le za starost, ki potrebuje pomoč, nego in skrb ter celo 
odločanje drugih namesto nje. Ne, gre za ogromen človeški, intelektu
alni in delovni potencial, rezervo, ki lahko oplemeniti delo in znanje 
mlajših, opozori na napake, ki jih je sama že prešla. S tem ne ogroža 
dela in obstoja mladih, ampak ga dopolnjuje in bogati in prispeva k 
večji blaginji, duhovni in materialni, vseh. Torej se ne bojimo starih, 
ki še želijo sodelovati v javnem življenju. Nasprotno, povabimo jih 
zraven in dosegli bomo vsaj dvoje: posredovali nam bodo svoja znanja 
in izkušnje, po drugi strani pa bodo poskrbeli tudi zase in za svoje 
vrstnike tako, kot sami čutijo, da potrebujejo. Tako bomo ustvarjali 
družbo, kjer bomo odločali vsak zase, ne za druge. 

Stari v mestni občini Ptuj so leto 1999 kot mednarodno leto starih 
vzeli resno. Organizirali so se s pomočjo Slovenske filantropije in izde
lali program, s katerim so uspeli na mednarodnem razpisu za sredstva. 
Pri tem je zelo pomembno, da so se povezali upokojeni in delovno ak
tivni, torej profesionalci in neprofesionalci, vladne in nevladne orga
nizacije, stari in mladi. Skozi vse leto je potekalo sedem programov, ki 
so bili namenjeni starim in so jih izvajali stari za druge stare in pri tem 
vključevali mlade, zlasti učence osnovnih in dijake srednjih šol. 
Večina programov, zlasti program skupin samopomoči, medgenera-
cijskih povezav, lokalnih pobud in merjenja krvnega pritiska in 
zdravstvenega svetovanja, bo potekala tudi v letu 2000. Če bo mestna 
občina spoznala, da ti in še kaki drugi programi dvigajo kakovost 
življenja starih in posredno tudi mladih in da z razvojem pomenijo 
tudi kako visoko strokovno delovno mesto, jih bo morda vključila v 
svojo socialno politiko na tem področju. 

Anka Ostrman 

TRNOVSKA VAS / DRUŠTVO KMETIC 
PRIPRAVILO IZOBRAŽEVANJA 

Du bo druitnm 
T a k o kot v sako z i m o j e Društvo k m e t i c Trnovska vas tudi 
l e tošn jo z i m o organiz i ra lo več izobraževanj za k m e t i c e . 

N a e n e m i z m e d t e č a j e v D r u š t v a k m e t i c T r n o v s k a 
v a s 

V decembru so organizirali dva 
tečaja: v začetku meseca so 
pripravljali perutnino na različne 
načine, tečaj je vodil Vlado Pig-
nar. Pred novoletnimi prazniki 
pa so kmetice izdelovale rože in 
cvetlične aranžmaje iz prešanega 
papirja; tečaj je vodila Terezija 
Meško iz Kmetijske svetovalne 
službe Ptuj. 

13. januarja pa so se kmetice 
urile v pripravi in okraševanju 
tort; tečaj je vodila Marija Rošar 
iz Srednje živilske v Mariboru. 
Vsi trije tečaji so bili organizirani 
v Sovjaku pri predsednici društva 
Mariji Štebih. 

Izvedbo izobraževanj sta omo

gočili Kmetijska svetovalna 
služba Ptuj in Občina Trnovska 
vas z dotacijo 70.000 tolarjev. 
Predsednica Društva Marija 
Štebih je še povedala, da bodo ko
nec februarja izvedli redni letni 
občni zbor, v marcu pa že 
pripravljajo srečanje z društvom 
kmetic iz Stoperc. 

Tekst in foto: 
v 

Zmago Šalamun 
- CENTRALNA KURJAVA 
.VODOVOD 

Ugodne cene storitev 
in materiala 
Franci STRELEC 



AKTVALMO 
MARIBOR / TISKOVNA KONFERENCA MINISTRA ZA MALO GOSPODARSTVO IN TURIZEM JANKA RAZGORŠKA 

Optimisfiitte napovedi xa slovenski turizem 
VLADA IMA POSLUH ZA TURIZEM • LETOŠNJE LETO BO ZA SLOVENSKI TURIZEM NAJUSPEŠNEJŠE V ZADNJIH DESETIH LETIH 
11. januarja je imel v hotelu Piramida v Mariboru minister za 
malo gospodarstvo in turizem Janko Razgoršek prvo novinar
sko konferenco v letu 2000 . Sodelovala sta še Tomaž Zaje, 
državni sekretar za turizem, in Jože Smole , državni sekretar 
za malo gospodarstvo. Ob tej priložnosti so predstavili 
obračun dela v ministrstvu v lanskem letu, turist ično sezono 
in prednostne naloge v letu 2000. Čeprav je lansko turist ično 
sezono precej zanamovalo balkansko dogajanje, jo je minister 
ocenil kot uspešno , čeprav cilji n i so bili v celoti realizirani in 
so doseženi rezultati slabši kot v letu 1998. Veliko slabše pa bi 
lahko bilo, če med letom vlada ne bi pomagala z dodatnimi 
proračunskimi sredstvi za pospeševanje prodaje turist ičnih 
storitev in dodatno promocijo v višini 375 milijonov tolarjev. 

"Z ugodnimi krediti za razvoj 
turistične infrastrukture smo v 
lanskem letu dosegli kvalitetne 
rezultate. Marsikateri objekt je 
odprl vrata prej, kot bi sicer. 
Država spodbuja razvoj turizma. 
Gre tudi za najbolj perspektivno 
gospodarsko dejavnost in moraš 
biti res neimien, da to dejavnost 
zapraviš. Ob upoštevanju vseh 
multiplikativnih učinkov je turi
zem v družbenem bruto produktu 

udeležen s 16 odstotki, kar ni 
malo. Zavedam pa se, da bo po
trebno področju turizma še veli
ko narediti." 

Potem ko je bil avgusta leta 
1998 sprejet zakon o pospeševan
ju turizma, so bili v lanskem letu 
sprejeti skoraj vsi podzakonski 
akti, s katerimi so turističnim in 
gostinskim delavcem olajšali raz
mere za gospodarjenje. Izvedeni 
so bili štirje javni razpisi, in sicer 

za sofinanciranje turističnih pri
reditev v višini 50 milijonov to
larjev, za sofinanciranje turis
tičnih programov v višini 100 mi
lijonov tolarjev, za sofinanciranje 
investicij v obnovo in razvoj tu
rističnih objektov in razpis za tu
ristični radio v višini 80 milijo
nov tolarjev. Začetek delovanja 
turističnega radia je minister 
Razgoršek ocenil kot ugodno. Že 
kmalu se je tudi pokazalo, da ne 
gre za politični projekt. Letos naj 
bi ga slišali že v vseh slovenskih 
turističnih krajih. Trenutno ra
dio deluje še poskusno, njegov 
govorni program bo potrebno še 
dodelati, za njegovo uveljavitev 
pa si bo morala prizadevati tudi 
nacionalna turistična organizaci
ja, ki se že pred začetkom delo
vanja srečuje z očutnimi kadrov
skimi težavami, ki so posledica 
(pre)velikih osebnih ineresov. 
Ker pa bo zanjo denar zagotavlja
la država, bo tudi upravljanje v 
njenih rokah, kar je po ministro
vem edino pravilno. Upravni od

bor naj bi bil znan že v kratkem. 
Za generalnega direktorja bo mi
nister Razgoršek imenoval enega 
od štirih kandidatov, ki izpolnju
jejo pogoje; na razpis se jih je pri
javilo pet. 

Lansko leto so bile opravljene 
nekatere zanimive strokovne ra
ziskave o razvoju slovenskega tu
rizma, precej spodbudne rezulta
te je pokazala analiza ekonom
skih učinkov slovenskega turiz
ma. Ministrstvo za malo gospo
darstvo je v lanskem letu podprlo 
projekte ustanovitve treh novih 
regionalnih garancijskih skladov, 
in sicer v Mariboru, Krškem in 
Ljubljani, ter dokapitalizacijo 
obstoječih garancijskih skladov v 
Novem mestu, Celju, Kranju, 
Kopru, Zagorju, Murski Soboti 
in Novi Gorici. Na mednarod
nem področju je bilo zlasti opaz
no sodelovanje s koroškimi Slo
venci, Hrvaško, Črno goro, 
Nemčijo, Italijo in Francijo. V 
okviru projektov Phare so izpos
tavili zlasti Euro Info Center, ki 
je pri povezovanju z EU prav go
tovo most, ki omogoča prikl
jučitev na evropske programe ma
lega gospodarstva. 

VOSPREDJU 
ORGANIZIRANOST 
SLOVENSKEGA 
TURIZMA 

čeprav je letošnje leto volilno, 
minister Razgoršek vendarle 
pričakuje, da bodo lahko izpeljali 
še nekatere ključne projekte, ki si 
jih je ministrstvo za malo gospo
darstvo in tiu-izem zadalo za leto 
2000. Predvsem gre za ureditev 
organiziranosti slovenskega tu
rizma skaldno z zakonom o po
speševanju turizma. V ospredje 
postavlja ustanovitev proračun
skega sklada za razvoj turizma, 
uskladiti pa bo potrebno tudi 
spremembe zakona o igrah na 
srečo s strategijo razvoja igral-
ništva ter pričeti dodeljevati male 
koncesije. Pri tiurističnih progra
mih in prireditvah bodo letos 
dali poudarek razvoju mladinske

ga in kulturnega turizma ter 
ohranjanju kulturne in naravne 
dediščine. Ena od prednostnih 
nalog bo tudi zasnova projekta 
ohranjanja in obnavljanja sloven
skih gradov, dvorcev in drugih 
spomenikov, da bi z njihovo 
oživitvijo obogatili ponudbo slo
venskega turizma. Tudi letos bo 
ministrstvo znatna sredstva na

menilo za razvoj in financiranje 
dejavnosti turizma. Za sofinanci--
ranje naložb naj bi šla dobra mili
jarda tolarjev, za turistične prire
ditve 80 milijonov, za izvedbo tu
rističnih programov pa 150 mili
jonov tolarjev. Turistična bera 
leta 2000 naj bi bila najboljša v 
zadnjih desetih letih doslej, rast 
naj bi bila desetodstotna. Tomaž 
Zaje je sicer napovedal petodstot-
no rast, tej pa je minister dodal še 
enkrat toliko. 

Na področju malega gospo
darstva pa bo ministrstvo v letu 
2000 veliko pozornost posvetilo 
dualnemu sistemu izobraževanja, 
podrobneje se bodo lotili "antibi-
rokratskega programa", nadalje
vali pa bodo tudi skupne javne 
razpise z ministrstvoma za gospo
darske dejavnosti in za kmetijst
vo, gozdarstvo in prehrano za iz
boljšanje konkurenčne sposob

nosti podjetij. Nekateri razpisi sc 
bili objavljeni že v novembri 
lani, konec februarja letos pa bc 
ministrstvo izvedlo razpise zs 
spodbujanje ženskega podjet 
ništva, mladih podjetnikov, pod 
jetnikov z manj razviti! 
območjih in podobno. Ministrst 
vo za malo gospodarstvo bo letoi 
organizator konference o od 

pravijanju zakonskih ovir za hi 
trejši razvoj malega gospodarstvi 
v okviru srednjeevropske pobu 
de, sodelovalo pa bo tudi v pakti 
stabijnosti za jugovzhodno Evro 
po (Črna gora, Makedonija). 

Na tiskovni konferenci 11. ja 
nuarja je minister za malo gospo 
darsrvo in turizem Janko Raz 
goršek tudi pozval k nadaljevanji 
akcije Turizem smo ljudje, kar bi 
prvi vrsti morali resno vzeti gos 
tinski in turistični delavci. Vs 
naložbe v turistično gospodarstv 
bodo zaman, če ne bomo imel 
kvalitetnega turističnega in gos 
tinskega delavca oziroma če ta n 
bo imel pravega odnosa do gostž 
V zadnjem času je minister preje 
več tovrstnih pripomb tujih gos 
tov; nezadovoljen gost pa je najs 
labše, kar se lahko zgodi slover 
skemu turizmu. 

Ml 

Bo tudi Ptuj v letu 2 0 0 0 imel nadpovrečne rezultate v turiz 
mu? Foto: Črtomir Goznik 

SLOVENSKA BISTRICA / NOVA KBM, D.D., SPREMIN
JA SVOJ NAČIN DELA PRI POSLOVANJU Z OBČANI 

Sodobnejši pristop do strank 
v ekspozituri Nove KBM, d.d., na Titovi cesti 

55 v Slovenski Bistrici so s ponedeljkom, 17. ja
nuarja, poskusno uvedli nov način poslovanja, 
ki strankam prinaša vrsto ugodnosti. 

Storitve v na novo urejeni enoti bodo razdeljene 
po skupinah, in sicer bodo posebna okenca za 
opravljanje gotovinskih poslov (tolarska ali de
vizna vplačila oziroma izplačila, devizni in men
jalniški posli), drugi del okenc pa bo namenjen 
opravljanju ostalih bančnih storitev (odpiranje 
tolarskih ali deviznih računov oziroma hranilnih 
knjižic, izdajanje čekovnih blanketov in potrdil 
ter varčevanju) in svetovanju. Ob tem se bodo 
lahko občani ne glede na posel, ki ga želijo opra
viti, postavili le v eno vrsto, iz te pa bodo stopali 
k posameznim okencem. 

V enoti bo tudi poseben prostor za stranke, ki 
bodo dvigovale ali polagale večje zneske gotovi
ne, saj jim bo zagotovljena večja zasebnost pri 
poslovanju. 

Novost v enoti bo posebna skrinjica za pologe 
manjših zneskov gotovine na katerikoli vpogled-
ni tolarski račun ali plačilo položnic, tako da 
bodo te posle komitenti lahko opravili kar sami 
in brez čakanja v vrsti. V enoti so poskrbeli tudi 
za informacijsko mesto, kjer bo komitentom za 

njihova vprašanja na voljo bančnik, na tem mestu 
pa bodo na voljo tudi obrazci in prospektno gra
divo. 

Preuredili so tudi prostor za malo gospodarstvo, 
tako da bodo samostojni podjetniki, kmetovalci, 
občani samostojnih poklicev in tudi društva 
lahko vse bančne posle opravili ne enem mestu. 
Poseben prostor so v banki namenili tudi opravl
janju domačega plačilnega prometa. 

"Naš osnovni cilj je povečati učinkovitost in s 
tem skrajšati čas, ki ga naši komitenti porabijo za 
opravljanje enostavnih finančnih poslov. 
Združili bomo namreč delo likvidatorja in bla
gajnika, naš komitent pa bo lahko stopil samo v 
eno vrsto," pojasnjuje pilotsko uvajanje novosti 
Igor Šujica, direktor podružnice Nove KBM v 
Slovenski Bistrici. "Tako bo na voljo več časa za 
svetovanje tistim, ki bodo želeli v banki opraviti 
kakšen zahtevnejši posel. Strankam smo želeli za
gotoviti tudi primerno okolje, ki jim zagotavlja 
dobro počutje in zasebnost. In ne nazadnje ne 
bodo se več ubadali z večnim vprašanjem, katera 
vrsta bo hitrejša." 

Spremenjen način poslovanja bodo na osnovi 
pridobljenih izkušenj postopno vpeljevali v vse 
druge ekspoziture. 

TEDNIK je naslednik Ptujske
ga tednika oziroma Našega 
dela, ki ga je ustanovil Okraj
ni odbor OF Ptuj leta 1948. 
Izdaja RADJO-TEDNIK, 
d.o.o. , Ptuj. 
Direktor; Franc Lačen. 
Uredništvo; Jože Šmigoc 
(odgovorni urednik), Jože 
Bračič, Majda Goznik, Viki 
Klemenčič Ivanuša, Martin 
Ozmec (novinarji), Slavko 
Ritjarič (vodja tehnične 
redakcije) in Jože Mohiorič 
(grafično-tetinični urednik). 
Propaganda; Oliver Težak, 
n 041-669-509. 
Naslov; RADIO-TEDNIK, p.p. 
95, Raičeva 6, 2250 Ptuj; 
t r (062) 749-34-10, 
749-34-15, 749-34-37; 
faks (062) 749-34-35. 
Celoletna naročnina 
6.760 tolarjev, za tujino 
13.520 tolarjev. 
Žiro račun: 52400-601-47280 
Tisk: MA-TISK, Maribor. 
Davek na dodano vrednost je 
vračunan v ceno izvoda in se 
obračunava v skladu s 7. 
točko 25. člena Zakona o 
davku na dodano vrednost, 
Uradni list 23. 12. 1998, št 89. 
Nenaročenih fotografij in 
rokopisov ne vračamo. 
Strani na internetu: 
vvww. radio-tednik. si. 
E-pošta: 
nabirainikš>radio-tednik.si 
tednik@amis.net 

P T U J / GOSTILNA PRI POSTI 
PONOVNO ODPRTA 

Od 24. decembra je ponovno 
odprta gostilna Pri pošti v Lac
kovi ulici v Ptuju. V najem jo je 
vzela znana gostinska delavka, 
tudi vodja gotinske sekcije pri 
Območni obrtni zbornici Ptuj 
Danica Zemljarič Dobrotič. 
Njena želja je, da bi tej nekoč 
priljubljeni ptujski gostilni 
povrnila nekdanji sloves. 

Danica Zemljarič Dobrot ič, 
nova najemni^ca gost i lne Pri 
pošt i . Foto: Črtomir Goznik 

Nekaj tedensko obratovnje je že 
pokazalo, da nekdanji gostje na 
gostilno niso pozabili in da se 
bodo ob kvalitetni ponudbi radi 
vračali. Danica je ob našem obi
sku povedala, da se je zdi, da se je 
odločila prav, saj se v novem lo
kalu počuti kot doma. Na jedilnik 
je uvrstila dobra stara jedila: 
vampe, goveji in konjski golaž, 
kislo domačo juho, gobovo 
kmečko juho, ajdovo gibanico, na 
voljo so tudi dnevni menu, mali
ce in jedi po naročilu. Sprejemajo 
pa tudi naročila za zaključene 
družbe z do 60 gosti. Že februarja 
bodo gostilno Pri pošti odpirali 
tudi v nedeljo, ko bodo gostom 
postregli z nedeljskimi kosili. Še 
na gostilna več v mestnem jedru s 
ponudbo hrane, ki se bo trudila, 
da bi z nedeljskim delom vsaj 
malo omilila običajno ptujsko 
mrtvilo v teh dneh. IDanica je pre
pričana, da bi s pravo ponudbo in 
delitvijo dela ptujski gostinci, če 
bi povezano delovali, lahko vrnili 
tej dejavnosti nekdanji sloves. 
Sekcija ima trenutno 165 članov. 
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TEDENSKI KOMENTAR IZ I L I R I K E - BORZNOPOSRED-
N I S K E H I S E 

Jlasf 
Najmočnejša slovenska podjetja se spet po

spešeno obračajo na trge bivše Jugoslavije. Tako 
sta bili pretekli teden na tem gospodarskem 
območju odprta dva objekta. Farmacevtsko pod
jetje Lek se s svojo dejavnostjo širi v Skopje, kjer 
so odprli postovno-proizvodni center. V njem bo 
podjetje proizvajalo najsodobnejša zdravila in dru
ge izdelke iz Lekove domače lekarne, s katerimi 
bodo pokrivali trg na južnem Balkanu. Poleg Leka 
je pot na jug nadaljevalo tudi podjetje Gorenje. V 
Sarajevu so odprli prodajno-sktadiščni center, s 
katerim se bodo približali kupcem v tej državi. S 
svojimi strateškimi načrti v Gorenju segajo tudi v 
druge države, kjer bodo skušali na novo postaviti 
nekoč že operativne prodajno-distribucijske 
mreže. 

Prav tako, kot se širijo slovenska podjetja, se 
krepi tudi slovenski borzni indeks, ki je pretekli te
den razveseljeval investitorje. V tednu dni je prido
bil kar 1,8 odstotka, njegova vrednost pa se je v 
petek ustavila pri 1.862 indeksnih točkah. Vzpod
budno za trgovce z vrednostnimi papirji je 
predvsem dejstvo, da je rast tečajev generiralo 
domače povpraševanje. Investitorji so na trgu tre
nutno še vedno dovolj močni, da pri višjih cenah 
absorbirajo presežno ponudbo. 

Najbolj se je pretekli teden na novico o povezo
vanju odzvala delnica SKB Banke. S tem, ko Ban
ka Slovenije ni dovolila medsebojnih vzajemnih 
nakupov delnic med Abanko in SKB, sta se le-ti 
razšli v svojih namerah za združitev. SKB pri svojih 
težnjah po velikosti ni Čakala prav dosti, saj se je 
namesto z Abanko odločila povezati z Novo kre
ditno banko Maribor, ki je v 100-odstotni lasti 
države. V potrditev svojih namenov sta banki pod
pisali dogovor o nameri za združitev, banki naj bi v 
združeni moči pričeli poslovati prihodnje leto, tržni 
delež, ki naj bi ga banki dosegali v slovenskem 
prostoru, pa bo znašal okoli 25 odstotkov. Enotni 
tečaj delnice SKB je zato pridobil 8,2 odstotka in 
se ustavil pri 2.361 tolarjev. 

Visoko rast sta dosegli tudi delnici Intereurope in 
Luke Koper. Nejasnosti okoli združevanja obeh 
podjetij v Globalni logistični servis je vedno manj 

in združitev je vedno bolj verjetna, saj sta podjetji 
s predstavniki vlade uskladili svoja stališča. Cent 
delnic sta se temu primerno dvignili, saj je bila 
Luka Koper v petek vredna 3.156 tolarjev, Intereu-
ropa pa je v tednu dni porasla za malo manj kot 4 
odstotke na 2.547 tolarjev. Če bo menjalno raz
merje med delnicami podjetij ostalo pri nivoju oko
li 1:1,2 v korist Luke, ima v prihodnje pri nadaljnji 
rasti Intereuropa nekoliko več možnosti. 

K rasti indeksa sta pretekli teden prispevali tudi 
podjetji, ki imata v njem največji ponder. Delnica 
Leka je zopet preskočila mejo 35.000 tolarjev za 
delnico, vzpodbudne novice o Krki pa so potisnile 
njeno vrednost na 27.222 tolarjev. Malo prese
nečenje je pretekli teden pripravila delnica Save 
Kranj. Zatem, ko so se posli odvijali že pri 19.000 
tolarjih, je delnica izgubila kar nekaj odstotkov, 
njen tečaj se je spustil pod 18.000 tolarjev. Kljub 
nekoliko manj ugodnim gibanjem delnice podjetje 
z realizacijo svojih strateških načrtov ne zaostaja. 
Naslednja pridobitev Save je nakup podjetja Che-
mo, s katerim utrjujejo svojo pozicijo v kemični in
dustriji. 

Še bolj kot slovenski borzni indeks se je dvignil 
indeks pooblaščenih investicijskih družb. 4,8-od-
stotna rast ga je ponesla na 1.559 indeksnih točk, 
4% pod doslej najvišjo vrednostjo. Rast poob
laščenih investicijskih družb je bila pričakovana, 
saj bodo te v prihodnjem mesecu pridobile doda
ten delež premoženja. Država bo na dražbi 14. fe
bruarja, oziroma teden kasneje zaradi nekaterih 
neusklajenosti v vladi, ponudila PID-om za okoli 
60 milijard tolarjev premoženja, s katerim bodo 
delno zapolnili privatizacijsko vrzel. Med podjetji, 
ki jih bodo imele pooblaščene investicijske družbe 
možnost kupiti, je nekaj zelo dobrih slovenskih 
podjetij, med njimi tudi Telekom, HIT, Elektrogo
spodarstva, Aerodrom ... To bo največ prineslo tis
tim PID-om, ki so imeli doslej v svojem pre
moženju večji del neizkoriščenih privatizacijskih 
certifikatov. 

Kako se bo obrnil slovenski trg kapitala, je tre
nutno težko napovedovati. Močno domače pov
praševanje trenutno zadostuje pritiskom prodajal
cev. Če se bodo domačim investitorjem pridružili 
že dolgo napovedovani tuji vlagatelji, pa lahko 
pričakujemo nadaljnjo pospešeno rast. 

Matjaž Bernik, llirika BPH, d.d. 

mailto:tednik@amis.net


POROČAMO^ KOMENTIRAMO 

P T U J / ŠPORTNO IN PRIJATELJSKO SREČANJE MED 
OBČINAMA PTUJ IN KRANJ 

Ob strokovnih Hidi špoifna sreiania 
v soboto so bili gostje mestne občine Ptuj kranjski svetniki, 
ki j ih j e vodil župan Mohor Bogataj , in ekipa Renaultove 
koncesije Remont Kranj. Vrnili so obisk ptujskim svetnikom 
in ekipi Petovia avta, ki so sodelovali na j e senskem športnem 
in prijateljskem srečanju v Kranju, kjer so v malem nogome
tu slavili ptujski mestni svetniki; uspeh so ponovili tudi v 
povratnem srečanju. 

Kot je pred pričetkom tekmo
vanja v malem nogometu v soboto 
v ptujski poročni dvorani povedal 
kranjski župan Mohor Bogataj, so 
taka srečanja vsaj toliko pomem
bna kot strokovna, saj pomagajo k 
boljšemu spoznavanju, izmenjavi 

izkušenj in vodijo k novim obli
kam sodelovanja. Mestna občina 
Kranj je nastala po delitvi 
nekdanje občine Kranj na šest no
vih. Ima 51 tisoč prebivalcev, v 
mestnem svetu imajo 33 svetni
kov, od tega koalicijskih 17 oziro

ma 18, ostali so opozicija. Čeprav 
je mestna občina dokaj velika, so 
se odločili le za dva podžupana; 
eden pokriva področje komunale, 
drugi družbenih dejavnosti. 
Javnost obveščajo o svojem delu 
preko zakupljenih mesečnih stra
ni v okviru časopisa Gorenjski 
glas, kar je v veliki meri znižalo 
tovrstne stroške, ki so jih imeli 
prej z izdajo lastnega glasila; za
kup štirih strani časopisa jih 
mesečno stane 400 tisoč tolarjev. 
Prometno problematiko starega 
mestnega jedra bodo podobno kot 
Ptujčani skušali urediti z valji, 
vendar s sočasno uvedbo mestne
ga prometa, ki ga bodo lahko ko
ristili vsi, tudi invalidi. Pri naku
pu avtobusov naj bi sodelovali 
tudi trgovci; vsak, ki se bo za to 
tudi odločil, bo imel postajališče 
pred svojo trgovino. Letošnji pro
račun občine Kranj je velik 4,7 
milijarde tolarjev. Trenutno je še 
v fazi osnutka, predlog bodo spre
jemali februarja. 

Kranjčani so si med obiskom 
Ptuja ogledali tudi nove prostore 
Renaultove koncesije v okviru Pe
tovia avta. Po športnem merjenju 
moči v dvorani Center, kjer so 
vnovič slavili ptujski mestni svet
niki, pa so prijetno druženje na
daljevali pri Skledarjevih ob 
podlehniškem ribniku. Organiza
torja srečanja sta bila ptujski 
župan Miroslav Luci in direktor 
Petovia avta Vili Cerovič. Športna 
in prijateljska srečanja med 
ptujskimi in kranjskimi svetniki 
bodo tradicionalna. 
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P T U J / POJASNILO KMETIJSKE ZADRUGE 

Kdaj p o d p o r a p r i d e l o v a U e m p š e n i i e ? 

Kmetijska zadruga Ruj je jeseni na ministrstvo za kmetijsko, 
gozdarstvo in prehrano v skladu z vladno odredbo vložila zahtevek za 
izplačilo podpore pridelavi pšenice in dodatek k odkupni ceni v znes
ku 113.790.819 tolarjev za 1.036 upravičencev. Kot nam je povedal 
vodja kmetijske proizvodnje Slavko Brglez, so na ustne intervencije 
dobili z ministrstva zagotovilo, da bo zahtevek izplačan do 31 . 
decembra 1999. Letošnjega 4. januarja pa so dobili seznam izplačil 
po posameznih upravičencih, v katerem je bilo zapisano, da bo denar 
izplačan 10. januarja. A tudi takrat znesek ni bil nakazan in najbovejše 
zagotovilo pravi, da naj bi se to zgodilo 31 . januarja. 

Ur 

Ž e n s k i v e i e r I 

B o ž e n o B r a t u ž 

v prostorih hotela Mitra v 
Ptuju se bo nocoj ob 19. uri 
pričel prvi letošnji ptujski 
ženski večer. Gostja bo 
Božena Bratuž, vzgojiteljica 
in dolgoletna ravnateljica 
ptujskega vrtca. Pogovor bo 
vodila Anka Ostrman. 

P T U J / SINDIKAT O OBSTOJU ZDRAVSTVENEGA DOMA PTUJ 

l o h t e v e p o j a s n i h o d g o v o r i h 

Jutri se bodo v jedi lnic i zobozdravstvene službe na Potrčevi 
sestal i člani s indikata zdravstva in socia lnega varstva iz 
ptujskega zdravstvenega doma. Pogovarjali se bodo o obstoju 
Zdravstvenega doma Ptuj. Njegova bodočnost j e namreč 
ogrožena zaradi vel ikega števila podeljenih koncesij za op
ravljanje zdravstvene s lužbe. S tem so ogrožena tudi delovna 
mesta zdravstvenih delavcev in sodelavcev. 

Trenutno je slika takšna, da je 
otroško zdravstveno varstvo v ce
loti v rokah koncesionarjev, pri 
šolarjih dobra petina, pri pljučnih 
bolnikih polovica, zobozdravstvo 
je v rokah koncesionarjev v 70 
odstotkih, zdravstveno varstvo 
odraslih pa v 30 odstotkih. Pose
bej pa direktor Zdravstveni 
dom Ptuj Henrik Zlebnik opozar
ja na neizpolnjevanje pogodb o 
medsebojnem sodelovanju, ki so 
jih zasebni zdravniki podpisali ob 
podelitvi koncesij. Gre za odkupe 
nekaterih programov del, 
odškodnine za tehnološke pre
sežke in podobno. 

Zasebniki namreč ne zaposlujejo 
vseh profilov zdravstvenih kad
rov, brez katerih prej kot zdravni
ki niso mogli delati, zdaj pa jih 
naenkrat ne potrebujejo več. Pre
sežki so v administrativno-teh-
ničnem kadru, servisnih storit
vah, zdravstveni tehniki, brez 
dela ostajajo celo višje medicinske 
sestre. Uresničevanje medsebo
jnih dogovorov bo kljub deljenim 
mnenjem, ki se pojavljajo tudi pri 
ustanovitelju, potrebno zagotovi
ti, ker bo sicer problemov še več. 
Vsa problematika pa izhaja iz nes-
prejete strategije o tem, v kakšni 
meri se bo zdravstvo privatiziralo. 
Sprejet je bil samo zakon o 
zdravstveni dejavnosti, ki je omo
gočil zasebno dejavnost, ne pa 
tudi drugi potrebni dokumenti. 
Dejstvo pa je tudi, da o privatiza
ciji odločajo zunaj zdravstvenega 
doma, in sicer v ministrstvu za 
zdravstvo, zdravniški zbornici in 
občini Ptuj, čeprav ptujski župan 
venomer ponavlja, da je potem, ko 
zdravnik pridobi vsa druga dovol
jenja, podelitev koncesije na 
občinski ravni zgolj upravni pos
topek. Kakšen bo ptujski 
zdravstveni dom v bodoče, pa je 
tudi stvar politične odločitve, 
poudarja direktor Henrik 
Zlebnik. 

Ker vsaj za zdaj ne bo podelje

nih novih koncesij, dokler se za
deve ne razjasnijo, naj bi jutrišnji 
sestanek prinesel optimizem in 
zagotovilo, da se bodo zadeve le 
uredile v takšni meri, da bo 
zdravstveni dom lahko normalno 
začrtal svojo razvojno vizijo, da bo 
prišlo do nadzidave in da se bodo 
na lokacijo ob Potrčevi preselile 
še preostale dejavnosti iz Cučkove 
stavbe. -

Predsednica 10 sindikata 
zdravstva in socialnega varstva v 
JZ ZD Ptuj, kjer je trenutno še ok
rog 200 zaposlenih, od tega skupaj 
z zobozdravniki okrog 50 zdravni
kov, Anka Moro je pred jut
rišnjim sestankom povedala, da 
pričakuje predvsem razjasnitev 
trenutnih negotovih razmer ozi
roma jasne odgovore na lani ok
tobra postavljena vprašanja, za ka

tera so terjali odgovore že do 1. 
novembra, pa jih kljub več zahte
vam niso dobili. Ker zaposleni ne 
vidijo jasne bodočnosti, bolj ali 
manj jo vidijo le zdravniki, ki se v 
vse večji meri odločajo za zasebno 
prakso, je vzdušje slabo in so, da 
bi presekali to negotovost, za jutri 
sklicali članski sindikalni sesta
nek. Naposled gre tudi za vpra
šanje dostopnosti zdravstvenega 
varstva občanom na Ptujskem, 
zato tudi uporabnikom zdravstve
nih storitev ne more biti vseeno, 
kako se bodo zadeve odvile. 

Ptujski župan Miroslav Luci je 
prepričan, da bo tudi v bodoče 
zdravstveni dom še obstajal in da 
bodo ob zdravnikih potrebni tudi 
drugi zdravstveni delavci. Boja
zen zdravstvenih delavcev naj bi 
bila odveč, saj bo tudi v bodoče 
občina skupaj z njimi reševala vsa 
odprta vprašanja. Dokler pa ne bo 
sprejeta strategija razvoja 
zdravstva na Ptujskem, ne bodo 
podelili nobene nove koncesije. 
Strategija bo tudi prinesla odgo
vor o tem, kakšen bo bodoči 
zdravstveni dom Ptuj. 
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f W)RI S E . . . 
A so Domavčani zgradili 
isibki in župnijski dom. 
tako ponosni opazujejo 

njtJiove notranje stene, da so na 
gostilne povsem pozabili. 

... D A imajo pri Vrbanu 
pevski zbor, ki mu pravijo oktet, 
čeprav mu gre po številu članov 
ime nonet. Pa zadevo utemelju
jejo s tem, da je v imenu 
pravzaprav rezerva, ker vsaj 
eden vedno manjka. 

... D A bi lahko po primerljivi 
logiki slovenski parlament 
imenovali norišnica, ker vsaj 
eden v njem vedno govori neum
nosti. 

... D A bodo šli južni sosednje v 
kratkem že drugič na volitve. 
Lahko njim, ko njihova beseda 
volim te pomeni čisto nekaj dru
gega kot pri nas. 

... D A tudi v Sloveniji poslan
ce volimo, radi pa jih nimamo. 

... DA bo slovenska predvolil
na himna približru) takšna: 
"Kako bom volil-a, me srček 
boli, od vaših obljub do zdaj še 

... DA so prihajajoče volitve 
priložnost, da v enem dnevu 
odpravimo slovensko brezposel
nost. Ker se stranke še vedno 
kragajo glede števila novih pos
lancev, predlagamo, naj jih bo 
okoli US tisoč. 

... D A sta naša županska pos
lanca jezna na svojo stranko, ki 
pravi, da če ne bo po njenem, ne 
bo sodelovala na volitvah. Kako 
pa naj živita samo od županske 
plače?! 

... D A je še vedno bolje, da so 
med vojno in po njej prodajali 
orožje v imenu države in za svoj 
žep. Danes ga enostavno krade
jo. 

... D A se nekateri takratni pri-
koritniki neupravičeno jezijo na 
nekdanjo jugo vojsko, saj je bila 
dobrosrčen donator njihovim 
računom v tujini. 

V I D I S E . . . 

... D A imata gospoda na sliki 
vsaj naslednje stične točke: nobe
den ni rojen Ptujčan, oba sta pri
jetna možaka, oba rada nazdra
vita in oba vas lahko v primeru, 
da ju udarite po roki, tožita, da 
ste udarili po Gobcu. 

T U R Š K I VRH^ KORENJAK / KRAJANI 
PODPRLI LETOŠNJI "CESTNI PROGRAM" 

Za c e s f e letos 
88 miliionov tolarjev 
Krajani haloških naselij Turški Vrh in Korenjak v občini 
Zavrč so na nedavnem zboru krajanov soglasno podprli 
gradnjo cestnih odsekov na območju obeh nasel i j . Občina 
namreč načrtuje asfaltirati kar tri cestne odseke: v naselju 
Turški Vrh odsek lokalne ceste Grebljica - trgovina Drenovec 
in priključek na to cesto od Stanka Kristoviča do Škrinjarja, 
poleg tega pa še cesto v Korenjaku. 

Kot je povedal završki župan 
Miran Vuk, so se krajani soglasno 
odločili, da podprejo gradnjo 
cestnih odsekov, s tem pa na zbo
ru krajanov podprli predlog, da 
vsako gospodinjstvo po sofinan-
cerski pogodbi prispeva po 200 
tisoč tolarjev. Uporabnikov je na 
območju naselij Turški Vrh in 
Korenjak blizu 120, pogodbe pa 
naj bi podpisali še v tem ali pri
hodnjem mesecu, vendar kot pra
vi župan Vuk, bo v nekaterih 
družinah težko zbrati določeno 
vsoto denarja, zato bodo nekate
rim najbolj ogroženim družinam 
poskušali zmanjšati denarno bre
me. 

Sedaj v občini pripravljajo os
novno tehnično dokumentacijo, 
vrednost omenjene naložbe v 
cestni infrastrukturi pa je že zna
na. Občina bo morala za pokritje 
opravljenih del zbrati okrog 88 
milijonov tolarjev, ker pa vsega ne 

bo mogoče vzeti iz že tako 
skromnega občinskega proračuna, 
pričakujejo nekaj sredstev iz 
državne blagajne, zato so projekt 
že prijavili na razpis pri pristojnih 
ministrstvih. Župan Vuk je pove
dal, da so naložbe v cestni infra
strukturi poleg vodovoda letos na
jvečje finančno breme, a nikakor 
ni mogoče mimo njih, kajti tudi 
ljudem v Halozah je nujno 
potrebno zagotoviti osnovno 
infrastrukturo. S tem se bo verjet
no strinjal tudi žavrški občinski 
svet, ki ob soglasju krajanov za 
gradnjo cest ne bo imel več težke 
naloge. Občina pa bo že v marcu 
objavila razpis del, v začetku apri
la pa naj bi stroji pričeli delo na 
terenu. Poleg dokončanja še 
zadnje faze vodovodnega sistema 
bo torej završka občina letos pri
dobila še blizu 6 kilometrov as
faltne prevleke. 

T. Moherko 
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KULTURA, IZOBRAZeVANJie 
P T U J / OBISK DELOVNE SKUPINE ALPE - ADRIA NA OŠ O. MEGLIC 

Ekološki proiekši mladih 
Osnovna šola Olge Meglic že devet let sodeluje s svojimi projel^-j 
ti in sicupnimi projeliti mladili v delovni siiupnosti Alpe - Adria 
na področju mirovnili pobud in z ekološldmi projeliti. T&ko vsa-
lio leto sodelujejo z izbrano nalogo na temo eiiologije na foru
mu, Id ga organizira regija Lombardija v oliviru sejma v Milanu 
v Italiji, in v mirovniških projektih, ki j ih izmenično organizira
jo v Itaiyi , Avstriji, Madžarski ali Sloveniji. j 

"V šoli je v te dejavnosti letno 
vključenih več kot 130 učencev in 
učenk in seveda njihovih mentor
jev in zunanjih sodelavcev šole. 
Taborov na temo ekologija pa se 
udeleži vsako leto med 10 in 40 
učencev in učenk šole z mentorji. 
Tabori so bili organizirani v Itali
ji in Madžarski," je povedal ravna
telj OŠ Olge Meglic Ervin H o -
jker. 

"Letos bo delavnica na temo Za
ščita ozračja v Desenzanu v Italiji 
med 10. in 17. majem, v jeseni pa 
tabor in terensko delo v Ptuju. 
Razstava na temo Zaščita ozračja, 
ki bo prikazana na sejmu v Mila
nu in bo plod dvoletnega dela, bo 
v jeseni na ogled tudi v mestu Ptu
ju. 

Naši učenci in njihovi mentorji, 
zunanji sodelavci in institucije se 
že pripravljajo na sodelovanje v 
delavnicah na dogovorjeno temo z 
raziskovalno nalogo Vpliv ptujs
kega jezera na klimatske spreme
mbe v Ptuju in okolici. Nadgra
dnja tega dela bo skupno razisko
valno delo mladih udeležencev ta
bora v Ptuju iz Hauptschule Win-
klern, Hauptscule 2 Seeboden, 
Kaertner Tourismusschule, Batt-
hyany Lajos Gimnazium, Scuola 
Media Vedano in osnovne šole 
Olge Meglic, ki bodo iskali prak
tične rešitve za zaščito ozračja in 
možnosti za izrabo vodnih povr
šin umetnega jezera v Ptuju. 

Glede na to, da je slovenska mla
dina izjemno aktivna v delovni 
skupnosti Alpe - Adria, trenutno 
je ga. Sanja Vraber celo 

predsednica delovne skupine za 
mladino v okviru te skupnosti, in 
ker veliko dela opravimo tudi 
Ptujčani in je naše mesto na 
področju ekologije v celoti napra
vilo korak več kot druga mesta v 
Sloveniji, bo srečanje delovne 
skupine za mlade v okviru delov
ne skupnosti Alpe-Adria v Ptuju. 
Sestanek bo 1. in 2. februarja v 
prostorih Mestne hiše v Ptuju. 

Udeležence iz šestih držav bo na
govoril župan Miroslav Luci, 2. 
februarja pa bo OŠ Olge Megl ic 
med 10. in 12. uro predstavila 
udeležencem tega srečanja svoje 
delo v okviru ekoloških projektov 
Alpe - Adria. 

Delo bomo predstavili v filmski 
obliki - dva filma z ekološko prob
lematiko, ki so ju izdelali učenci 
naše šole, v obliki raziskovalnih 
nalog z razstavo, gostom pa bomo 
pokazali tudi neposredno delo v 
treh delavnicah, v katerih bodo 
tekli projekti v okviru ekološkega 
raziskovanja. Na šoli deluje skupi
na ekofrajerjev, ki bo ob tej pri
ložnosti prikazala svoje delo. 

Osrednji dogodek pa naj bi se 
zgodil preko Interneta, saj bomo 

vse slovenske šole pozvali, da se 
povežejo ta dan v skupno raz
mišljanje z delovnim naslovom: 
Zaščita ozračja. K sodelovanju 
želimo pozvati vse, ki v Sloveniji 
in širšem prostoru razmišljajo in 
raziskujejo ozračje ali so v bodoče 
pripravljeni v tej smeri napraviti 
kak korak. Zdi se nam, da je skra
jni čas, da zaščitimo svojo 
bodočnost. Preko Interneta pa 
bomo povezani z našimi prijatelji 
tudi v Italiji, Avstriji, Madžarski 
in prvič tudi s hrvatsko mladino," 
je povedal ravnatelj E. Hojker. 

Konferenca po internetu bo po
tekala po IRC-u, na kanalu [ekolo
gija v sredo, 2. februarja, med 10. 
in 12. uro. Primer ukaza za 
priklop na kanal: /join .'ekologija 

P T U J / DR. FRANC KRAMBERGER - GOST VIKTORINOVE-
GA VEČERA 

Mecf d v e m a s i n o d a m a 
v petek, 21. januarja, bo ob 19. uri v refekto-
riju minoritskega samostana Viktorinov 
večer. Gost večera bo škof dr. Franc Kram-
berger. Glasbeni utrinek bo pripravil 
mešani pevski zbor sv. Petra in Pavla. 

Škof dr. Franc Kramberger se je rodil 7. oktobra 
1936 pri Svetem Lenartu v Slovenskih goricah. 
Njegovo življenjsko pot je zaznamovala služba 
prefekta v Slomškovem dijaškem semenišču v Ma
riboru, ki jo je opravljal od 1965 do 1972. V tem 
času se je posvetil tudi podiplomskemu študiju. 
Doktoriral je leta 1973 na ljubljanski teološki fa
kulteti. 

Leta 1999 se je udeležil dveh sinod. V Rimu je 
bila sinoda škofov. Nanjo so poslale svoje delegate 
- škofe škofovske konference iz Evrope, obravna
vali pa so predvsem evangelizacijo v Evropi ob 
prehodu v tretje tisočletje. 

Evropa mrzlično išče svojo lastno podobo. Želi 
pač postati močna kapitalska velesila, ki bo lahko 

stopala v korak z Ameriko. Cena za to je zelo viso
ka, saj prinaša globoke družbene spremembe. Cer
kev želi tudi v teh spremenjenih razmerah najti 
svojo pot do človeka. Nove okoliščine je treba 
upoštevati, ni pa mogoče zaradi njih spreminjati 
evangelija. Zato škofje skupaj s papežem iščejo 
nove poti, kako duhovno dokaj jalovi Evropi dati 
dušo. 

Na slovenski sinodi so poleg škofov sodelovali 
mnogi duhovniki, redovniki in redovnice in kar 
tretjina vernikov laikov. Papež Janez Pavel II. je 
na začetku svojega pontifikata dejal, da je "človek 
pot Cerkve". To pomeni, da se tudi Cerkev na Slo
venskem želi prvenstveno zazreti v konkretnega 
človeka, želi dojeti njegov položaj in mu služiti. 

Škof dr. Franc Kramberger bo mogel odgovoriti 
na marsikatero vprašanje s slovenske in rimske si
node. Obeta se duhovno bogat večer, zato lepo 
vabljeni. 

T.K. 

P T U J / KAKO RADI BEREMO 

Knliga ostalo noš prilotell 
Knjige in knjižnice obstajajo že od nekdaj zaradi potrebe, da se 
ustna sporočila ohranijo trajneje. V antiki so se knjižnic pos
luževali bogati sloji, šele kasneje so bile knjige dostopne tudi 
revnim. Pri nas so bili lastniki knjig in knjižnic samostani in le 
redki izbranci so se j ih lahko posluževali. 

Starejši ljudje še vedno pomnijo, 
kako dragocena je bila knjiga v 
dobi brez radia, televizije in 
računalnika. 

Danes imamo na Ptuju za okoli 
70.000 prebivalcev eno spološno 
izobraževalno knjižnico, 
Knjižnico Ivana Potrča, ki ima 
pet oddelkov: študijskega, mla
dinskega, domoznanskega, 
ljudskega ter potujočo knjižnico. 
Ptujska knjižnica je med večjimi v 
Sloveniji. Statistični podatki za 
leto 1998 kažejo, da je imela 
10.023 aktivnih članov, 125.205 
obiskov, kar pomeni 416 obiskov 
na dan. Knjižnica premore čez 
240.000 knjig. 

Poleg te osrednje knižnične us
tanove pa imamo še manjše 
knjižnice, eno tudi v Šolskem cen
tru Ptuj. 

Mladinski oddelek knjižnice na
jpogosteje obiskujejo otroci do 
šestega razreda. Potem obisk 
strmo pada zaradi pomanjkanja 
ustrezne, za mlade te starosti zani
mive literature, ki opisuje aktual
no problematiko sodobnik otrok, 
govori o drogi, alkoholu in seksu. 
Odddelek ima okoli 4.200 ak

tivnih članov. Vsakdo si lahko 
izposodi knjigo za 30 dni, ker pa 
vsi ne upoštevajo izposojevalnega 
roka, so uvedli kazni: prvi pisni 
opomin 500 tolarjev, drugi opo
min 700 tolarjev in tretji 1000 to
larjev, temu pa sledi ravnateljev 
opomin. Če bralec knjigo izgubi, 
jo nadomesti z novo enako ali po
dobno, po presoji knjižničarja. 

Knjižnico v Šolskem centru pa 
obiskujejo v glavnem le dijaki, 
njihove zahteve pa so prav tako 
večje, kot jih lahko izpolni 
knjižnica. Najpogosteje iščejo 
knjige z ljubezensko in pustolovs
ko temo, kriminalke in 
znanstveno fantastiko. Na 
knjižnih policah je približno 
30.000 knjig. 

Naj nam torej ob mrzlih večerih 
družbo dela knjiga - z domače po
lice ali sposojena iz knjižnice. 

Meta In Martina 
Mladinska knjižnica je še posebej dobro obiskana ob koncu 
tedna. Foto: M&M 

TEDNIKOVA KNJIGARNICA 

Vrhunski slikanici 
d orna H h avtoric 

Slovenske slikanice sodijo v 
sam vrh svetovnega ustvarjanja 
za mlade bralce, čeprav je 
slišati, da poslednja leta za slo
vensko slikaniško produkcijo 
niso bila tako uspešna. Gotovo 
ni usihanje ustvarjalnih moči 
domačih avtorjev krivo za neko
liko bledo ponudbo slikanic, 
kvečjemu je tako stanje rezultat 
tržnega obnašanja domačih 
založb. Te namreč preveč prila
gajajo knjižne izdaje nezah
tevnemu bralcu. Kljub temu je 
minulo leto izšlo nekaj izjemnih 
knjig, ki so hvalevredne ter so 
vredne vsesplošne pozornosti. 
Med te prištevam slikanici SME-
TIŠČNI MUC IN DRUGE 
ZGODBE odlične Svetlane Ma-
karovič in novo izdajo RDEČE 
KAPICE z vrhunskimi ilustracija
mi Marije Lucije Stupice. 

smmimmciH 
DRUGE ZGODBE 

Slikanica je izšla ob koncu leta 
1999 v zbirki Svetlanovčki, ki jo 
izdaja založba Mladinska knji
ga. Zbirko tvorijo starejše avto
ričine pravljice v novi preobleki 
in povsem nove pravljice. Celot
no zbirko ilustrira avtor mlajše 
generacije ilustratorjev Gorazd 
Vahen, ki dostojno zaokrožuje 
odlične tekste priljubljene Svet
lane Makarovič, a sem 
prepričana, da bi kar nekaj dru
gih slovenskih ilustratorjev to 
nalogo bolje opravilo. 

Knjiga prinaša osem kratkih, 
bogato ilustriranih živalskih 
pravljic, ki jih odlikuje vse tisto, 
kar postavlja Svetlano Makaro

vič med vodilne slovenske pri-
povedovalke in pripovedovalce: 
odličen jezik, občutek za humor 
in ravnotežje zgodbe, 
pravljičnost in poetičnost, pri
jazna vzgojna nota, izvirnost... 

Razvajeni vrabček je pravljica 
o vrabčjem malčku, ki je siten, 
tečen, zoprn in nevzdržno zah
teven do mame vrabulje. Ta še 
komaj diha, saj nenehno zado
voljuje cmeravo malo bitje, ki se 
pusti razvajati v svojem gnezdu. 
A vrabčevki prekipi in zaspi, ne 
da bi se odzivala na malčkove 
zahteve, ki mora slednjič sam 
vzleteti iz gnezda. 

Miška si kuje srečo je otokom 
primerno ubeseden ljudski rek: 
Vsak je sam svoje sreče kovač. 
Pri prijaznem kovaču si miška 
izprosi majhno nakovalce in si 
skuje svojo srečo iz koščka 
železa. Ko miška nese skovano, 
ima zares srečo: mačka ji ne 
prekriža poti, zdrsne v potok, a 
ta le ni deroč, doma najde oro
pano kaščo, a polovica shram
be je nedotaknjena. Kakšna 
srečal Takšna, kot jo pričakuješ 
in si jo ustvariš! 

Mucek se umije je zabavna 
pravljica na znano temo: mal
ček se upira umivanju. Lisinski 
se zaljubi je odlična pomladna 
zaljubljena zgodba z lisičkami. 
Kuna pospravlja je prava za-
bavljivka čez nered. Hrčkova 
hruška odlično vzpodbuja k ra-
dodarnosti. Netopir Kazimir je 
zgodbica o radovednem neto-
pirčku, ki pride do spoznanja, 
da so netopirji mišji angeli. Pos
lednja, naslovna zgodba - Sme-
tiščni muc - lepo pojasnjuje po
jem osebne svobode. 

RDEČA KAPICA 
v redno letno zbirko Prešerno

ve družbe so začeli uvrščati tudi 
vrhunsko slikanico in zbirka 
2000 razveseljuje z odlično iz
dajo večne Rdeče kapice. 
Mojstrica, akademska slikarka 
Marija Lucija Stupica, je z izjem
nimi ilustracijami oplemenitila 
pravljico, ki je tako zaživela v 
novi podobi - morda najlepši 
doslej. Malim in velikim ljubitel
jem klasičnih pravljic pripo
ročam slikanico, ki nudi izjemen 
likovni užitek. 

Uljana Klemenili 

FILMSKI KOTIČEK 

Austin Powers: vohun^ 
ki me je nategnil 
(Austin Powers: The Spy Who Shagged Me) 
Rumeni zobje, kosmate prsi in trdotič: tako zgleda vo
hun, ki dobi lepše ženske in zahtevnejše naloge kot j 
slavni agent 007. Seveda boste razumeli težo njego
vega dela, če vam zaupam, da je občasno treba kate
ro od lepotic nategniti, naloga pa se izkaže neizvedlji
va, ko njegov najboljši prijatelj ostaja mlahav in neu
poraben ... 

Austin Powers je vohun, ki je v šestdesetih letih uničil 
hudobca gospoda Zlobo. V devetdesetih se sovražnik 
vrne s še strašnejšim načrtom: pokoriti si hoče ves 
svet. Da bi pri tem onemogočil Austina Povversa, mu 
ukrade trdotič, njegovo življenjsko silo. Ali bo Austinu 
kljub temu uspelo? 
Presenetljivo je, da kljub bedasti vsebini obstaja veli
ko ljudi, ki jih konec te štorije celo zanima. In to kljub 
temu da glavna tema filma v resnici ni reševanje sve
ta, pač pa trdi tiči in nategovanje. Nasprotno pa je 
obnašanje filmskih junakov skrajno otročje. Morda bi 
bil film všeč osnovnošolcem, toda zaradi nenehnega 
namigovanja na spolnost in nespodobnega govorjen
ja je film zanje vse prej kot primeren. 

Austin Povvers naj bi bil parodija na vohunske trilerje 
tipa James Bond ter druge filme, ki nimajo veze z vo
hunstvom, na primer Jerry McGuire. Se ga sploh 
spomnite? Četudi se ga, je vprašljivo, da bi razumeli 
šale na njegov račun in na kopico še manj znanih fil
mov. Sicer pa je humor na splošno popolnoma 
zgrešen, razen če se vam idioti, ki imajo probleme s 
svojim libidom, zdijo zabavni. 

Zdi se, da je film namenjen neumni in nezahtevni pub
liki, toda to ni res. Austin Povvers je namreč najljubši 
junak Billa Gatesa. Morda moraš biti genij, da v celoti 
razumeš ta film, ali pa preprosto nekdo, ki nikoli ni v 
celoti odrasel. 

Nataša Žuran 
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Zcfaf po raste grmovie ... 
Ne dolgo tega me je neka gospa iz Haloz po te lefonu okrca
la, zakaj i š čemo v tem delu Slovenije samo grde in ža lostne 
zgodbe. "Pišite o pozit ivnih dosežkih in povejte, da se tudi v 
Halozah življenje spreminja na bolje. Tist i , ki hoče delati , si 
lahko danes tudi v Ha lozah ustvari spodobno življenje!" 

Se strinjam, draga gospa iz 
Zgornjega Gruškovja. Tudi o tem 
pišemo. Toda če se ob tem ne za
vedamo, da so v Halozah še 
povsem pozabljena območja ter 
nesrečni in nebogljeni ljudje, si 
zgolj zatiskamo oči pred žalostno 
resnico, ki je s takih obnašanjem 
niti ne želimo in ne moremo pop-

Z n a m e n j e n e k d a n j e g a 
ž i v l j e n j a v t e h k r a j i h b o , 
b r e z o b n o v e , s l e j k o p r e j 
s l e d i l o s v o j i m n e k d a n j i m 
g o s p o d a r j e m 

raviti. 
Naslednja zgodba se odvija v 

Dežnem pri Podlehniku. Zares ne 
daleč od središča nove občine, v 
neposredni bližini Gorce, ki je 
bila še do nedavna zanimiva turis
tična točka in ima to ambicijo 
tudi v bližnji prihodnosti. V 
Dežno se je mogoče pripeljati po 
cesti, ki te najprej opozori, da po 
njej voziš na svojo odgovornost. 

Gre za gozdno cesto, ki pa je kar 
spodobna, če odmislim led v času 
mojega obiska. Kakšna stara in 
nekaj novejših stavb na začetku 
poti obiskovalca pozdravijo z zna
ki življenja v tem delu Haloz. Da 
je tu tudi precej divjega življenja, 
me je prepričala zelo opazna krva
va sled, ki mi je prihajala nasproti 
na precejšnjem delu poti. Pozneje 
sem izvedel, da so bili pred mano 

v teh krajih lovci in očitno njiho
vo zimsko jutro ni bilo brez lov
nega rezultata. 

Kakih pet kilometrov iz 
Podlehnika, po mojem občutku 
"globoko" v Dežnem, živita Nežka 
in Alojz Kodrič. Ko sta na mestu 
Nežkine domačije gradila sedanjo 
hišo, ceste še ni bilo. Material so 
zato zadnji del poti vozili s kravjo, 
volovsko ali konjsko vprego, veli
ko ga je Alojz znosil v košu. Alojz 
je delovna leta prebil v vinogradih 

Kmetijskega kombinata Ptuj, 
danes se z zdravjem ne more poh
valiti, tudi ne z 48 tisočaki penzi-
je, ki je njun edini prihodek. 

Kljub letom, Nežka je 15. januarja 
dopolnila 70 let, še obdelujeta vi
nograd nad hišo in nekaj malega 
zemlje. Da ne bo pomote: 
Kodričeva se nad svojim življen

jem ne pritožujeta, zgodba, ki nas 
je pripeljala v Dežno, na njuno 
domačijo, je povezana z usodo 
precejšnjega dela Haloz. Z zgodbo 
nam je Nežka postregla kar v pisni 
obliki. "Rada pišem," je pojasnila, 
"čeprav se nikoli nisem učila slo
venščine." Dodala je, da se je 
tekoče besede naučila iz knjig, teh 
je prebrala toliko, da vseh ne bi 
mogli naložiti na tovornjak. 

Kakšna je torej Nežkina 
zgodba? 

"Nekaj deset metrov od jezera 
Dežnica je naselje Dežno pri 
Podlehniku. Nekoč so tam živeli 
večji in manjši kmetje. Živeli so v 
dobrih medsoseskih odnosih in si 
med seboj pomagali v težavah ta
kratnega časa. 

Nad tem naseljem so v polet
nem času domovali ptujska gospo
da Tamovi. Niso bili samo direk
torji in blagajničarji, gospa je tudi 
opravljala lažja dela skupaj s svoji
mi delavci. Imeli so štiri viničarje, 
katerim so nudili človeka vredno 
bivališče, gospod pa je delal v svo
ji kovačiji na Ptuju. Tudi bližnja 
in daljna okolica je imela pri njih 
zaposlitev. Radi so pomagali sose
dom kočarjem z denarnimi kredi
ti, brez obresti, brez prič ali po

godb. 
Prišli pa so novi časi, časi tako 

opevanih rešiteljev delavskega 
razreda. Dobro gospodo so odpel
jali, jih pobili, hišo izropali, klet, 
polno dobrega vina, so izpraznili 
in vino spili. 

Nekaj časa so se vrstili razni up
ravitelji, nesposobni pametnega 
gospodarjenja, s protekcijo 
knjižice KP. Vinograd, prej tako 
skrbno obdelan, na površini okoli 
7 hektarjev so posekali, lepo nego

van sadonosnik podrli. Začela se 
je bujna vegetacija raznih vrst 
grmovja. 

Ker bivši viničarji niso znali iz 
trnja pridelati grozdja, je mladina 
odšla v razne tovarne, a stari v 
grobove, stanovanja so se podrla. 

Sredi tega grmičevja živita dva 
starčka. Z ljubeznijo se oklepata 
svojega doma, se z zadnjimi 
močmi rešujeta grmičevja, ki gro
zi tudi njunemu imetju. Imata ot
roke in vnuke, ki pa jih ni volja, 
da bi živeli v tem sramotnem 
okolju. Okoli hiše se plazijo vse 
vrste kač, samo kače z zlato krono 
še ni bilo. Divji merjasec jima 
kruli nočno uspavanko, a lepa 
srnica, ki objeda vinsko trto, pri
jazno pokimava za dobro jutro. 
Kje je minister za lepo okolje? Kje 
so novinarji, da se ne seznanijo s 
to sramoto Haloz. Od bližnjega 
gostišča na Gorci bi prav gotovo z 
dobrim daljnogledom opazil raz
no golazen, ki se plazi po tem 

grmovju, ki je dediščina tako ope
vanih dobrih gospodarjev KK 
Ptuj." 

Preberem zgodbo in se ozrem 
skozi okno njune kuhinje. Res, 
nad hišo je videti ogromno 
grmovja. Ko se pozneje še spreho
dimo ob njunem vinogradu, člo-

N e k o č Je b i l n a t e m m e s t u v i n o g r a d , z d a j p a r a s t e 
g r m o v j e 

O s t a n k i J a m o v e g a p o s l o p j a In k l e t i 

vek kar ne more verjeti, kako 
zapuščene in neobdelane so bivše 
vinogradniške in sadjarske 
površine. Nekaj starih sadnih dre
ves je povsem sključenih pot težo 
časa in obraščenih z vsemogočimi 
zajedalci. Tam, kjer je bilo nekoč 
sedem hektarjev vinograda, raste 
grmovje, tako, ki ne more služiti 
nikomur razen golazni in živalim, 
ki jih opisuje gospa Nežka. Visoka 
trava, v tem času potlačena od teže 
snega, da je mnogokje kljub vztra
jni zimi kopno, priča o prisojnih, 
za vinograde primernih legah. Na 
vrhu hriba je nekoč kraljevalo 
mogočno poslopje, danes se je se
sulo samo vase. Le del kleti je še 
opaziti in globoko cisterno, polno 
vode, ki je brez pokrova kot nas
tavljena past, čakajoča na žrtve. 

Nekoliko vstran, prav tako na 
vrhu hriba, se od daleč še 
mogočno in ponosno dviga zidan 
objekt, morda kužno ali drugačno 
znamenje, ki v še komaj vidni pos-
likavi odraža svoj verski značaj. 
Od blizu se prepričam, da bo tudi 
to znamenje kmalu klonilo pod 
težo časa in odstotnosti dobrega 
gospodarja. 

Kdo je gospodar tega razdejan
ja? Po sledi opisane zgodbe bi ver
jetno prišli do države. Ali kdo od 
nje zahteva vrnitev nekoč odvze
tega premoženja ne vemo. O tem, 
da to v glavnem ni znano niti 
državi sami, smo se prepričali že v 
poizvedovanju v prejšnjih, po
dobnih zgodbah. 

Nežka ob pogledu na žalostno 
podobo narave, ki ni lepa, če ni 

gozd, vinograd, travnik ali pašnik, 
glasno razmišlja, kaj bi se zgodilo, 
če bi breg, poln suhe trave in 
grmičevja, zagorel. Ceste do nje
govega vrha ni, od spodaj bi ga 
težko gasili. Sta lahko ob objemu 
trnja, ob nenehni grožnji divjih 
prašičev in sikanju kač z možem 
ogrožena še od ognja? "Ko bi 
zemljo vsaj nekomu prodali ali 
dali. Za kmetovanje ali za vikend, 
samo da bi bila obdelana," si želi 
Nežka. Toda kdo ve za ta del tako 
lepih, a pozabljenih Haloz? Tre
nutno zagotovo nihče. Ne na Ptu
ju, ne v Ljubljani. Nova občina 
zadev še ni mogla premakniti z 
umirajoče točke. Če ji bo kaj take
ga v naslednjih letih uspelo, bo 
najbolje uresničila svoj načrt 
vračanja življenja v Haloze. 

J . Bračič 

B E N E D I K T / ZLATOPOROČENCA 
ŽEMLJIC IZ STAJNGROVE 

Se na mnoga leta 
Po 50 let ih skupnega življenja sta vnovič stopila pred oltar 
Franc in Elizabeta Ž e m l j i c iz Štajngrove pri Benediktu v 
Slovenskih goricah. 

Franc se je rodil 15. maja 1924. 
leta v Trotkovi, Elizabeta, roj. 
Škrobar. pa 22. 10. 1929 v Oseku. 
Prvič sta se poročila 8. januarja 
1950 v Lenartu in cerkveno v 
Benediktu. Jesen življenja 
preživljata na domačiji v 
Šiajngrovi, kjer sta rada v družbi 
dveh hčera, petih vnukov in treh 
pravnukov. 

Zlaioporočenca Žemljic je v ve
liki sejni dvorani občine Benedikt 

sprejel tudi tamkajšnji župan Mi
lan Gumzar. Po simboličnem 
obredu in nagovoru jima je izročil 
še priložnostno darilo občine 
Benedikt in jima zaželel še dolgo 
skupno pot in prijazno jesen 
življenja. 

To je bila prva zlata poroka v 
novi občini Benedikt, ki so jo za
beležili tudi v svežo kroniko te 
mlade slovenskogoriške občine. 

M a r i a n Teš 



NASVETI 

Jedi iz lioromaia 
Koromač, nekol iko manj znana vrsta zelei^ave na Štajerskem, 
je na pogled podoben zadebeljenemu srčku belušne zelene, 
vendar se od nje razlikuje po svežem, izrazito janeževem oku
su, medtem ko njegovi listi spominjajo na koper. Liste pravilo
ma pred kuhanjem odstranimo in j ih uporabimo pri solatnih 
prelivih ali dresingih ter kot dekorac^o glavnih jedi in ce lo 
sladic. 

Koromač lahko uživamo surov 
ali toplotno obdelan. Od toplotne 
obdelave njpogosteje uporabimo 
kuhanje ali dušenje, saj pri teh 
dveh postopkih ohrani največ 
svojega tipičnega okusa. 

Za solato narežemo surov koro
mač na kolobarje, rezine, tanke 
rezance in ga ponudimo s parme
zanom ali kozjim sirom. Na ne
koliko debelejše rezance narezan 
koromač najpogosteje na hitro 
blanširamo oziroma kuhamo eno 
do dve minuti v slani vodi in ga 
nato ponudimo z vinegretsko 
omako oziroma omako, ki jo pri
pravimo tako, da osnovnemu so
latnemu prelivu (olje, kis, sol) do
damo fino sesekljano čebulo, pa
radižnik, sesekljano papriko, trdo 
kuhano jajce in sesekljan zelen 
peteršilj. Blanširan koromač 
lahko prelijemo tudi s pre-
praženimi drobtinicami in ponu
dimo kot zelenjavno prilogo zra
ven mesne jedi. 

Koromač je tudi aromatična 
osnova za juhe in enolončnice. Po 
okusu se lepo poda k ribam v 
obliki ribjih minešter ali kot pri
loga k ribjim jedem - tako kuha
nim kot pečenim - ter jedem iz te-
letine. 

V Italiji poznajo solato iz koro-
mača z redkvijo in pomarančami 
ter koromač kot predjed z raz
ličnimi siri: ovčjimi, kozjimi ali 
siri, ki zorijo s plemenito plesni-
jo. Pri nas pa iz koromača najpo
gosteje pripravljamo solato, nade

van kormač, ocvrt koromač z go
bami, koromač s slanino in 
pršutom, koromač kot prikuho, 
koromač s paradižnikom ter na-
rastek iz koromača, ki ga ponudi
mo kot samostojno jed. 

Ocvrt koromač pripravimo 
tako, da koromač očistimo, in če 
ima še kaj zelenih lističev, jih od
stranimo in prihranimo za doda
tek pri pripravi solat, na primer 
paradižnikove, kiunarične in 
krompirjeve. Gomolje nato očis
timo, to je odstranimo zimanje 
liste, in jih v slanem kropu kitha-
mo 2 do tri minute, odvisno od 
velikosti gomoljev. Nato koro
mač odcedimo in ohladimo. 
Ohlajen koromač povaljamo naj
prej v moki, nato v razžvrkljanih 
jajcih in na koncu v mešanici 
drobtin, sezama in sesekljanih 
lešnikov ter na hitro ocvremo. 
Zraven ponudimo omako iz kisle 
smetane in ponudimo kot samos
tojen obrok. Pri mešanici drob
tin, sezama in lešnikov uporabi
mo največ drobtin, sezama in 
lešnikov pa dodamo enako 
količino. 

Koromač lahko pripravimo tudi 
z gobami tako, da ga razpolovimo 
po dolgem in ga temeljito opere-
mo, nato ga na hitro prevremo v 
slanem kropu. Dno kožice pokri
jemo z rezinami slanine, nanje 
položimo koromač, po vrhu po-
tresemo prepraženo čebulo s se
sekljanim peteršiljem in česnom, 
obložimo z blanširanimi gobami. 

narezanimi na lističe, prilijemo 
malo juhe in počasi dušimo. Po 
želji lahko jedi dodamo tudi na 
četnine narezan paradižnik, ki 
jed dodatno obarva in doda še fi-
nejši okus. 

Nadevan koromač pripravimo 
tako, da koromaču pustimo trše 
zunanje liste, notranje pa odstra
nimo, tako da nastane prazna 
košarica. Odstranjene liste in 
košarice v slanem kropu na hitro 
blanširamo. Posebej skuhamo 
primemo količino krompirja, ga 
pretlačimo in mu dodamo sesekl
jane liste koromača, ki smo jih 
odstranili iz sredine. Krompirju 
dodamo še parmezan, rumenjak 
in staljeno maslo ali margarino. 
Krompirjev nadev damo v dresir-
no vrečko z nazobčanim tulcem, 
ga stisnemo v koromačevo košari
co in tako pripravljen koromač 
gratiniramo, torej damo v pečico, 
ki ji vklopimo samo zgornji gre
lec, tako da se krompirjev nadev 
zapeče. Tako pripravljen koro
mač ponudimo zraven kuhanih 
ali dušenih ribjih jedi. 

Koromačevo solato s kuruzo pa 
pripravimo tako, da koromač 
narežemo na nekoliko debelejše 
rezance in jih v slanem kropu 
skuhamo. Kuhan koromač odce
dimo in temeljito splaknemo z 
mrzlo vodo. Dodamo enako 
količino kuhane jedilne koruze, 
premešamo, vežemo s kislo sme
tano, začinimo s soljo in poprom, 
za boljši okus pa dodamo še nare
zan drobnjak. Solato ponudimo 
kot hladno uvodno jed zraven 

prekajenih rib ali 
kot vrsto solate v 
solatnem bifeju. 

N a d a P i g n a r , 

učiteljica 
kuharstva . „ 

Kivoda ja lc i 
4. JANUAR - Jožef Štumberger, Osojnikova c. 26, Ruj, Te
rezija Kokol, Bresnica 11, Štefka Koser, Ui. 25. maja 4, Ptuj, 
Marija Arnuš, Rimska ploščad 3, Ptuj, Bernarda Učakar, 
Janežovci 8/b, Valerija tlešič, Vitomarci 56/a, Stanko Rep. 
Mova vas 1, Terezija Kunčnik, Mari<ovci 66/a, Patricija Cvet
ko, Maišperi( 38/a, Marija Kukovec, Brstje 28/b, Danica 
Žižek, Volkmerjeva 9, Ruj, Branko Rojko, Grajenščak 28, 
Majda Šerona, Spolenakova 5, Ptuj, Anica Kolednik, UI. 5. 
prekomorske 19, Ruj, Srečko Zadravec, Podgorci 1/b, Ivan 
Sagadin, Cirkovce 59/b, Miran Soršak, Gerečja vas 77, Ja
nez Golob, Kicar140/c. 

6. JANUAR - Zdravko Sok, Formin 1/a, Lovrenc Cebek, Pod-
vinci 2/b, Stanko Plohi, Brattslavci 60, Franc Cvetko, Po-
lenšak 51, Irena Bedrač, Hlaponci 49, Ivan Bezjak, Prvenci 

5/d, Vinko Cvetko, Hlaponci 53, Jože Vršič, Bratislavci 59, 
Boris Čeh, Prerad 43, Franc Visenjak, Hlaponci 62, Angela 
Šalamun, Planjsko 19/b, Mirko Čemita, Videm 5/d, Ivan 
Črnila, Zg. Hajdina 199, Jože Cvetko, Hlaponci 53/b, Smiljan 
Kovačec, Slomi 1, Robert Krajnc, Hlaponci 52, Slavica Ko
kol, Hlaponci 49, Marjan Šampert, Ul. B. Kraigherja 26, Ruj, 
Danijel Visenjak, Dravska pot 6, Miklavž na Dr. polju, Milan 
Kokolj, Severjeva 4. Maribor, Branko Frangež, Podiože 49, 
Ivan Grešnik, Anžetova 20, Ruj, Borut Raninšek, Ul. 8. fe
bruarja 34, Starše, Robert Pehar, Ul. 8. februarja 23, Starše, 
Peter Najvirt, Ložane 6, Dušan Najvirt, Celestrina 11, Mari
bor, Ouško Brvar, Planinčevih 17, Miklavž na Dr. polju, 
Željko Tkalec, Ul. 8. februarja 24, f̂ iklavž na Dr. polju. 
Srečko Toplak, Juršinci 69, Matjaž Šket, Ul. heroja Bračiča 
14, Maribor, Branko Rakuša, Sarajevska^8, Maribor, Rajko 
Vrečar, Bišečki Vrh 18, Drago Paska, Ul. Šercerjeve brigade, 
Maribor. 

P R I P R A V U A MAG* BOJAN SINKO, S P E Č 
K L I N . P S I H . / K A K O O B V A R U J E M O 

D U Š E V N O Z D R A V J E . - 2 « 0 . NAD 

Zalrofv druiina in 
duševno zdruvie 

122. nadaljevanje 

Terapevtski proces 
zakona in družine -
na splošno - 49. nad. 

Terapevtski dogovor 
Tjt takoj, ko se odločimo, da 

bomo zakonca ali družino 
vključili v terapijo, je treba 
vztrajati pri pogojih, ki morajo 
biti v terapiji izpolnjeni (redno 
prihajanje, neupoštevanje izgo
vorov, da lahko sodeluje le del 
članov, češ da so ostali zaposle
ni ali zadržani zaradi šolskih 
obveznosti ipd.). Tam, kjer do
govor ne omogoča terapevtu op

timalnega dela, pride hitro do 
zastojev v terapiji. 

Preden sklenemo dogovor, je 
zelo važno, da jasno ocenimo, iz 
katerih članov se zakona in 
družina sploh sestoj ita. Povsem 
formalni vidiki pri tem ne za
dostujejo, saj ni redko, da na za
konsko in družinsko dinamiko 
odločilno vplivajo znanci, so
rodniki ali stari starši. V tem 
primeru je potrebno pritegniti v 
terapijo tudi te. 

Prav pri vprašanju, kako pri
tegniti starše ali partnerje v te
rapijo, nastanejo večkrat pro
blemi. Kako važno je, da jih 
rešimo, kaže, da bo neka ank-

siozna nevrotična mati, ki skuša 
utišati svoje latentne bojazni s 
simbiotičnim priklepanjem na 
otroka, prav verjetno tako dolgo 
kratila otroku samostojnost, 
dokler sama ne bo našla drugih 
poti obvladovanja svoje t ^nobe 
in negotovosti. Prav. tako kak 
sociopatski oče, ki se rešuje 
občutkov lastne manjvrednosti 
tako, da skuša razvrednotiti 
svoje otroke, ne bo odnehal, 
dokler se sam ne bo rešil občut
kov, zaradi katerih trpi. 

Naslednjič pa bomo temo o te
rapevtskem dogovoru končali. 

m a g . B o j a n S i n k o 

ZANIMALO NAS JE ... 

U mrav se r e č e 
Ste kdaj sedeli pri malici in razmišljali, kje sedite: v gostilni, 
gostišču ali restavraciji. Najbrž ne. Strokovnjaki nas opozarja
jo , da ljudje pogosto ne ločimo med različnimi vrstami gostin
skih lokalov, ker se nam razlike zdijo nepomembne, imajo pa 
veliko vlogo. 

Da bi tudi bralci vsaj delno 
spoznali razlike med lokali, sva 
povprašali tržno inšpektorico ga. 
Novak. Postregla nama je z 
množico podatkov in upam, da 
sva uspeli vsaj delno povzeti nje
ne informacije, pri čemer sva si 
pomagali tudi s pravilnikom, ob

javljenim v Uradnem listu. 
Glede na to, kaj nudijo, ločimo 

dve vrsti obratov: 
- nastanitveni obrati: hotel, mo

tel, penzion, hotelsko naselje, 
apartma, prenočišče, kamp, pla
ninski dom 

- prehrambeni gostinski obrati: 

restavracija, gostilna, kavarna, 
slaščičarna, okrepčevalnica, bar, 
obrat za pripravo in dostavo jedi 
(catering). 

Restavracija nudi široki izbor 
toplih in hladnih jedi, napitke in 
pijače, menuje za kosilo in 
večerjo. Gostilna nudi gostom po 
naročilu ožji izbor toplih in hlad
nih jedi, najmanj dve v naprej 
pripravljeni topli jedi, napitke in 
pijače vseh vrst. Gostišče je 
obrat, ki ima registrirano pre
nočišče in restavracijo. 
Okrepčevalnica nudi tople in 
hladne jedi, pijače vseh vrst, to
ple in hladne napitke. 

Po novem pravilniku več ne za
hajamo v diskoteko, ampak v bar 
z mehansko glasbo. 

M e t a i n M a r t i n a 

Gosti lna, gost išče, bar . . .? Prepričajte se sami! 

PiSE: I N G . M I R A N GLUSIG / 

¥rt v prosintv 
Dosedanje letošnje z imsko vreme je ugodno za vrt. Zemljo prekriva 
snežna oddeja, dnevne temperature so pretežno pod zmrziščem in sta
novitne, kar je še posebej pogodu vrtnemu rastl inju, ki prezimuje In si ob 
počitku nabira moči za novo vegetacijo. Vrtnar si v tem zimskem času že 

pripravlja, popravlja in nadomešča vrtnarsko orodje, opremo in pr ipomočke, da ne bo ob 
začetku spomladanskih opravil nepotrebnih zagat. Sredi zime pa je tudi čas za načrtovan
je vrtnarjenja v bližajoči se sezoni in za priprave na setev vrtnin. 

V V R T U V V R T U V V R T U V V R T U V V R T U V V R T U 

LImonovec 

Medtem ko sad
no drevje in okra
sne drevnine v vrtu 
v tem času še glo
boko mirujejo in si 
nabirajo moči za 
prihodnjo vegeta
cijo, pa se v zaprtih 
prostorih ukvarja
mo z nego in 
oskrbo posodovk, 
med katerimi so 
mnoge, ki nas raz
veseljujejo v tem 
času s cvetenjem, 
med njimi pa so 
tudi takšne, s kate
rih v tem času obi
ramo plodove. 

Limonovec je 
zanimiva in korist

na sadna rastlina, ki vse leto s svojim trajno zelenim 
listjem in žlahtnim cvetenjem osvežuje in krasi naše 
bivališče, hkrati pa je edinstveno drevo, s katerega 
v tem času obiramo žlahtne plodove. Limonovca 
največkrat ne gojimo zaradi plodov, temveč bolj kot 
okrasno rastlino s posebnostmi, ki jih druge drevni
ne nimajo. 

Limonovec je okrasno zimzeleno sadno drevo, ki 
v kratkih šest- do osemtedenskih obdobjih od cve
tenja do zorenja plodov, kar se prepleta ob ugodnih 
rastnih razmerah do petkrat letno, cveti in z njega 
obiramo plodove. Gojimo ga v naših vremenskih 
razmerah s hladnimi obdobji kot posodovko - poleti 
lahko na prostem, sicer pa v zaprtih bivalnih prosto
rih. Bujno zeleno listje, cvetovi in plodovi v bivalnih 
prostorih delujejo izredno dekorativno, imajo pa 
tudi dezinfekcijski in osvežujoč učinek na neprijeten 
zrak, ko skozi listje limonovec izparave posebne 
hlape, ki uničujejo mnoge za človeka škodljive bak
terije. 

Limonovec za nego, vzgojo in oskrbo ni posebno 

zahtevna rastlina. Cepljen na ustrezno podlago ne 
razvija bujne drevesne krošnje, zato ga lahko goji
mo v nekoliko večji leseni posodi in v zaprtih bival
nih prostorih. Drevo, nameščeno v pretemnem 
prostoru, odvrže listje, nakar se prično motnje v ras
ti, cvetenju in rodnosti, pa tudi izpostavljanje pre
močni svetlobi ni zaželeno. Optimalna temperatura 
za cvetenje in rast plodov je okrog 18 stopinj celzija, 
pri 13 stopinjah celzija pa rast zastane. Limonovec 
uspeva tudi pri nekoliko nižji povrečni temperaturi, 
le da tedaj potrebuje^udi manj svetlobe in vlage, to 
pa ima za posledico zadrževanje oziroma po
daljšanje vegetacije. Talna vlažnost mora biti stalna, 
s 60% absolutne vlage in do 80% zračne vlažnosti, 
na nihanja vlažnosti pa se naglo odziva z motnjami. 
V prevlažni zemlji se korenine zaduše in odmro, v 
presuhi pa listje oveni in odpade, plodovi pa prene
hajo rasti in odpadejo. 

Zemljo v posodi pogosto obogatimo z organski
mi gnojili, daje živahnejši razvoj drobnoživk, ki pre-
snavljajo rudninska gnojila; ta redno dodajamo v 
ustreznih odmerkih. 

Vzgojna rez in rez na rodnost se pri limonovcu v 
bistvu ne razlikujeta od drugih drevesnih vrst. Dre
vesna krošnja mora biti dovolj prostorna in v notran
josti dovolj osvetljena. Močne rezi ne prenaša, 
režemo ga pogosteje med letom z majhnimi posegi. 
Sproti odstranjujemo pokončne vodene poganjke, 
ker ti rastlino samo izčrpavajo, pogranjke z debla 
do cepilnega mesta in poganjke iz koreninskega 
vratu. Vodilne veje krajšamo po potrebi do stranskih 
rodnih vejic, režemo poganjke, ki rastejo v notran
jost krošnje, izrojene in ostarele vejice. Rez opravl
jamo po glavnem obiranju, ko drevo navidezno mi
ruje. 

V ZELENJAVNEM VRTU vrtnarji, ki se ukvarjajo z 

zgodnejšo pridelavo vrtnin, sredi januarja že prično 
priprave za setev vrtnin v ogrevane grede v rastlinja
kih ter pripravo setvenic in setev semen za vzgojo 
sadik zgodnejših vrst vrtnin. 

Čas sredi zime, ko so gredice v vrtu še odete v 
snežno odejo, koristno izrabimo za načrtovanje in 
priprave na naslednjo pridelovalno sezono. V vrtu in 
pri vrtnarjenju imamo opravek z živo naravo, kjer ni 
nič enako, kot je bilo prejšnje leto, pač pa se v njem 
venomer nekaj spreminja zaradi naravnih okolnosti 
žive narave, pa tudi zaradi naših želja in potreb. 
Spremembe pri vrtnarjenju v primerjavi s preteklim 
letom se lahko nanašajo na povečanje ali 
zmanjšanje pridelovanja, uvedbo ali opustitev pri
delovanja nekaterih vrst vrtnin, pa tudi na druge 
okolnosti, kar vse potrebuje načrtovanje. Spremem
be so vezane na kolobarjenje, gnojenje, apnjenje in 
druge ukrepe, ki jih bomo storili za večjo rodovit
nost tal in zdravo pridelavo vrtnin. Pravočasno se 
oskrbimo s semeni in ugotovimo uporabnost ostan
kov semen iz preteklega leta. 

Med priprave sodi tudi popravilo in vzdrževanje 
vrtnega orodja in opreme ter nadomestitev manjka
jočega z novim. Za zgodnejše posevke bomo potre
bovali ustrezna prekrivala, s katerimi se moramo 
oskrbeti, preden jih bomo že potrebovali. 

Ker vsaki zmrzali sledi otoplitev, s setvijo vrtnin na 
prosto ne prehitevajmo. Zlato pravilo za setev 
spomladanskih vrtnin je: na sej prezgodaj, ne pre
globoko in ne pregosto. Setev v slabo pripravljeno, 
prevlažno in hladno zemljo ni uspešna, ker v tleh ni 
osnovnih pogojev za kalitev semen. Pregloboka 
sestev onemogoča kalčku, da prodre iz zemlje, s 
pregosto setvijo pa že ob kalitvi semen onemo
gočimo njihovo nadaljnjo rast in razraščanje. 

M i r a n G l u š i č , i n g . a g r . 



PO NAŠIH KRASIM 
GLEDALIŠČE P T U J / PETJE, PLES IN POLITIČNI HUMOR 
NA PTUJSKEM ODRU 

Zadef kukmrei 
Za začetek novega leta bomo v gledališču poskrbeli za pre
cejšnjo osvežitev: to soboto si boste lahko ogledali pravi kaba
ret gledališko zvrst, ki jo slovenskih odrih lahko vidimo le 
redko. Na gostovanje prihajajo sosedje, Mariborčani. Režiser 
predstave je igralec in šansonjer Jure Ivanušič, med igralci pa 
bomo srečali tudi Ptujčana Toša in Tokaliča. 

Ptujska igralca Toš in Tokallč v družbi gospodov Podobni 
ka, Janše, Kučana, Rodeta In drug ih . Plakat Drame SNG 
MB 

Mariborski Zadet kabaret je poln 
politične satire, skečev, dobre 
glasbe in songov. Uprizoritev je 
duhovita, igralci lahko pokažejo 
svojo komedijantsko "žilico", 
izkažejo pa se tudi kot odlični 
pevci in plesalci. Mariborski kole
gi predstavo uspešno igrajo že 
tretjo sezono. 

Kabaret je sicer nastal in se naj
bolj razširil v Franciji (1881 Črna 
mačka v Parizu), kmalu za tem pa 
so jih odprli še v Berlinu, na D»u-
naju, Budimpešti, Moskvi. V Slo
veniji kabaret v zadnjih letih mor
da najbolj načrtno goji ljubljanski 
Cafe Teater Vite Mavric. 

Beseda kabaret izhaja iz arabske 
besede hamarat — krčma, kjer so 
se zbirali igralci, glasbeniki in 
književniki in recitirali vesele in 
satirične pesmice z aktualno te
matiko. 

Morda ob tej priliki velja zapisa
ti misel, da bi se morebitni bodoči 
ansambel Gledališča Ptuj v gleda
liški kleti - ali v povezavi s kate
rim drugim gostinskim lokalom -
lahko spoprijel tudi s to komuni
kativno gledališko zvrstjo. Zani
mivih kleti ali drugih ustreznih 
ambientov na Ptuju ne manjka, 
veseljačenje ob dobri kapljici ni
koli ni bilo problem, pa tudi po
manjkanja snovi za dobro satiro 
se ob slovenskih politikih ni bati. 

GP 

NOVOSTI IZ PTUJSKIH GLASBENIH LOGOV 

HitMmi mik w 1^ 2WM 
PRIHAJA ANALFABET - KRALJ VELIKIH B E S E D se imenu
je promocija nove zgoščenke skupine Hudobni Volk iz Ptuja. 
Album, ki bo predvidoma luč sveta ugledal v začetku pomladi, 
nosi naslov "ANALFABET" in po mnenju mnogih kritikov spet 
c i^a na sam vrh slovenske ročk produkcije. 

Hudobni Volk med nastopom na Ročk Otočcu. 
F o t o : Matija Tonejc 

Po besedah članov skupine bo 
na novi plošči deset avtorskih pe
smi, ki se razpoloženjsko in dina
mično zelo razlikujejo od pesmi s 
prvenca "Faušija ubija?.^'. Vse o 
novem projektu in članih si lahko 
preberete na njihovi novi spletni 
strani pod naslovom: 
»http://www.hudobnivolk.s5.net« 

Skupina medtem pridno vadi za 
studijsko snemanje ter prihajajoče 
koncerte. Nastopali bodo v spremen
jeni postavi, saj so si po letu '99, ko 
so med drugim nastopili na Festi
valu Lent, Ročk Otočcu ter izved
li promocijo prvenca na Šved
skem, zastavili nove naloge in cil
je. Sedaj Vam preostane le, da 
počakate na izid albimia ANAL
FABET ali pa si skupino Hudob
ni Volk ogledate v živo na kate
rem od prihajajočih koncertov. Pa 
brez strahu! 

ak 

P T U J / NOVICA Z EKONOMSKE SOLE 

5 f u c f f f s l r f obisk G r a c f c c i 
Gradec a l i Graz je glavno mesto avstr i jske zvez

ne dežele Koroške. I m a o k o l i 243.000 prebivalcev, 
med n j i m i o k o l i 1500 Slovencev, k i so večinoma iz 
avstr i jske Koroške. Razvi l se je ob izstopu M u r e iz 
robnega alpskega sveta v avstr i jsko M u r s k o ravn i 
no. Slovenci smo z Gradcem že iz časov Avstro-
ogrske povezani gospodarsko, nekater i rodbinsko, 
ku l tu rno i n zgodovinsko. Kakšne so b i le te vezi i n 
v p l i v i na življenje na ozeml ju današnje Sloveni je, 
smo izvedeli na po t i v Gradec. V n j e m je vtkane 
t o l i k o slovenske ku l ture , da je skoraj greh, če g» 
poznamo le po n a k u p n i h cen t r ih , kamor naj 
večkrat zaidemo. 

Učenci 2. letnika ekonomske gimnazije smo se 
odločili, da popravimo ta vtis in si ogledamo mesto 
Gradec nekoliko drugače. Tako smo se v sredo, 1. de
cembra, odpravili na študijski obisk Gradca. 
Spremljali sta nas profesorica nemškega jezika Man-
ja Fras in ga. Marija Hemja-Masten, arhivska stro
kovnjakinja sodelavka iz Zgodovinskega arhiva Ptuj. 
Ob lepem sončnem, toda hladnem vremenu nas je 
pot najprej peljala na ogled dveh najznamenitejših 
knjižnic. Ogledali smo si imiverzitetno knjižnico. 

njen stari del s čitalnico, h kateremu )e prigra)en 
nov, moderni del knjižnice z informatiko in medio-
teko. Pokazali so nam tudi, kako najti določene knji
ge v računalniku in kakšne možnost vse nudi moder
na tehnologija. 

Nadaljevali smo z ogledom Deželnega arhiva na 
Buergergasse 2a. V njem je bil nekoč jezuitski kole
gij, tukaj je bila tudi prva imiverza. Jožef IL je raz
pustil večino samostanov in tako tudi tega v Gradcu 
in ga dal Štajerskim deželnim stanovom za arhiv. Se
daj dobi zgradbo v upravljanje mesto Gradec. V času 
našega obiska so dvorano praznili in jo obnavljali, 
saj se seli arhiv v nove prostore. Bili smo tudi prvi 
obiskovalci te dvorane, ki je bila do sedaj dostopna le 
arhivskim sodelavcem. Dvorana je resnično zelo 
lepa, po končani obnovi pa bo dobila nov pomen. 

Naš dan se je končal z ogledom gledališke predsta
ve Schone Bescherungen, komedije, ob kateri smo se 
zelo nasmejali in imeli možnost preizkušati naše 
znanje nemščine. 

Obisk Gradca je bil zelo zanimiv, poučen in neko
liko drugačen kot vsak dan v šolskem letu. 

U č e n c i 2 . letnika ekonomske gimnazije 

LENART / S SLOVENSKO PESMIJO NA NAJMLAJŠI 
KONTINENT 

Zamki htttie n a p o f i v 4 v s f r a / / f o 
Završki fantje so se po gostovai^u v Kanadi pred dvema letoma včeraj ponovno odpravili na 
turnejo izven Evrope - tokrat na povabilo avstralsko -slovenskega društva Canberra potujejo v 
daljno Avstralijo. Priljubljeni vokalni kvintet, ki ga s harmoniko spremlja član skupine Mitreji 
Zlatko Munda, bo v prihodnjih dneh gostoval pri slovenskih rojakih v Canberri, Sydneyju in 
Wollongongu, kjer bo pripravil šest koncertov, slovensko pesem pa predstavili še v domovih za 
starejše v omenjenih krajih. 

Za gostovanje so pripravili pes
ter program, sestavljen iz sloven

skih ljudskih pesmi in pesmi slo
venskih skladateljev. Na turneji, 

ki so jo omogočila številna le-
narška podjetja in občine na Le-
narškem, jih spremljata predsed
nica lenarškega kulturnega 
društva Branka Urbančič in no
vinarka Radia Slovenske gorice 
Tat jana L e t n i k ter še nekateri 
Lenarčani. Ob pomoči donatorjev 
so se Završki fantje na pot odpra
vili s priložnostnim biltenom, v 
katerem se ob njih predstavljajo še 
novonastale občine na Le-
narškem. Završki fantje bodo gos
tovanje zaključili v začetku febru
arja, po vrnitvi pa obljubljajo kon
čen v lenarškem kiiltiurnem 
domu, na katerem bodo predstavi
li svoje popotovanje med rojaki v 
Avstraliji. Priljubljeni pevci z le
narškega bodo na avstralska tla 
stopili jutri zjutraj, svoj prvi kon
cert pa imajo že v soboto v Can
berri. 

AK 
Še zadnja zdravl j ica pred o d h o d o m v Avstra l i jo na petkovi 
t iskovni konferenci 

D E S T R N I K / PEVSKI VEČER Z DESTRNISKIM OKTETOM IN 
GOSTI 

"Pozimi pa roiim ne c i ^ t o 
D e s t m i š k i kulturniki in njihovo društvo delujejo že kar nekaj desetletij . Poleg dveh folklornih 
skupin, odrasle in otroške, ljudski godcev Veseli Urbančani, dramsko-recitacijske skupine in 
šahovske sekcije je aktiven tudi D e s t m i š k i oktet pod vodstvom umetniške vodje Marije Stoger. 
Prav oktet, ki deluje tri leta, pa ta konec tedna v kulturnem domu na D e s t m i k u prireja skupaj 
z gosti pevski večer z naslovom Pozimi pa rožice ne cveto. 

Destmiški oktet v sestavi Tone 
Žampa, Stanko Bac, Janez Fridl, 
Franc Kumer, Milan Simonič, 
Milan Šteger, Ivan Hauptman, 
Ivan Požegar in Marjan Zelenik, 
se bo občinstvu v soboto, 22. janu
arja, ob 18. uri predstavil z vrsto 
ljudskih in umetnih pesmi. Pev
ski večer na Destmiku bodo pope
strili še godba na pihala GD 
Destmik, pevska skupina Spo
minčice iz Ptuja ter humorist in 
gledališki igralec Lojze Matjašič 
v vlogi Kopajzarjevega Tina z Mi-
ciko. 

AK 
Ubrani glasovi od sv. Urbana so že tr i leta združeni v 
Destmišk i oktet . F o t o : Kosi 

DORNAVA/ INVALID BRANKO SARLAH NI SAM 

veliko dobrih l / v c i r 
Branko Šarlah iz Dornave že dalj časa boleha za sladkorno boleznijo, priključen je na dializni 
aparat, ne more hoditi , ima pa še veliko drugih bolezni. Kljub temu pravi, da ga v življenju ved
no znova razveselijo in presenečajo dobri ljudje. 

Že lani smo v Tedniku poročali, 
da mu je dornavski župan Franc 
Šegula uredil kuhinjo, nekaj pa so 
prispevali prijatelji s pleskarskimi 
in drugim delom ter rojaki iz 
Hildna. Alojz Ducman je s 
pomočjo prijateljev - zdomcev iz 
tega nemškega mesta polepšal 
Branku praznike. Kupili so mu 
posteljo in še nekaj pohištva. Jože 
Kovačec, direktor invalidsk^a 
podjetja Reha Chiptronic, mu je 
podaril pralni stroj in invalidski 
moped. Branko pravi, da ga 
večkrat obiščejo tudi člani dorn-
avskega Rdečega ki iža in prijatel
ji. Vedno znova doživlja, da so so-
krajani in drugi razumevajoči 
tudi do invalidov. 

MS 
Alojz Ducman in Janko Horvat na ob isku pri inval idu Bran
ku Šarlahu 

http://�http://www.hudobnivolk.s5.net�


ZAMIMIVOSTh KCPORTAZE 
P T U J / OTVORITEV RAZSTAVE FOTOGRAFIJ SANDIJA KELNERICA 

Na Fitz RoY po daljši poti 
v razstavišču Mestne liiše na Ptuju so v petel^ 7. januarja, 
odprli razstavo fotografij p laninca in alpinista Sandija Kelne-
riča, ki se bo 17. januarja ponovno odpravil na pot v Južno 
Ameriko. Otvoritvenim nagovorom vodje oddelka za družbene 
dejavnosti Ivana Vidoviča, podžupana Ervina Hojkera in to-
lu-at predvsem planinke Kristine Šamperl Purg so se 
pridružile tudi pevke dekl iškega kvarteta s Koga s s lovensko 
ljudsko pesmijo. 

' Barvne fotografije formata 30 x 
45 so nastale ob prvem obisku 
južnoameriške pokrajine Patago
nije, kjer je bil Sandi Kelnerič 
prva dva meseca leta 1998 s sop-
lezalcem Boštjanom Šterbalom iz 
Ptuja. Razstava, ki je razdeljena 
na dva dela, v prvem predstavlja 
rastline, gore, stene, skratka del 
pokrajine Patagonije, v drugem 
pa so na posnetkih gora z vre
menskimi značilnostmi drugih 
delov Patagonije predstavljeni 
načrti in želje Sandija Kelneriča 
za prihodnost. 

DRUGI VZPON 
NA FITZ ROY 

Sandi Kelnerič se bo 17. janu
arja ponovno odpravil v Južno 
Ameriko v spremstvu Tatjane in 
Zdravke Štefanič. Z Brnika se 
bodo odpeljali z letalom do Lon
dona ter nato do glavnega mesta 
Čila Santiaga de Chile. Njihove 
poti se bodo ločile v mestu Punta 
Arenas. Sandi se bo odpravil z 
avtobusom v Chahen, argen
tinsko mestece, ki leži ob vznožju 
dveh najbolj markantnih in im-
pozantnih granitnih stolpov: 
Fitz Roya (3441 m) in Serro To-
reyja (čez 3000 m), prijateljici pa 
bosta nadaljevali turistično pot 
proti jugu ter nato proti notran

josti Argentine. Čez en mesec se 
bodo srečali v baznem kampu Rio 
Blanco pod vznožjem Fitz Roya, 
kamor se letno povzpne največ 10 
plezalcev. Domov se bodo vrnili 
29. aprila. 

Za visokogorsko Patagonijo so 
značilne hitre vremenske spre
membe. Na višini 2500 m lahko 

temperatura, če se vreme obrne, v 
eni uri pade s 30 stopinj C nad 
ničlo do - 15 stopinj C, kar je ve
lik šok za človeka. Veter dosega 
tudi 200 km na uro. Sandi Kelne
rič se je na Fitz Roy že povzpel 
pred dvema letoma v spremstvu 
Boštjana Šterbala, takrat po 800 
m dolgi smeri Franco Argentina 
ali v žargonu plezalcev argentins
ki smeri. Tokrat se namerava 
povzpeli po nekoliko daljši, 1000-
metrski in zahtevnejši Casarotovi 
smeri, ki leži v severni steni. Če 
mu ne bo uspelo predhodno najti 
spremljevalca za skupen vzpon, si 
ga bo poiskal kar na poti. 

Steno bo po Casarotovi poti 
skoraj v celoti preplezal prosto. 

na nekaterih odsekih pa si bo po
magal s tehničnimi pomagali, kli
ni, dodatnimi vrvmi, lestvijo iz 
traku ter raznimi kavlji. 

Bazni tabor pod Fitz Royem 
leži na višini 900 m. Na 1000 met
rih se prične ledenik. V lepem 
vremenu bo skupaj s soplezalcem 
v petih dneh prenesel okoli 100 
kg potrebne opreme in hrane za 
plezanje pod vznožje stolpa. Po
tem se bo pričel vzpon v alpskem 
slogu, kar pomeni, da se bo v 
enem zamahu povzpel na vrh ter 
se nato takoj spustil brez spanja 
in večjih počitkov. Prvič sta z 
Boštjanom Šterbalom v tretjem 
poizkusu potrebovala za vzpon in 
spust nazaj v bazni tabor 38 ur. 
Tokrat predvideva, da bo potre
boval do 50 ur, kar bo odvisno od 
razmer v steni, vremena, polede-
nelosti in temperature stene. 
Vzpon je možen samo ob dobrih 
vremenskih razmerah. Medtem 
ko je pri nas zima, je v Patagoniji 
poletje. Temperature se podnevi 
dvignejo do 30 stopinj C, ponoči 
pa se na višini npr. 1500 m spusti
jo tudi do -15 stopinj C. Na višini 
400 m redko zapade sneg, niti po
zimi ne, na 1000 m nadmorske 
višine pa lahko sneg zapade tudi 
poleti. Kraj leži v isti geografski 
širini kot Slovenija, vendar južno 
od ekvatorja. Ekstremne vre
menske razmere so posledica 
vpliva dveh oceanov. Včasih je 
potrebno čakati na ugodne vre
menske razmere tudi mesec ali 
več. Prvič sta imela naša plezalca 
srečo. Če bo tudi tokrat tako, si 
bo Sandi Kelnerič ogledal še se
verozahodno steno in preplezal 
kako krajšo smer v sosednjih hri
bih. Ker je tudi fotograf, bo vzel s 
sabo najmanj 30 diafilmov, rad pa 
bi vzel s sabo tudi videokamero. 
Trenutno išče sponzorja zanjo ali 
pa nekoga, ki bi mu jo posodil. 

Po spustu se bo dobil s 
spremljevalkama. Skupaj se bodo 
odpravili na pot do mesta Sant 
Carlos de Bariloche, kjer živijo s 
hribi povezani Slovenci - okoli 
200 jih je, tretja generacija obvla
da slovenski jezik, še vedno v dia

lektu domačega kraja iz Sloveni
je. Slovenska skupnost ima slo
vensko osnovno in srednjo šolo, 
ki jo otroci obiskujejo vzporedno 
z redno šolo. V bližini mesta je 
tudi nekaj nacionalnih parkov z 
jezeri in znamenito pogorje Ka
tedral. Na pogorju starega granita 
je nastalo na tisoče granitnih stol
pov, ki so visoki od 10 do 200 m. 
To je tudi najbolj značilno pleza-
lišče v Argentini. 

Nato se bodo odpravili proti se
vernemu delu Argentine in Čila. 
Iz Santiaga bodo z letalom polete
li do Londona, od tam pa se bodo 
29. aprila vrnili v Slovenijo. 

Z DELOM NA 
VIŠINAH DO 
DENARJA ZA 
PLEZANJE 

B o š t j a n Š t e r b a l v s t e n i 
F i t z R o y a . 

F o t o : S a n d i K e l n e r i č 

Za skoraj štirimesečno poto
vanje je Sandi Kelnerič zbral 
1.500.000 tolarjev. Samo oprema 
za plezanje, različne vrvi za 
plezanje in varovanje, druga va
rovalna oprema in posebna oble
ka za zaščito pred vetrom in mra
zom ter obutev za sneg in led je 
stala milijon tolarjev. Različni 
sponzorji so prispevali tretjino 
sredstev, ostali denar je zbral sam 
z delom na višini za različne 
naročnike. V prednovoletnem 
času je okraševal stavbe, opravljal 
pa je tudi različna druga mon
tažna dela in popravila na višini. 
Pred tremi leti je popravljal tud\ 
streho na ptujskem zvoniku. Na
jveč sredstev so prispevali Merca-
tor SVS in občina Ptuj ter 
podjetje Belkos. 

Polovico dni v letu Sandi Kel
nerič preživi v hribih. Kot 
inštruktor dela pri Planinski zve
zi Slovenije. 

OTVORITEV 
RAZSTAVE V 
GLEDALIŠKI 
KLETI 

Razstava v Mestni hiši je na og
led do konca januarja. Tik pred 
odhodom, v soboto, 15. januarja, 
pa se bo ob 19. uri pričela otvorit
vena slovesnost razstave fotogra
fij Boštjana Šterbala in Sandija 
Kelneriča v ptujski gledališki 
kleti. Predstavljene bodo fotogra
fije, ki so nastale na njuni skupni 
poti in plezalni turneji v Južni 
Ameriki leta 1998. 

K r i s t i n a Š a m p e r l P u r g i n S a n d i K e l n e r i č n a o t v o r i t v i 
r a z s t a v e v M e s t n i h i š i n a P t u j u . F o t o : M a j d a F r i d i 

Težavnostna stopnja Casa-
rotove smeri, po kateri se bo 
Sandi Kelnerič povzpel na 
Fitz Roy, je ocenjena s 7 A2, 
naklon ledene in snežne stene 
pa je od 60 do 90 stopinj. 7. 
stopnja je maksimalna alpinis
tična stopnja, za vse nadaljnje 
stopnje je zaradi zahtevnosti 
že potreben predhoden trening 
in ogled. Stopnje se ocenjujejo 
od 1 do 11. A2 pa je tehnična 
ocena za dokaj nenevarno teh
nično plezanja z dobrim varo
vanjem. Stopnje se ocenjujejo 
od Al do AS. 

F i t z R o y - i m p o z a n t n a g o r a . F o t o : S a n d i K e l n e r i č 

M e s t e c e C h a l t e n o b v z n o ž j u F i t z R o y a i n S e r r o T o r e y j a . F o t o : S a n d i K e l n e r i č 
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KAJ SE DOGAJA NA MESTNEM VRHU 

Nepripeta psa raztrgala srno 
Ponovoletni in popraznični čas je običajno tudi za novinarje 
dolgočasen in suhoparen. Pa se je letos pripeti lo, da ni pov
sem tako, saj se klici v naši redakciji kar vrstijo. V četrtek, 13. 
januarja, nas j e ves razburjen poklical Anton Ljubeč iz Mest
nega Vrha in nas obvesti, da je bil minulo noč priča s trašnemu 
dogodku: kakih 100 metrov od njegove hiše sta sosedova ne
pripeta psa napadla in raztrgala mlado srno. Večjo srno naj bi 
raztrgala i n pokončala že lani spomlail i , pa n ihče ni ukrepal. 

Čeprav se megla še ni povsem 
dvignila, sem na Mestnem 
Vrhu, Na jasi 26, kmalu našel 
Ljubčevo hišo. Na sosedovem 
dvorišču je bil z njim že lovec 
Pe ter Le ten ja in si ogledoval 
kraj krvavega dogodka ter vso 
okrvavljeno in raztrgano truplo 
srne. T o n e Ljubeč , ki je bil dol
ga leta tudi sam v zeleni brato-
voščini in ji je še danes ves pre
dan, je ves ogorčen pričel pripo
vedovati: 

"Sinoči se je zgodilo, okoli 
21.30 ure. Gledal sem televizijo, 
ko sem zaslišal divji pasji lajež 
in renčanje, vmes pa nekakšno 
cviljenje in krike; kot da bi jo
kal otrok, je bilo slišati. Takoj 

sem stekel kakih 100 m proti 
Fridlovi hiši in ob pleteni žični 
ograji naletel na strašen prizor. 
Nepripeta psa sta med renčan-
jem trgala nebogljeno srno, ki 
jima je sicer hotela pobegniti in 
se s sprednjimi tačkami trudila, 
da bi vstala. Izpulil sem prvi kol 
ob leseni ograji in zamahnil 
proti psoma, da sta pobegnila, 
ter se sklonil k okrvavljeni sriii, 
da bi ji pomagal na noge. Še 
zmeraj je milo jokala, a kljub 
mraku me je presunil pogled na 
zadnji del trupa in nogo, ki je 
ležala nenormalno vstran. Šele 
takrat sem dojel strašen prizor: 
pol stegna je že manjkalo, psa 
sta srno živo raztrgala in z nje 
jedla meso. Ko sem opazil krva

ve raztrgnine tudi za vratom, po 
trebuhu in skoraj celem telesu, 
sem hitro ukrepal in srni 
skrajšal muke." 

V pogovor je segel lovec Peter 
Letonja in strašno Ljubčevo 
izjavo dopolnil s pojasnilom: 
"Lovci smo ogorčeni, saj se je 
skoraj na istem mestu pripetil 
podoben dogodek že lani 
spomladi. Ista psa sta raztrgala 
in pokončala nekoliko večjo 
srno. Že takoj po lanskem do
godku sem obvestil vodja enote 
Draga Muršca, ki je tudi vodja 
lovskega revirja in lovski čuvaj, 
zadolžen za nadzor tega dela 
lovišča. Žal pa očitno nihče ni 
ukrepal, kot bi bilo treba. Naša 
dolžnost bi bila, da bi oba nepri
peta, torej zagotovo tudi kla-
teška psa pokončali. 

Kolikor sem slišal, so Fridlovi 
v Ameriki, njihova psa sicer 
vsak dan pridno hrani zgornja 
soseda; a ves čas sta nepripeta in 
v glavnem osamljena, zato se 
klatita in počneta vse mogoče 
vragolije. Nisem edini, ki sem ju 
ob večerih opazil, kako tekata 

po travnikih in tudi po gozdu. 
In če ju lani nismo dobili pri 
delu, imamo letos pričo, gospo
da Ljubca, ki ju je tudi pre
poznal. Okrepili bomo nadzor, 
in če ju ujamemo izven njihove
ga dvorišča, ki ni povsem zagra-
jeno, bomo oba psa zagotovo po
končali." 

V pogovor je spet posegel An
ton Ljubeč: "Še nečesa ne razu
mem: že sinoči, takoj po dogod
ku, sem ves razjarjen o tem ob
vestil policijo. Žal pa mi je 
dežurni , sicer zelo vljuden člo
vek pojasnil, da policija s tem 
nima nič in da naj obvestim 
lovsko družino. Ne vem in ne 
razumem, zakaj za policijo to ni 
zanimivo. Kaj pa če bi se psa 
spravila nad človeka? Nihče mi 
ne more jamčiti, da kaj takega ni 
mogoče. Poglejte si tole 
raztrgano srnico. No, zato sem 
danes zjutraj poklical gospoda 
Letonja; ta je takoj prišel in si 
vse ogledal." 

Kako se lahko pripeti kaj take
ga, saj sta psa vendarle domača 
in kot slišim tudi redno hranje
na? "Veste, tudi pes potrebuje 
gospodarja, njun gospodar pa je 
v Ameriki. Vsi vemo, da soseda, 
ki ju hrani , sicer počne to redno, 
tako da lačna zagotovo nista, pa 
tudi žejna ne. Ampak tako kot 
človek tudi pes potrebuje lju
bezen, te pa imata ta dva psa za

gotovo premalo. In žal se je pač 
zgodilo, česar nihče ni pričako
val. Če bi bilo dvorišče Fridlo-
vih zagrajeno, se to ne bi moglo 
pripetiti . Pa si sami oglejte: na 
zgornji strani manjka skoraj po

lovica ograje. Ni čudno, da se 
psi klatijo. Ampak temu je tre
ba, tudi v dobro Fridlovih, na
rediti konec, sicer se lahko še 
marsikaj pripeti . . ." 

M.Ozmec 
Krvavi madeži, ki se razprostirajo na kakih 15 kvadratnih metrih 
pred žično ograjo, nemo pričajo o stiski srne, ki se je hotela 
iztrgati iz smrtonosnih pasjih zob. Foto: M. Ozmec 

Sledovi pasjih zob so prepričljivi; pogled na del raztrganega 
srninega stegna 

Anton Ljubeč (desno) in lovec Peter Letonja med pripovedovan
jem o krvavem dogodku 

Pogled na stranski del prekinjene ograje Fridlovega dvorišča, ki 
omogoča psom (in na žalost jo je tudi srni) prosto pot 

PREJELI SMO 

Ali sedaj lovci 
lovske družine 
Majšperk streljajo 
najprej pse, nato 
pa divje prašiče? 

v nedeljo, 16. Januarja, so imeli 
lovci lovske družine Majšperk 
svoj zadnji pogon v gozdovih Do
lenc in Janškega Vrha. Pri tem je 
kruto ugasnilo tudi življenje 
našega psa. Dino je bil mlad, ra
zigran in vsem priljubljen kuža, 
star komaj sedem mesecev, ki ni
komur ni storil nič zalega, poznal 
je le igro in ni vedel, da na svetu 
obstajajo tudi kruti ljudje. Ves 
čas smo ga imeli v naši stano
vanjski hiši, le občasno smo ga za 
nekaj minut spustili na sveži 

zrak. In ravno v nedeljo zjutraj je 
bil ta sprehod zanj usoden. 

Ko smo ga izpustili iz hiše, je 
zaslišal lovske pse ter stekel v 
gozd, saj je bil radoveden, njego
vo največje veselje pa je bilo 
igranje z mucami, psi in ljudmi. 
Ker ga ni bilo kmalu nazaj, smo 
ga začeli iskati. Naenkrat pa smo 
zaslišali strel, ki je odmeval daleč 
naokoli. Upali smo, da so lovci 
ustrelili kakšnega divjega prašiča, 
zato smo iskanje nadaljevali. Pri 
tem smo srečali mnoge lovce in 
vsi so zatrjevali, da niso videli no
benega psa. Zagotovili so nam, da 
naj bomo brez skrbi, saj psov, ki 
imajo ovratnice, ne streljajo. 
Kljub temu je celotna družina na
daljevala iskanje in po napornih 
šestih urah smo našH našega 
ljubljenčka ob vznožju hriba, us
treljenega. 

V tem pismu se obrčam na lo
vca, ki ga je ustrelil, in ga 
sprašujem, kako lahko človek 
hladnokrvno ustreli mladega psa, 
ki srne ali zajca še nikoli videl ni, 
kaj šele da bi te živali preganjal. 
Najbolj kruto in nemoralno pa je 
to, da so Dinu, potem ko so ga us
trelili, ukradli še njegovo ovratni
co in ga ob potoku prekrili s tan
ko plastjo snega. 

Naš kuža je tako bil že drugi 
nam znani primer krutega 
obnašanja teh lovcev. Natanko 
pred mesecem dni so isti lovci 
namreč ustrelili sosedovega psa, 
eno leto starega ovčarja, vendar je 
v tistem primeru lovec slabše 
streljal, ustrelil psa v zgornji pre
del noge, zaradi česar se je žival v 
hudih bolečinah privlekla do
mov, in čeprav si je že nekoliko 
opomogel, na to tačko nikoli več 
ne bo stopil. 

Vsi ljudje imajo dobro mnenje 
o lovcih, saj naj bi bili zaščitniki 
vseh živali, vendar v tem ni celot
ne resnice in ravno zaradi tega se 
obračam na vodilne lovske 
družine Majšperk in želim pojas
nilo, od kdaj lahko lovci tako 
mučijo živali in od kdaj imajo 
takšna pooblastila, da lahko kjer
koli ustrelijo psa ali muco, mu 
nato vzamejo ovratnico, da je vi
deti, kot da nima lastnika, nato 
pa žival "skrijejo" pod tanko plast 
snega in pustijo, da jo lahko 
raztrgajo divje živali. Kot zadnje 
pa prosim "pogumnega lovca", ki 
je ustrelil našega psa, naj bo še 
tako pogumen, da nam vrne Di-
novo ovratnico, če nam je že vzel 
psa, saj bomo le tako imeli vsaj 
spomin nanj, če se že ne moremo 
več igrati z njim. 

Družina Kozel iz Janškega 
Vrha 



OD TOD IN TAM 
ZDRAVSTVENO IZKAZNICO ZAMENJALA 
KARTICA ZDRAVSTVENEGA ZAVAROVANJA 

Posodobitev tudi pri 
zdravstvenem zavanvaniu 
Zavod za zdravstveno zavarovanje Slovenije uvaja kartico 
zdravstvenega zavarovanja. Doslej so jo prejeli že prebivalci 
krške, novomeške, celjske, ravenske in murskosoboške regije, 
v januarju pa so jo začeli pošiljati tudi na območju Ptuja, 
Ormoža in Lenarta. O njeni uvedbi smo se pogovarjali s Tilčko 
Šuman, vodjo izpostave Zavoda za zdravstveno zavarovanje na 
Ptuju. 

K a j je k a r t i c a zdravstvenega 
zavarovanja? 

"Kartica zdravstvenega zava
rovanja je nov, sodoben in 
računalniško berljiv dokument 
za uveljaval Janje pravic iz 
zdravstvenega zavarovanja in 
nadomešča dosedanjo zdravst
veno izkaznico obveznega in 
tudi prostovoljnega zdravstve
nega zavarovanja. 

K a t e r e so p r e d n o s t i k a r t i c e v 
p r i m e r j a v i z i zkaznico? 

"Kartica je priročna zaradi ve
likosti, je enostavna za uporabo, 
praktična za dostop do podat
kov, zavarovanec bo hitreje in 
preprosteje uveljavljal zdravst
vene storitve in druge pravice iz 
zdravstvenega zavarovanja. 
Kartica je osebni dokument in 
njen lastnik uveljavlja pravice iz 
obveznega in prostovoljnega 
zdravstvenega zavarovanja. Za
varovanec bo sam, brez pomoči 
druge osebe potrjeval, obnavljal 

in dopolnjeval podatke o 
zdravstvenem zavarovanju na 
kartici preko samopostrežnega 
terminala. Dobijo jo državljani 
Slovenije, ki so obvezno 
zdrvastveno zavarovani. Vsako
mur bo poslana po pošti kot 
vrednostno pismo, zato svetuje
mo, da jo čimprej dvignete, da 
ne boste imeli nepotrebnih poti 
na zavod in problemov pri obi
sku zdravnikov." 

K a j je zapisano na k a r t i c i ? 

"Na kartici so vidni podatki 
ime in priimek, zavarovalnica, 
rojstni datum in šifra obveznega 
zdravstvenega zavarovanja ter 
številka izdajatelja. Kar je na 
kartici nevidno (čitljivo s poseb
nimi čitalci) pa ste ali boste do
bili zapisano na priloženem lis
tu. Tam so zapisani podatki o 
zavarovani osebi, zavezancu za 
prispevek, o veljavnosti obvez
nega in prostovoljnega zdravst
venega zavarovanja, o izbranem 

zdravniku, zobozdravniku in gi
nekologu, z dovoljenjem lastni
ka kartice pa je možen tudi za
pis o darovanju organov. Podat
ki so varni. Kartico lahko bere 
samo pooblaščen delavec, ki 
ima dostop do podatkov na za
varovančevi kartici." 

K j e i n k a k o b o m o p o t r j e v a l i 
k a r t i c o ? 

"Kartico bomo potrjevali pre
ko samopostrežnih terminalov, 
ki bodo nameščeni v čakalni
cah, zdravstvenih domov, bol
nišnicah in na izpostavah 
ZZZS. Pri tem upoštevamo na
vodila, zapisana na terminalih. 

Kartico bomo potrjevali vsake 
tri mesece, upokojenci in otroci 
pa le enkrat na leto. Možnost 
potrjevanja na samopostrežnem 
terminalu bo od 6. do 22. ure. Če 
se bo kaj zataknilo, je vsak dan 
od 7. do 18. ure na voljo služba 
za poslovanje s kartico. 

Ob prejemu kartice je potreb
no list, ki ji je priložen, dobro 
pregledati, podatke preveriti in 
se v primeru, da niso točni, 
obrniti na svojega delodajalca, 
samozaposleni in upokojenci pa 
na izpostavo Zavoda za zdravst
veno zavarovanje Ptuj, Vodni
kova ulica 2, da podatke uskla
dijo." 

A l i i m a k a r t i c a zdravstvene
ga zavarovanja p r i h o d n o s t ? 

"Kartica bo na območju Slove
nije uvedena v enem letu. Ko 
bodo rešena še nekatera etična, 
pravna in medicinska 
vprašanja, se boste lahko 
odločali, da bodo na tem doku
mentu še nakateri podatki, kot 
so podatki o predpisanih in iz
danih zdravilih, o pomembnih 
boleznih, alergijah, krvna sku
pina, kliničnem stanju. Lahko 
rečemo, da kartica zdravstvene
ga zavarovanja ima prihodnost." 

M a r i j a S l o d n j a l c 

S E D E M ( N E ) P O M E M B N I H D N I SEDEM (NE)POMEMBNIH DNI 

Veliki med velikimi 
Imenovanje dosedanjega slo

venskega veleposlanika pri 
Združenih narodih dr. Danila Tur
ka za enega izmed pomočnikov 
generalnega sekretarja OZN za 
politična vprašanja je vsekakor ve
liko priznanje slovenski diplomaci
ji in Sloveniji, predvsem pa njemu 
samemu. Glavna zasluga seveda 
pripada dr. Turku in njegovemu 
delu in ravnanju, predvsem v 
času, ko je imela Slovenija mandat 
nestalne članice varnostnega sve
ta. Turkov primer (ponovno) doka
zuje, da so tudi "majhni" lahko po
membni in "veliki" v mednarodnih 
odnosih, le če prav zastavijo svoje 
delo in predvsem vedo, kaj 
hočejo. 

BREZ 
ODGOVOROV 
NA IZZIVE 

Turkov primer bi pravzaprav 
lahko služil za natančnejšo analizo 
dosežkov in napak slovenske di
plomacije, še zlasti ker se doslej 
nihče ni potrudil, da bi celoviteje 
ugotavljal njene pluse in minuse 
ter dileme. To bi bila seveda lahko 
tudi ena izmed pomembnih nalog 
aktualne opozicije, vendar je to 
zanjo očitno pretežko in premalo 
atraktivno. V zvezi s slovensko di
plomacijo je bilo doslej že dovolj 
velikih in resnih izzivov. Predvsem 
je zanimivo (in ponavljajoče se) 

vprašanje, ali deluje dovolj samos
tojno in načelno ali pa je pri po
membnejših odločitvah zgolj pri
vesek večjih držav, predvsem 
ZDA. Brez pravega odgovora so 
ostali tudi nedavni resni očitki nek
danjega zunanjega ministra in se
danjega slovenskega ambasador
ja v ZDA dr. Dimitrija Rupla, da 
Slovenija pravzaprav sploh ne ve, 
kakšno zunanjo politiko naj vodi. 
Brez vsestranske analize je ostalo 
tudi slovensko delovanje v var
nostnem svetu OZN. Vsi so se ne
kako zadovoljili z ugotovitvijo, da 
je to dodatno prispevalo k utrje
vanju prepoznavnosti in ugleda 
Slovenije v svetu, čeprav je bilo si
cer v zvezi s kandidaturo Slovenije 
za mesto v varnostnem svetu kar 
nekaj različnih, tudi nasprotujočih 
si mnenj. Predvsem je ostalo brez 
odgovora vprašanje, kdo si je 
sploh zamislil in kdo je največ pris
peval k realizaciji ideje o takšni 
slovenski aktivni vlogi v OZN. Je 
bil to ambasador dr. Turk? 

Naklonjenost, na katero je Slo
venija naletela v OZN ne samo 
med svojimi znanimi, predvsem 
evropskimi in ameriškimi zavezniki 
in prijatelji, ampak tudi v širših sve
tovnih okvirih, bi morala biti po
menljivo znamenje slovenski di
plomaciji o neizkoriščenih 
možnostih za večjo svetovno afir
macijo. Slovenija se je kljub vse
mu preveč osredotočila predvsem 
na Evropo in ZDA. Lahkotno in ne

premišljeno je zavrgla priložnost, 
da v drugih državah in na drugih 
območjih nastopa kot naslednica 
Jugoslavije (kar v resnici je, 
čeprav si to vlogo poskuša pri
laščati predvsem Srbija). Jugosla
vija pa je nekoč s svojo samostoj
no in neuvrščeno politiko imela 
nesporen ugled načelne in vztraj
ne zagovornice enakopravnih 
mednarodnih odnosov. Po svetu 
je imela veliko prijateljev in prav 
neverjetno je, da je Slovenija to 
prijateljstvo kar nekako zavrgla, 
čeprav so tudi mnogi Slovenci 
odločilno prispevali k njemu. Vse
kakor ostaja dejstvo, da je bil ob 
Titu Kardelj dolga leta idejni tvorec 
jugoslovanske zunanje politike. 
Prav tako se velja ob upravičenem 
ponosu ob imenovanju dr. Danila 
Turka za visokega funkcionarja 
OZN spomniti, da smo imeli na 
pomembni funkciji v OZN tudi Ja
neza Stanovnika, ki je bil od sredi
ne šestdesetih let generalni sekre
tar evropske ekonomske komisije. 
V OZN so kot uspešni veleposlani
ki nekdanje Jugoslavije delovali 
Slovenci dr. Aleš Bebler, dr. Jože 
Brilej, dr. Anton Vratuša in Ignac 
Golob. 

"ODKRITJE" 
DR. TURKA 

Zdaj vsi na veliko poudarjajo 
"velike sposobnosti" dr. Danila 

Turka in dejstvo, da je eden redkih 
Slovencev na izjemno pomembni 
mednarodni funkciji. Čudno, da 
ga že prej niso odkrili in da doslej 
sploh ni "kotiral" na slovenskih 
lestvicah priljubljenosti in v jav-
nomnenjskih raziskavah "najpo
membnejših osebnosti". Je bil pre
daleč od "zaplankane" Slovenije? 
Vsekakor je značilno tudi 
opažanje Delove komentatorke: 
"Zanimivo je, da so v mesecih ugi
banj, kako se bo iztekla Turkova 
newyorška ambasadorska služba, 
z vrnitvijo v Slovenijo ali z medna
rodno funkcijo, v Ljubljani kritično 
ugotavljali, da ta država nima niko
gar na položaju v kateri od medna
rodnih organizacij. To drži in zdaj 
bi zares lahko bilo pristno zado
voljstvo, da ga je zasedla oseba 
nespornih strokovnih referenc. Za
nimivo pa je bilo opazovati, kako 
doma velike vneme, da bi se vrnil 
na tukajšnji parket, pri tistih, ki ga 
pogosto označujejo za najsposob
nejšega slovenskega diplomata, 
ni bilo. Tako zelo slovensko." 

Dr. Danilo Turk je v enem izmed 
svojih zadnjih (številnih) intervjujev 
dejal, da se je zanj na mestu 

pomočnika osebno zavzel gene
ralni sekretar OZN Kofi Anan, 
čeprav se je za to mesto vztrajno 
potegovala Latinska Amerika. 
"Iskali so pač nekoga, ki bi poli
tično in diplomatsko ustrezal za to 
zahtevno delo ... Pred mano je ve
liko izzivov, ki se jih že veselim, 
prav tako pa je zelo zanimivo dela
ti z generalnim sekretarjem Ana-
nom. Za razliko od svojih pred
hodnikov je veliko bolj sproščen, 
veliko nalog poverja svojim sodel
avcem, je odprt za predloge. 
Uspelo mu je ustvariti dobro in 
spodbujajoče delovno okolje ..." 

PREVEČ 
Z U N A N J I H 
MINISTROV 

v zvezi z namigi, da je bila ob iz
teku njegovega newyorškega am-
basadorskega mandata večkrat 
omenjena tudi možnost, da bo 
postal novi slovenskji zunanji mi
nister, pa je dr. Turk dejal: "Če je 
ambasador pri Združenih narodih 
uspešen v svojem delu, je že sko
raj avtomatsko v igri za visoke 

funkcije v zunanjem ministrstvu. 
Takšna razmišljanja me zato ne 
presenečajo. Nisem pa opravil no
benih konkretnih pogovorov. Mis
lim, da ni dobro pogosto zamenje
vati zunanje ministre, kar pa je ena 
od težav slovenske zunanje politi
ke. S tem bi morali prenehati in v 
državotvornih ministrstvih bi mora 
la zavladati stabilnost. Ne mislite 
da se pogostnih zamenjav zunanj 
ih ministrov ne opazi. Ko je ime 
predsednik vlade dr. Drnovšel 
septembra 1996 sestanek z gene 
ralnim sekretarjem Butrosom Gha 
lijem, ga je ta kar nediplomatske 
vprašal, kako to, da iz Slovenije m 
vsakoletno zasedanje generalni 
skupščine prihaja drug zunanji mi 
nister. Prepričan sem, da bi bil' 
koristno, da zunanji minister ni 
svojem položaju ostane celote' 
mandat vlade, saj je to koristno zi 
državo. Prav tako pa je ta funkciji 
izjemno zahtevna in od nikogar, •< 
je na tem položaju, ni mogoč< 
pričakovati, da bodo rezultati vidi 
čez noč..." 

J a i c K o p r i v i 

MARIBOR, U U B U A N A / POVEZOVANJE NOVE KBM IN SKB 

JVostof O drugi banini steber 
Konec lanskega leta sta vodst
vi Nove KBM in SKB dosegli 
osnovni dogovor o združitvi 
obeh bank, konec prejšnjega 
tedna pa sta predsednika 
uprav obeh bank, za Novo 
KBM dr. Jože Glogovšek in za 
SKB Cvetka Sakelšek, v Mari-
boru podpisala pismo o na
meravani združitvi. Združitev 
podpirata nadzorna sveta 
obeh bank, SKB pa ima tudi 
soglasje in podporo lastnikov. 
Medtem ko je SKB zasebna 
banka, je Nova KBM v večin-
slu lasti države. 

Kot je poudaril dr. Glogovšek, 
je pobuda Nove KBM o povezo
vanju stara že dve leti. V tem 
času je bilo v Sloveniji tudi pre
cej pogovorov, a niso dali otipl
jivih rezultatov. Kaže, da sta 
podpisnici zadnjega pisma o na
meravani združitvi pravi banki 
za to, saj imata približno enake 
tržne deleže in sta si v mno-
gočem podobni, obenem pa tako 
različni, da bi se z bančno po
nudbo idealno dopolnjevali. 
Medtem ko ima SKB večji ob
seg poslovanja z gospodarst
vom, je težišče Nove KBM v 
poslovanju z občani, njune pos
lovalnice po Slovenije pa se v 
glavnem ne prekrivajo in bodo 
predstavljale primerno razpore
ditev mnogo močnejše banke na 
celotnem slovenskem prostoru. 

Do združitve obeh bank naj bi 
prišlo sredi letošnjega leta, 
fizično pa bo nova banka (zaen
krat še brez imena) začela poslo
vati z začetkom leta 2001. Nova 
banka bo imela v začetku na slo
venskem bančnem trgu pri
bližno četrtinski delež z ambici
jo, da bi se ta povečal na 35 do 
40 odstotkov, saj bo odprta za 
povezave z drugimi slovenskimi 

bankami. Vstopale bodo lahko 
vse banke, ki bodo izpolnjevale 
postavljene pogoje in principe. 
Sedež banke bo v Mariboru, ne

katere dejavnosti pa bo opravl
jala tudi v Ljubljani, Novi Gori
ci in Kopru. V vodstvu bosta 
upravi obeh bank, predsednika 
pa bosta izmenično iz Nove 
KBM in SKB; v prvem manda

tu bo to Jože Glogovšek, sedanji 
predsednik uprave Nove KBM. 
Število zaposlenih bo ostalo v 
prvi fazi enako. Ko bo nova 
banka dosegla optimalno orga
nizacijo, se lahko njihovo števi
lo tudi spremeni, vendar je ne
kaj rezerve v novih poslih, veza
nih na prenos plačilnega prome
ta v banke. 

"Nova banka bo uspešnejša pri 
razvoju kadrov, kakovosti pos
lovanja, komercialni aktivnosti 
in na strateškem razvoju pro
duktov banke," je pudaril dr. 
Glogovšek. Banki bosta prodaH 
deleže, ki ju imata v A-banki in 
Dolenjski banki. 

Kako bo združitev vplivala na 
privatizacijo Nove KBM, je ta 
čas težko napovedati, dejstvo pa 
je, da se Nova KBM ob 
združitvi s privatnim kapitalom 
že delno privatizira. Sicer pa v 
Mariboru v letu 2000 ne 
pričakujejo pomembnejših pri
vatizacijskih potez Nove KBM, 
saj v volilnem letu za to ne bo 
dovolj pozitivne politične volje. 

J . B r a č i č 

N o v a K B M je dosegla v 
l e t u 1999 4,2 m i l i j a r d i b n i - | 
to dobička, S K B pa 3 m i l i 
ja rde opera t ivnega 
dobička. Z a r a d i čiščenja 
k r e d i t n e g a p o r t f e l j a bo s i * 
cer S K B za l e t o 1999 izka-
zala računovodsko izgubo v 
višini 5,5 m i l i j a r d e S I T , 
k a r pa b o b a n k a p o k r i t a v | 
b r e m e lastnega k a p i t a l a . 
X:;^uba je pos led ica p o l i t i 
ke uprave i n n a d z o m e g a | 
sveta, da b a n k a očisti svojo 
b i l a n c o i n o b l i k u j e k r e d i t 
n e m u p o r t f e l j u u s t r e z e n ; 
obseg rezervac i j . 

Pismo o nameravani združitvi sta v prisotnosti članov uprav 
in predsednikov nadzornih svetov obeh bank podpisala dr. 
Jože Glogovšek in Cvetka Sakelšek (v sredini) 

OD TOD I N TAM 

LEHAItF O Predovanja l a 
I m i e f o i f f f / c e 

Kmetijska svetovalna služba Lenart pripravlja v 
januarju in februarju več predavanj za kmetovalce 
na Lenarškem. V četrtek, 20. januarja, bo v gasil
skem domu v Lenartu predavanje s področja polje-
detjstva, v Veličini o pripravi stročnic, pri Sv. Ani pa 
o domačih kmečkih jedeh. Vsa predavanja so ob 
10. uri. Prihodnji teden bosta predavanji še v 
četrtek, 27. januarja, pri Sv. Ani o pripravi domačih 
jedi iz rib, v petek, 28. januarja, pa bo o kmetijsko-
gozdarski zbornici v lenarškem gasilskem domu 
govoril Ervin Kuhar z mininistrstva za kmetijstvo, 
gozdarstvo in prehrano. Zadnje januarsko preda

vanje bo o pripravi štrukljev v ponedeljek, 3 1 . janu
arja, v Jurovskem Dolu. 

a ic 

POPRAVEK 
v 51. številki Tednika (23. decembra 1999) smo 

predstavili portret Rudolfa Gašpariča, najsta
rejšega župnika v slovenjebistriški dekaniji. V delu 
teksta, kjer je tekel pogovor o porokah in krstih v tej 
najmanjši župniji siovenjebistriške dekanije, ki 
šteje 920 duš, se nam je pomotoma zapisalo, da je 
"največ krstov uvoženih", kar ne drži. Morali bi zapi
sati, da je "nekaj krstov tudi uvoženih". 

Gospodu Rudolfu Gašpariču s Tinja se za to nel
jubo pomoto opravičujemo in mu seveda želimo 
vse dobro, še posebej pa naše iskrene čestitke za 
83. rojstni dan, ki ga bo praznoval 7. februarja. 

U r e d n i š t v o 



OD TOD IN TAM 
ORMOŽ / PRIPRAVE NE REFERENDUM V TREH KRAJEVNIH SKUPNOSTIH 

JTci s t t m o p F i s p t t v c k a l i p r o t i n f e i t i v ? 
v treh ormoških krajevnih skupnostih Podgorci, Ormož in 
Sveti Tomaž se krajani pripravljajo na referendum, Id bo pote
kal v nedeljo, 23. januarja, od 7. do 19. ure. Odločali se bodo, 
ali so za uvedbo samoprispevka za naslednje petletno obdobje 
2000 - 2005 ali ne. / b o r i krajanov, na katerih so predsedniki 
in tajniki krajevnih skupnosti v minulem tednu predstavljali 
referendumske programe ter odgovarjali na vprašanja o reali
zaciji referendumskega programa minulega petletnega obdob
ja, so se končali . Reden gost zborov je bil tudi ormoški župan 
Vili Trofenik, ki je pojasnjeval zakonsko podlago uvajanja sa
moprispevkov in odgovarjal na druga vprašanja občanov. 

Občina Ormož, ki obsega 212 
kvadratnih kilometrov in šteje ne
kaj manj kot 18.000 prebivalcev, 
ki živijo v 81 naseljih, je po veli
kosti ena največjih v Sloveniji. 
Kljub težnjam po osamosvojitvi v 
preteklosti je osem krajevnih 
skupnosti še vedno pod isto stre
ho. Pomen možnosti odločanja in 
delovanja znotraj krajevnih skup
nosti v skladu s potrebami lokalne 
skupnosti je zato toliko večji. Vse
kakor pa je lu-esničevanje potreb 
KS v veliki meri odvisno od fi
nančnih sredstev, ki so na razpo
lago in so bila v veliki meri do se
daj pridobljena s samoprispev
kom krajanov. V občini Ormož 
poudarjajo uravnotežen razvoj na 
področju celotne občine in zagot
avljanje enakih možnosti za vse 
občane. 

Nekaj sprememb v delovanju 
krajevnih skupnosti je prinesel 
novi zakon o lokalni samoupravi. 
Sprejet je bil tudi novi ormoški 
občinski statut, ki opredeljuje po
dročja delovanja KS. Finančni 
načrt KS je odslej sestavni del 
občinskega proračuna. Občinski 
proračun v znesku 
2.060.243.982,50 SIT je bil sprejet 
na zadnji, 16. seji občinskega sve
ta v ponedeljek, 17. januarja. 

V tednu pred referendumom o 
samoprispevku smo se pogovarjali 

z ormoškim županom Vili jem 
Trofenikom. 

T E D N I K : Kaj je odločilo us
tavno sodišče pred dvema me
secema glede samoprispevka? 

V. Trofenik: "Državnemu zboru 
je naložilo, da v roku enega leta 
uskladi zakon o samoprispevku z 
ustavo. Obstoječi zakon ni v celoti 
usklajen z našo novo ustavo, zato 
ga je v posameznih delih potrebno 
popraviti. Pri obrazložitvi 
odločbe pa je ustavno sodišče po
vedalo, da uvedba samoprispevka 
v lokalni skupnosti ni v nasprotju 
z ustavo. Samoprispevek lahko 
razpiše občinski svet za področje 
celotne občine ali za njen del, pod 
pogojem, da je krajevna skupnost 
pravna oseba. Ni pa možno razpi
sovati samoprispevkov na 
manjših delih, kot so krajevne 
skupnosti." 

T E D N I K : Kdo je dolžan 
plačevati samoprispevek? 

V. Trofenik: "Ustavno sodišče 
je v drugem delu obrazložitve po
vedalo, da je ustavno dopustno 
obremeniti plače, pokojnine in 
katastrski dohodek. Do popravka 
zakona je dopustno obremenjevati 
osnove za pokojninsko zavarovan
je tistih, ki nimajo plač (med nji
mi so tudi samostojni podjetniki). 
Ustavno sporno pa je obremenje

vati dobiček, ker bi lahko bil sa
moprispevek iz naslova dobička 
nesorazmerno velik v primeri z 
drugimi zavezanci. Vprašljivo je 
tudi obremenjevanje tistih, ki 
imajo počitniške in dnige zgradbe 
izven kraja svojega bivanja (last
niki počitniških hišic na primer), 
ter zdomcev. Zaradi spornosti za
konskih določil smo se v Ormožu 
odločili, da slednji ne bodo zave
zanci za plačevanje samoprispev
ka." 

T E D N I K : Zakaj ni samopris
pevek razpisan za področje ce
lotne občine Ormož? 

V. Trofenik: V občini Ormož je 
osem KS, ki so pravne osebe. V 
preteklosti so uvajale samopris
pevke v različnih časovnih ob
dobjih. Samoprispevek je še velja
ven v štirih KS, v treh pa se izte
ka. V KS Velika Nedelja poteče 
leta 2001, v KS Središče ob Dravi 
leta 2003, V KS Kog pa leta 2002. 
V KS Miklavž pri Ormožu je bil 
samoprispevek po novem zakonu 
sprejet v lanskem letu, v KS 
Ivanjkovci pa referendum v no
vembru ni uspel. Referendum o 
samoprispevku za področje celot
ne občine bi lahko razpisali, ko bi 
se v vseh KS iztekli samoprispev
ki istočasno." 

T E D N I K : Za kaj se bodo s sa
moprispevkom zbrana fi
nančna sredstva porabila? 

V. Trofenik: "Člani svetov KS 
so odločili, da bo velik del zbranih 
sredstev namenjen za modern
izacijo krajevnih cest. Občinski 
svet je sledil predlogom, ki so jih 
pripravili v krajevnih skupnostih. 
Občina je sprejela odgovornost, 
da bo zagotovila najmanj tak 
delež, kot ga bodo zbrale krajevne 
skupnosti. V KS Pogorci in Sv. 
Tomaž je velika večina referen
dumskega programa namenjena 

za modernizacijo krajevnih cest 
ob pričakovanju, da bo občina 
sama ali s pomočjo države zagoto
vila še vsaj enkrat toliko sredstev. 
To je tudi temeljni moto krajev
nih samoprispevkov in odgovor 
na načelno vprašanje, ali leta 2000 
še imeti samoprispevke. V progra
mih so seveda tudi druge naloge, 
kot je obnova kulturnih domov, 
kulturnih spomenikov in podob
no, za katere občina ni obvezna 
prispevati svojega deleža. Nekoli
ko drugače je v KS Ormož. V 
podeželskem delu je v ospredju 
tudi v tej KS želja po modern
izaciji krajevnih cest ob soude
ležbi občine. Drugače je v samem 
mestu, kjer je bilo težje pripraviti 
program, ki bi zadovoljil različne 
populacije meščanov. Velik del re
ferendumskega programa je tukaj 
namenjen zagotavljanju nadstan-
darda na področju športa in re
kreacije." 

T E D N I K : Koliko bodo v pri
meru odločitve za samoprispe
vek krajani dolžni prispevati? 

V. Trofenik: "V vseh KS so 
ohranili obremenitve iz prejšnje
ga petletnega programa. V KS 
Ormož je to 1,8% od neto plače, 
4% iz katastrskega dohodka, 1,4% 
od izplačane pokojnine, samostoj
ni podjetniki in kulturni delavci, 
skratka obrtniki, pa bodo prispe
vali 2% od bruto zavarovalne 
osnove in prispevka za pokojnin
sko in inv^idsko zavarovanje. Se
veda pa tisti z najnižjimi pokojni
nami, kot to določa zakon, samop
rispevka ne bodo plačevali." 

T E D N I K : Kako se bodo fi
nančna sredstva porabila v 
Ormožu? 

V. Trofenik: 'V KS Ormož so se 
odločili, da bo poraba usklajena s 
količino finančnih sredstev, ki se 
bodo zbrala na posameznem po

dročju, kraju, naselju ali vasi. Ko
likor sredstev bodo na primer 
zbrali v Loperšicah (predvidoma 
gre za znesek 10.310.000 SIT), 
samo toliko jih bodo v tem kraju 
tudi porabili. V samem mesm 
Ormož pa bodo zbrali predvido
ma 168.000.000 SIT in jih bodo v 
celoti za potrebe mesta tudi pora
bili. Gre za manjšo solidarnost 
kot v drugih dveh KS, kjer v pro
gramu ni omejevanja na manjše 
lokacije in se bodo sredstva pora
bila na področju celome KS glede 
na prioriteto, ne glede na to, koli
ko finančnih sredstev je bilo zbra
nih v posameznem kraju ali vasi 
krajevne skupnosti. Solidarnost 
pa je ena temeljnih vrednot skup
nega življenja v KS in občini." 

T E D N I K : Ali bo dala občina 
drugo polovico obljubljenega 
denarja, če samoprispevek ne 
bo izglasovan? 

V. Trofenik: "Svet se v tem pri
meru ne bo podrl, pot do želenega 
cilja - realizacije referendumskega 
programa - pa bo zato vsaj dvakrat 
daljša. Seveda pa bodo iz občin
skega proračuna najprej podprti 
tisti programi, ki bodo sofinanci
rani tudi s strani KS, nato pa ena
komerno razporejeno vsi drugi, 
ne glede na to, ali imajo lastni vir 
sofinanciranja ali ne." 

T E D N I K : Bo na ta način še 
vedno omogočen uravnotežen 
razvoj na področju cele 
občine? 

V. Trofenik: "To je temeljna na

loga občine. Izglasovanje samop
rispevka še za eno petletno obdob
je je smiselno iz dveh razlogov. 
Potrebno je modernizirati krajev
ne ceste oz. javne poti, kot se po 
zakonu o cestah in našem statutu 
imenujejo. Te so po zakonu pre
puščene v upravljanje krajevnim 
skupnostim. Samoprispevek je 
smiseln tudi vse dotlej, dokler ne 
bomo uvedli v Sloveniji enega od 
temeljnih proračimskih virov, 
davka na nepremičnine. Ker pa 
vsaj do leta 2004 ne bo pogojev za 
uvedbo tega davka, je smiselno iz
glasovati samoprispevek za nas
lednje petlemo obdobje." 

T E D N I K : Pred kratkim je bil 
sprejet nov občinski statut. 
Kako so v njem opredeljene 
pristojnosti KS? 

V. Trofenik: "V občini Ormož 
so KS ostale tudi po novem statu
tu pravne osebe. Občina je iz svoj
ih pristojnosti na KS prenesla 
zlasti gospodarjenje z javnimi pot
mi, pri tem pa občina zagotavlja v 
celoti finančna sredstva za redno 
vzdrževanje, vključno z zimsko 
službo, ki jo KS le izvajajo zaradi 
večje učinkovitosti in preglednos
ti. Prav tako je prenesla na KS 
upravljanje s kulturnimi domovi, 
odprtimi športnimi objekti in po
kopališči v skladu s krajevnimi 
navadami. KS pa je občina razbre
menila skrbi za komimalno infi-a-
struktm-o, vodovod, kanalizacijo, 
razsvetljavo in zemeljski plin." 

Majda Fridl 

ODTOD IN TAM 

ORMOŽ m 
16. seja obiinskega sveta 

Na 16. seji občinsKega sveta Ormož, ki je 
bila v ponedeljek, 17. januarja, so svetniki 
prisluhnili Petru Vesenjaku, direktorju pod
jetja Hosting. Predstavil je projekt organizi
ranosti in delovanja lokalne turistične or
ganizacije Ormož, za katero so predlagali 
ime Klopotec. Člani sveta so soglasno 
sprejeli osnutek odloka in akta o ustanovit
vi ter osnutek pogodbe o ureditvi razmerij 
med ustanovitelji. Po temeljiti razpravi so z 
dopolnitvami sprejeli razvojno naravnan 
pravilnik o dodeljevanju proračunskih 
sredstev za pospeševanje razvoja kme
tijstva v občini Ormož. Potrdili so tudi pred
lagani proračun za leto 2(XX) v znesku ne
kaj več kot 2 milijardi in 60 milijonov tolar
jev. Niso pa se strinjali z imenovanjem Si
mone Koser za članico nadzornega odbo
ra občine Ormož. 

Majda Fridl 

f f 0 6 # f O . s e / o s v e f a i e S 

Na Kogu so člani sveta krajevne skup
nosti v četrtek, 13. januarja, obravnavali 
predlog plana za leto 2000. Njegov spre
jem so preložili na naslednjo sejo. Do ta
krat bodo pripravili pisne pripombe o tem, 
kako bodo porabili 17 milijonov tolarjev 
vreden proračun. Tokratne seje se je ude
ležil tudi ormoški župan Vili Trofenik in 
prisluhnil njihovim pripombam. Skupaj so 
se dogovorili o vrstnem redu modern
izacije cest za leto 2000. 

Majda Fridl 

DORNAVA m Premajhni prostori 
v prizidku šole 

Kot nam je povedal Franc Šegula, župan 
občine Dornava, jih je prejšnjo sredo obi
skala Janja Barši z ministrstva za šolstvo in 
šport̂  zadolžena za usklajevanje projek
tov. Se enkrat je pregledala projekte za 
gradnjo prizidka k tamkajšnji osnovni šoli. 
Ugotovila je, da so glede na predpisane 

standarde učilnica za tehnični pouk, 
knjižnica in multimedijska učilnica pre
majhne. Standardom bodo poskušali 
ustreči tako, da bodo pokrili atrij in v 
zgornjem nadstropju uredili knjižnico, v 
spodnjih ^prostorih pa bo multimedijska 
učilnica. Župan je dejal, da bodo imeli 14 
oddelkov. Tudi učilnice nižje stopnje bodo 
preuredili, tako da bodo učenci imeli več 
stika z naravo, za učence do tretjega razre
da pa bodo uredili učilnico za telesno 
vzgojo. Občina Dornava je doslej namenila 
za obnovo in gradnja prizidka k šoli 130 
milijonov tolarjev in s tem skoraj v celoti iz
polnila svojo obvezo sofinanciranja, mi
nistrstvo za šolstvo in šport pa je doslej za 
gradnjo namenilo 18 milijonov tolarjev. 

MS 

GORNJA RADGONA • 
Prvi Trstenjakovi dnevi 

v Gornji Radgoni se pripravljajo na prve 
Trstenjakove dneve, ki bodo prihodnji ko
nec tedna. Osrednji dogodek bo strokov
no predavanje dekana ljubljanske teo
loške fakultete dr. Antona Stresa na temo 
Človek prihodnosti ali Za človeka gre, dol
goročno pa naj bi Trstenjakovi spominski 
dnevi postali ena od razpoznavnih kultur-
no-političnih prireditev širše Priekije in 
Prekmurja, s čimer bi prerasli lokalne okvi
re negovanja spomina na pokojnega aka
demika dr. Antona Trstenjaka. V nedeljo, 
29. januarja, bo v okviru Trstenjakovih dni 
v župnijski cerkvi sv. Petra v Gornji Radgo
ni slovesna maša, ki jo bo vodil mariborski 
škof dr. Franc Kramberger, zatem pa bodo 
v Trstenjakovem domu blagoslovili in od
krili Trstenjakov kip. 

AK 

ORMOŽ - PTUJ f Predstavitev 
knjige Zvoneta Šeruge 

Pred kratkim je izšla že šesta knjiga, Poti 
v neznano, svetovnega popotnika in novi
narja Zvoneta Šeruge. V njej govori o poto
vanjih, na katerih se je v zadnjih dveh letih 
prebijal skozi nekatera najbolj odmaknje
na področja današnjega sveta. Šest poti 
skozi Afriko, Azijo in Južno Ameriko pa je 
porodilo tudi dokumentarni potopisni film, 

s katerim bo namesto nekdanjih multivizij-
skih diaprojekcij v naslednjih mesecih 
obredel večino slovenskih krajev. Zvone 
Šeruga bo svojo novo knjigo in film v nas
lednjih dneh predstavil tudi na našem kon
cu. V ponedeljek, 24. januarja, ob 19. uri 
ga boste lahko poslušali v kinodvorani v 
Ormožu, v torek ob 18. uri pa v mestnem 
kinu na Ruju. Knjigo Poti v neznano je na 
predstavitvah mogoče kupiti kar 30 odstot
kov ceneje kot v trgovinah. 

MS 

DORNAVA m 
Obini zbor lukarjev 

Jutri, v petek, ob 18. uri bo v dvorani 
vaškega doma v Dornavi občni zbor turis-
tično-etnografskega društva Lukari, ki je 
še vedno najmnožičnejšo društvo v občini. 

MS 

PTUJ m Ta teden na KTV 
Tinček Ivanuša sporoča, da bo na ptujski 

kabelski televiziji ta teden na sporedu glas
bena oddaja Naj spot. Nastopili bodo Tina 
Turner, George Michael, skupina Power 
Dancers in drugi. Sledila bo poljudna od
daja Kako biti zdrav in pomagati ter za ko
nec še športna oddaja Svetovni moto 
šport. 

-OM 

PTUJ m Sestal se bo SPVCP 
člani sveta za preventivio in vzgojo v 

cestnem prometu mestne občine Ruj, ki 
ga vodi Franc Kozel, bodo na seji v pone
deljek, 24. januarja, v prostorim mestne 
občine med drugim analizirali opravljene 
naloge v letu 1999. Razpravljali naj bi o 
spremembah pravilnika o delu sveta, se 
dogovorili o osnutku finančnega programa 
za leto 2000, govorili o nakupu premičnih 
panojev "Otroci na cesti", se dogovorili o 
sodelovanju z drugimi občinskimi sveti za 
preventivo in vzgojo v cestnem prometu, o 
terenskem ogledu odsekov posameznih 
cest ter o pripravah na šolska tekmovanja 
Kaj veš o prometu. 

-OM 

KIDRIČEVO, CIRKOVCE / MALČKI NA 
ZIMOVANJU 

P ^ n e p n o b n i h d n i 

¥ ^ j e m u S l m t u t e 
z Glažute na Pohorju s e j e v petek, 14. januarja, vrnilo 31 razi
granih malčkov in tri vzgojiteljice vrtca Kidričevo ter enote v 
Cirkovcah, ki so od ponedeljka uživali na petdnevnem zimo-
vanju. 

31 otrok s tovarišicami Stanko 
Novak in Ivanko Kovačič iz vnca 
Kidričevo ter Bernardo Pernat iz 
enote Cirkovce je bivalo v planin
skem domu na Glažuti. Slišali 
smo, da so zjutraj radi malce 
poležali, saj so vstajali ob osmih, 
se malce razgibali, pozajtrkovali 
in hitro začeli jutranje aktivnosti. 
Ko se je malce otoplilo, so 
običajno okoli pol enajste ure 
odšli na sneg. Uživali so pravo 
zimsko veselje, saj so se sankali, 
kepali, izdelovali snežake in čisto 
prave igluje. Tudi za ptice so prid
no skrbeli, saj so zanje naredili 
kar nekaj slastnih pogač in jim jih 
nastavili, da so se lahko v mrazu z 
njimi posladkale. 

V planinskem domu so jim po
pestrili večere z različnimi igrica
mi in aktivnostmi. Zelo so bili ve
seli lovca, ki jih je obiskal v torek 
zvečer, jim povedal veliko zanimi

vega o pohorskih živalih, jim 
predstavil nekaj diapozitivov o 
pohorskih znamenitostih, za 
nameček pa jih je v sijaju lučk po
peljal na krajši nočni sprehod po 
bližnji okolici. V sredo zvečer so 
se malčki kljub utrujenosti pove-
selili v svojem disko klubu, v 
četrtek pa jih je obiskala ravna
teljica vrtca Neža Šešo ter se z nji
mi veselila in zapela ob zvokih 
harmonike. Tudi malčki so zapeli 
in seveda zaplesali. Ravnateljica 
jih je posnela s kamero, da bodo 
lahko del svojega zimo vanj a pred
stavili tudi svojim staršem in so
rodnikom. 

Se to so nam zaupali, da je bilo 
pravo doživetje spati v skupinskih 
spalnicah, na posteljah v nad
stropjih. Tako luštno je bilo, da 
jih je v petek ob slovesu kar malce 
stisnilo pri srcu. 

-OM 

Malčki iz Kidričevega in Cirkovc med obiskom ravnateljice 
Neže Šešo (s h a r m o n i k o ) p r e d z a s n e ž e n i m d o m o m PD 
Glažuta. 

http://fO.se/osvefaieS


PO MASIH KRAJIH 
PARADIZ -ZALUZJE / VOHUNSKI INCIDENT ALI NAPIHOVANJE 

So §rije Slovemi ilegalno prestopili me/o? 
v začetku drugega tedna letošnjega leta je \ slovensko javnost 
pricurljala novica, da naj bi se v neposredni bližini mejnega 
prehoda Zavrč zgodil nov obmejni inc ident Šele dva dni po do
godku, ki se sploh ni pripetil pri Zavrču, ampak na drugem 
koncu Haloz, nad Paradižem pri Crikulanah oziroma v 
Zalužju na hrvaški strani, je reagiralo ministrstvo za obrambo 
in o omenjenem dogodku obvestilo javnost v skopem obvestilu. 
Morda so tudi zaradi tega bile govorice liitrejše od resnice. 

Pogled na križ išče na vrhu hriba, kjer se stikata s lovenska 
in hrvaška državna meja. Desno je vidna bela tabla z napi
som POZOR DRŽAVNA MEJA; in nič več. 

V omenjenem obvestilu je mi
nistrstvo sporočilo, da je v sobo
to, 8. januarja, hrvaška policij
ska patrulja v Zalužju, v nepos
redni bližini Paradiža pri Cir-
kulanah, ustavila osebno vozilo, 
ki je prečkalo državno mejo zu
naj rednega mejnega prehoda. 
Ugotovili so, da je vozilo osebna 
last uslužbenca ministrstva za 
obrambo, zaposlenega v sloven
ski vojski, ki je avto tudi vozil, 
vendar v času dogodka ni bil na 
službeni dolžnosti. V istem vo
zilu sta bila še dva sopotnika, 
vsi trije pa so bili predani slo
venskim obmejnim organom. 

Iz zanesljivih virov smo izve
deli, da so hrvaški policisti 
trojico, staro 24 oziroma 25 let, 
zaradi ilegalnega prehoda 
državne meje predlagali v posto
pek sodniku za prekrške. Ta je 
vsakemu prisodil po 1000 kun 
kazni, zatem pa so jih predali 
slovenskim organom. 

Zadeva za javnost sploh ne bi 
bila posebej zanimiva, če ne bi 

pri vozniku našli službene iz
kaznice slovenske vojske, še za
nimivejši pa je postal del tovora 
v avtomobilu, saj naj bi poleg 
svetilk in spalnih vreč našli tudi 
napravo za nočno opazovanje. 

Pristojni organi slovenskega 
obrambnega ministrstva so ugo
tovili, da predmeta, ki sta bila 
najdena v vozilu, nista last eno
te, v kateri je pripadnik vojske 
zaposlen, ampak naj bi bila za
sebna last voznika. 

V javnost je kljub sorazmerno 
skopim podatkom kmalu pric-
urljalo tudi ime omenjenega 
pripadnika SV in še kaj več, 
tudi to, da naj bi bila omenjena 
trojica povezana s tihotapljen
jem emigrantov čez državno 
mejo, vendar so v obrambnem 
ministrstvu že čez dva dni ta 
sum zavrnili, saj naj ne bi bilo 
nobenih tovrstnih indicev, še 
manj dokazov. 

Teden dni pozneje smo se od
pravili po sledeh omenjenega 
dogodka. Najprej na mejni pre

hod v Zavrč, kjer so nas mejni 
policisti napotili na postajo mej
ne policije, ki ima sedež v 
Gorišnici, oziroma h komandir-
ki Otiliji Medved. Žal je bila ko-
mandirka ves teden odsotna, 
njen pomočnik pa nas je napotil 
v Paradiž pri Cirkulanah in nas 
ob tem vljudno opozoril, naj 
bomo pozorni na opozorilne na
pise, kajti nad Paradižem ni 
mejnega prehoda. In če bi se 
pripetilo, da bi pomotoma sto
pili na hrvaško stran, bi storili 
mejni prekršek in hrvaški orga
ni bi lahko zajeli tudi nas. A to 
se seveda tudi zaradi povečane 
previdnosti ni pripetilo. Ko 
smo čez Paradiž zavili na vrh 
proti Hrvaški, nas je nekaj me
trov pred križiščem z desne 
strani večja bela tabla opozorila 
na državno mejo, čez cesto pa je 
bila v oči večja tabla z napisom 
Županija Varaždinska, s 
hrvaškim grbom v sredini in 
pripisom 'Dobrodošli ' v štirih 
jezikih. Z naše strani sem iz var
ne razdalje na hitro naredil ne
kaj posnetkov in se vrnili v Pa
radiž. Ampak skoraj ničesar ni
smo izvedeli. 

Haložani, sice odprti ljudje, so 
postali molčeči in nam nezaupl
jivo zapirali vrata, češ o tem ne 
bi radi govorili, saj tukaj živimo 
in bi radi še naprej mirno živeli. 
Eden od starejših se je sicer oju-
načil in se na kratko izpovedal, 
"... a imena ne smete zapisati, pa 
tudi moje hišne številke ne," je 
dejal ob koncu. 

Pa smo vendarle izvedeli, da 
moraš paziti, kako se sprehajaš 
okrog meje, če niso domačin. 
Domačini imajo sicer maloob
mejne prepustnice, s katerimi 
lahko hodijo na njive, v vino
grade ali po drugih opravkih 

tudi onkraj državne meje. A bog 
ne daj, če nisi domačin, potem 
te odpeljejo v Varaždin, k sodni

ku za prekrške, ki te kaznuje 
vsaj s 1000 kunami globe, kajti 
storil si prekršek. 

Ravno v tem času je na vrl 
proti hrvaški meji zapeljal Cer 
tusov avtobus in zanimivo j< 
bilo videti, ko je v križišču usta^ 
vil, iz njega so izstopili le trije 
potniki , zatem pa zapeljal nazaj 
v dolino na slovensko stran, 
Kmalu zatem je s hrvaške strani 
na vrh pripeljal hrvaški avtobus 
in potnike odpeljal naprej, na 
hrvaško stran. Mi pa domo\ 
proti Ptuju. 

Čeprav je bila novinarska ben 
bolj skromna, smo se vračali bo
gatejši za nekaj novih izkušenj 
in spoznanj. O kakšnem inci
dentu ni nihče ničesar vedel. 

M. Ozmec 

V zvezi z afero Zavrč, ob kateri je Slovenija v začetku januarja lani 
"izgubila" milijon nemških mark vreden vohunski kombi, ter ob 
nedavnem vnovičnem incidentu v bližini leto dni kasneje, ko je šlo 
za nezakonit prehod treh slovenskih državljanov, med njimi tudi 
uslužbenca obrambnega ministrstva, je minister Franci Demšar 
dejal, da gre za dogodke, ki so obžalovanja vredni in ki se ne bi sme
li zgoditi. Primer zaseženega kombija je po njegovih besedah 
meddržavna zadeva Slovenije in Hrvaške, ime Zavrč pa je s to zgod
bo dobilo mitski prizvok. Zunanji minister Boris Friec pa meni, da 
so dogodki, kot je nedavni nezakonit prehod treh slovenskih držav
ljanov, med katerimi je bil ttidi uslužbenec obrambnega ministrst
va, popolnoma odveč in moteči ter da bi jih bilo treba preprečiti. Ob 
tem je še dodal, da zadnjega dogodka ni mogoče označiti kot obmej
ni incident. I 

Če se v križ išču obrnete levo, je dobro viden mejnik iz časa Marije Terezije, ki je razmeje
val Avstr i jo in Ogrsko. Leva pot je še na slovenski strani , a nanjo moraš čez nekaj metrov 
hrvaškega ozemlja (In s tem stor iš prekršek) , desna pa vodi na Hrvaško. 

Protestno pismo župana Mirana Volta 
Ob nedavnih dogodkih je župan občine Zavrč Miran Vuk na POP 

TV naslovil protestno pismo, v katerem piše: "Znova smo bili priča 
dogodku, kjer se ponovno omenja kraj Zavrč, čeprav je potekal ne
kaj km vstran od Zavrča. Gre namreč za 'ponovni uspeh' naše Slo
venske vojske pri kraju 2^užje, kjer je policijska patrulja Republi
ke Hrvaške zajela osebni avtomobil z nekaj vojaške opreme, ki je bil 
osebna last uslužbenca Ministrstva za obrambo, zaposlenega v SV. 
Nad vsemi takšnimi dogodki in nad nesposobnostjo zaposlenih v 
slovenski vojski bi morala biti zaskrbljena vsa Slovenija in ne samo 
prebivalci Zavrča Dogodki sami dokazujejo, da Rej?ublika Sloveni
ja ne da dovolj, oziroma ji ni v interesu razvijanje obmejnih 
območij, ki so potrebna za poostren nadzor, medtem ko je sosednja 
država za vse to že poskrbela in 'zanje' rezultate s takimi aferami. 
Razočarani in žalostni snjo ob vseh takšnih dogodkih, saj mislimo, 
da se ne bi smeli zgoditi. Se posebej pa nas moti poročanje vaših no
vinarjev, ki uporabljajo neprimerno besedo zloglasni Zavrč, za kate
ro dobro vemo, v kakšni zvezi se je največkrat uporabljala in na kaj 
nas spominja (zloglasni Dachau, Auscwitz ipd.)..." 

Ob koncu pisma završki župan pojasnjuje, da se je omenjeni dogo
dek pripetil 11 km od Zavrča, ter izraža upanje, da se kaj takega ne 
bo več pripetilo, saj po nepotrebnem razburja občane. 

Prek ceste nas pozdravl ja večja tabla z napisom ZUPANIJA 
VARAŽDINSKA. Foto: M. Ozmec 

P T U J / DRUŠTVO KREATIVNIH LJUDI PRIPRAVILO ZANIMIVO RAZSTAVO 

i o e s f e a l i k a k o i s k a t i k r e a t i v n o s t 

Prijatelji, oboževalci in simpatizerji z vsega sveta jo kličejo 
Loesje. Sicer pa je mlado dekJe s kopico problemov, napak in 
nenavadnih idej. Vsak mesec j ih zapiše, njeni prijatelji pa j ih 
raznosijo po vsem svetu. In verjamem, da ste se mnogi že kdaj 
spraševali, kaj pravzaprav pomeni besedica Loesje, zapisana 
na plakatih, nalepljenih tudi po našem mestu. Ne opažamo j ih 
samo letos, temveč že nekaj zadnjih let, nase opozorijo z zani
mivo vsebino in silijo k poglobljenemu razmiš^i^lu . 

To je tista prava Loesje (beri: 
lušje), in če niste vedeli, besedi
ca je holandsko žensko ime, pri 
nas bi to bila Lučka , v Evropi 
pa ima že sloves pametne in 
razgledane deklice. Ta deklica 
piše zanimive misli in izreke in 
jih objavlja na plakatih, ki se po 
zadnjih podatkih pojavljajo že v 
18 državah Evrope, tudi v Slo
veniji. 

Pri nas so se Loesjejini izbran
ci združili v Društvo kreativnih 
ljudi, ki si je za cilj izbralo najti 
pri vsakomur čimveč pozitivne 
energije in jo usmeriti v ustvar
jalnost, ki bo pozneje dala tudi 
drugim nekaj pozitivnega in za
nimivega. Predsednik sloven
skega društva Rober t Križanič , 
doma s Ptujskega, pravi, da 
Loesje pri nas uspešno dela že 
nekaj let in po celi Sloveniji 
združuje veliko mladih, ki si 
želijo in znajo ustvarjati, pisati 
zanimive izreke in so skratka 
kreativni. Najboljše izreke poz
neje uvrstijo na plakate, pojavi
jo pa se na nevsakdanjih, mar
sikdaj nepričakovanih oglasnih 
mestih. Vse to počno preprosto 
zato, ker pri tem neizmerno 
uživajo in k ustvarjanju spodbu
jajo tudi druge v okolici. 

S svojimi zanimivi izreki, ki so 
največkrat realna slika življenja, 
ki nas obdaja, so opozorili nase 
tudi na zanimivi razstavi pred 
nekaj dnevi v prostorih 
knjižnice Šolskega centra na 
Ptuju. Prostor, prelepljen s pla
kati Loesje, je hitro po otvoritvi 
privabil srednješolce, da so se 
seznanili z vsebino, ob tem pa -
vsaj po obrazih sodeč - uživali in 
se zabavali. To je bil le eden pd 

Robert Križanič je vodja 
društva s lovenskih kreativ
nih l judi Loesje. Foto: TM 

Ptujski srednješolc i so imeli pr i ložnost spoznat i Loesje 

namenov Društva kreativnih 
ljudi Loesje, ki se je z razstavo 
prvič predstavilo Ptujčanom; to 
pa počne še marsikje drugje po 
Sloveniji. In kot nam je povedal 
Križanič , naj bi še letos spomla
di na Ptuju izpeljali delavnico 
Loesje, kjer bi v prvi vrsti med 
Ptujčani iskali kreativnost. 

Druščini Loesje ni vseeno, kaj 
se dogaja okoli nas. Druži jih 
preprosta miselnost, ki jo širijo 
s plakati, s pozitivnimi idejami 
in nadvse zabavnim pogledom 
na svet. Preprosto povedano, s 
svojim optimističnim pogledom 
na življenje, ko opozorijo tudi 
na napake, želijo nekaj svoje po
zitivne energije dati tudi dru
gim. Očitno jim to dobro uspe
va. Sicer pa je primarna dejav
nost Loesje ustvarjanje in 
razširjanje pozitivnih idej. 

»Osnovni medij je naš vsal 
dan j i življenjski prostor - mesi 
in ulica. Tako na nevsiljiv nači 
razveseljujemo in razsvetljuj' 
mo ljudi po mnogih krajih. 1 
je način Loesje: da opozarja, (• 
piči in še zabava zraven. Lep 
jenje plakatov pa še zdaleč i 
edini način sporočanja, ki 1 
Loesje uporablja. Dobr 
voljnosti očitno ne manjka. 1 
srečna je lahko dežela, ki in 
ljudi, ki jim je mar za sosedo^ 
zdravje,« je v prvem zbrane 
delu Loesje zapisal Robe 
Križanič , ob tem pa doda l , ' 
najlepše šele pride. 

»Svet bo lepši s teboj tudi 
letu 2000« in »Vklopil bom de 
ge luči in temno prihodnc 
spremenil v svetlo,« pravi ho 
s je v napovedi za novo leto. i 

T.Mohok 









OO TOD f f i TAM 
P L E T E R J E / DESET LET KMETIJSTVA POLANEC 

Trgovina in Jtrmeli/o na domaiem dvoriiiu 
Franc Planinšek je bil v letib osamosvajanja Slovenije posla
nec v državnem zboru oziroma v takratni prvi demokratično iz-; 
voljeni slovenski skupščini . To so bila leta nadvse pomembnih j 
in odgovornih odločitev, ko so se poslanci v času vojne prek 
Avstrije prebijali na tajne seje v Ljubljani. V poslanski klopi j e 
sedel tudi takrat, ko je bila sprejeta sedanja slovenska ustava | 
in postavljeni pravni temelji nove države. i 

Zaposlen je bil v Kmetijski zad
rugi Dravsko polje, vendar z raz
merami v njej ni bil zadovoljen, 
zato se je odločil za prevzem oče
tove že dobro opremljene kmetije. 
Kmalu je nastala potreba po učin
kovitejši oskrbi kmetijstva s stroji 
in reprodukcijskim materialom in 
kar na domačem dvorišču, v Ple-
terjah, je ustanovil podjetje Kme
tijstvo Polanec, ki bo v letošnjem 
letu slavilo 10-letnico. Da je bil 
razvoj res uspešen, dokazuje poda
tek, da se je podjetje razvilo v se
danji obseg poslovanja s povpre
čno 67-odstotno letno rastjo pri
hodka. Lanskoletni prihodek je 
tako že presegel 400 milijonov to
larjev, letošnjega načrtujejo v viši
ni 500 milijonov. Osnovna dejan-

vost podjetja Kmetijstvo Polanec, 
d.o.o., je prodaja traktorjev, priko
lic, nakladalk, kosilnic, druge kme
tijske mehanizacije, male kmetij
ske mehanizacije in nadomestnih 
delov ter krmil, gnojil in zaščitnih 
sredstev. Organizirajo tudi pride
lavo in odkup pšenice in buč golic 
ter skrbijo za kreditiranje proiz
vodnje. Na seznamu njihovih sto
ritev je poleg tega še servisiranje 
kmetijskih strojev in mehanizaci
je, spravilo buč in sladkorne pese 
in prevozi trgovskega blaga. 

Začetna dejavnost podjetja je 
bila v domači garaži, opravljala pa 
sta ga Franc in žena sama. Sčaso
ma se je pojavila potreba po novih 
zaposlitvah in danes je zaposlenih 
11 ljudi, podjetje pa je zgradilo 

U s t a n o v i t e l j , l a s t n i k i n 
d i r e k t o r p o d j e t j a K m e 
t i j s t v o P o l a n e c , d . o . o . , 
F r a n c P l a n i n š e k 

svoje poslovne prostore. Poleg 
trgovcev in upravnih delavcev sta 
zaposlena dva mehanika, ki skrbi
ta za vzdrževanje in popravilo 
vseh strojev in mehanizacije iz 
prodajnega programa podjetja, 
poleg tega je eden opravil zah
tevno specializacijo v italijanski 
firmi Barigelli in je usposobljen 
za zahtevna servisna dela na stro
jih za spravilo sladkorne pese. Si
cer pa je podjetje pooblaščen ser
viser strojev SIP in zastopnik 
vseh slovenskih in številnih tujih 
proizvajalcev kmetijske mehani
zacije. 

Podjetje Kmetijstvo Polanec je v 
svojih poslovnih prostorih zgradi
lo tudi večnamensko dvorano za 
okoli 80 ljudi, ki med drugim 
služi za izobraževanje kmetoval
cev, saj jo mnogokrat odstopijo 
kmetijski svetovalni službi in 
drugim svetovalnim in izobraže
valnim institucijam. Franc Pla
ninšek poudarja, da je nenehno 

izobraževanje velika nuja slo
venskega kmetijstva, saj se brez 
znanja ne bo moglo obdržati na 
vse zahtevnejšem domačem in 
prihajajočem evropskem trgu. 

NOVA 
PRODAJALNA IN 
DELAVNICA V 
KIDMČEVEM 

že dalj časa so v Kmetijstvu Po
lanec čutili potrebo, da bi zgradili 
delavnico za popravilo kmetijske 
mehanizacije. Ko je bil v časopisu 
razpis za prodajo Tehnoservisa v 
Ptuju, so kandidirali, položili tudi 
aro, vendar do nakupa iz njim nez
nanih razlogov ni prišlo. Iskali so 
druge prostore in izvedeli za proda
jo trgovine in skladišča v 
Kidričevem. S podjetjem Les iz 
Ptuja so se lansko jesen dogovorili 
o nakupu prostorov, ki jih sedaj 
preurejajo, obenem pa v njih že 
poslujejo od lanskega novembra. 
Sedež podjetja je v strnjenem nasel
ju v Pleterjah in ni možnosti širit
ve, problemi pa so tudi z dostavo, 
kar bo v Kidričevem, v neposredni 
bližini železnice, veliko lažje. V 
tem letu nameravajo postaviti tudi 
delavnico za popravilo kmetijske 
mehanizacije, saj je potrebno teh
nološko vse zahtevnejše kmetijske 
stroje redno vzdrževati. 

Kmetovanja Planinškovi zaradi 
hitrega razvoja podjetja niso opus
tili. Gospodar pravi, da je že nje
gov oče pripeljal kmetijo tako 
daleč, da bi bilo njeno dejavnost 
težko opustiti, poleg tega je sedan
je podjetje zraslo na dvorišču 
kmetije. Imajo 11 hektarjev lastne 
in 9 hektarjev najete zemlje, v hle
vu pa 35 glav živine. Da vse to 
zmorejo, je potrebno trdo prijeti 
za delo. Cela družina je vpeta v 
jutranje delo v hlevu, nato v 

podjetju in popoldan še na polju. 
Pri tem pridno pomagajo tudi tri
je otroci, ki kažejo voljo in zani
manje za obe dejavnosti. 

EVROPA-EDINA 
MOŽNOST 

Kako podjetnik in kmet Franc 
Planinšek gleda na prihahajoče iz
zive skupnega evropskega trga? 
Meni, da se nekateri upravičeno 
bojijo evropskih pogojev gospo
darjenja. Cene, ki so veljale v 
našem kmetijstvu, bodo počasi 
nadomestile evropske, mnogokrat 

nižje. Ta izpad bo potrebno nado
mestiti z večjo produktivnostjo. 
Že danes dobijo kmetje za nekate
re pridelke bistveno manj kot 
pred leti. Kmetje s kravami, ki da
jejo 2 do 3 tisoč litrov mleka, ne 
bodo mogli preživeti, krava mora 
delati za kmeta, ne obratno. Evro
pa je torej za nekatere upravičen 
strah, tudi za tiste, ki se nenehno 
ne izobražujejo in ne sledijo času. 
"Vemo, da nekje moramo biti. Ni
kakor ne smemo ostati na sredi 
poti, na Balkanu je še slabše, tako 
da je Evropa naša edina rešitev." 

J . Bračič 

O d l a n s k e g a n o v e m b r a p o s l u j e j o t u d i v K i d r i č e v e m 
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P T U J / 130. OBČNI ZBOR GASILSKEGA DRUŠTVA 

V jubilejnem letu dva nova gasilska avtomobila 
Prostovoljno gasi lsko društvo Ptuj, v katerem je trenutno 65' 
članov, praznuje v letošnjem letu 130-letnico. Ko so se minulo; 
soboto, 15. januarja, zbrali v gasi lskem domu Ptuj na jubile
jnem, 130. občnem zboru, so gasilski jubilej z udeležbo počas-; 
tili številni gostje iz raznih krajev Slovenije, tudi iz sosednje* 
Hrvaške. Posebej so bili veseli župana mestne občine Mirosla-; 
va Lucija. 1 

Uvodni pozdrav udeležencem 
130. letnega občnega zbora je pri
padel predsedniku GD Martinu 
Verbančiču, ki je ob nizanju ak
tivnosti v minulem obdobju 
izpostavil tudi nekaj nalog v 
letošnjem, jubilejnem letu. Tako 
smo med drugim slišali, da z veli
ko vnemo ponosno pričakujejo 

nabavo dveh novih gasilskih avto
mobilov, ki ju za izboljšanje 
požarnega varstva v Ptuju in 
bližnji okolici nujno potrebujejo. 
Gre za kombinirano gasilsko vozi
lo s cisterno GVC 16/25 ter kom
binirano gasilsko vozilo GVC S, 
ki po poleg klasične kombinacije 
voda + pena gasilo tudi s prahom 

in CO2. Obe vozili bosta veljali 
blizu 90 milijonov tolarjev, zanju 
pa že od zadnje tretjine lanskega 
leta zbirajo prostovoljne pris
pevke med občani. Ti so do sedaj 
prispevali že več kot 2.700.000 to
larjev, glavnino sredstev pa 
pričakujejo iz proračuna mestne 
občine Ptuj, prispevka mi
nistrstva za obrambo ter gospo
darstva in podjetništva. 

Izčrpno poročilo o aktivnostih 
društva v lanskem letu je zbranim 
predstavil poveljnik GD Rudi 
Topolovec. Med drugim je pove
dal, da so lani opravili 84 
različnih intervencij, za kar so 
žrtvovali več kot 1.700 prostovol

jnih delovnih ur, več kot 2000 ur 
pa so prispevali za različne oblike 
izobraževanja, druge aktivnosti in 
gasilske vaje. Seveda potrebujejo 
nove člane, k sodelovanju pa vabi
jo tudi tiste s višjo in visoko 
izobrazbo, predvsem kemične, 
strojne ali elektro smeri, saj v so
dobnem gasilstvu taka znanja na
jbolj pogrešajo. 

Po finančnem in preostalih 
poročilih so se v razpravo vključili 
tudi nekateri gostje. Med prvimi 
je svojim gasilcem ob jubileju čes
tital župan Miroslav Luci, ki je 
bil presenečen nad količino op
ravljenega prostovoljnega dela. 
Gasilcem je obljubil finančno 
pomoč pri nakupu novih gasils
kih vozil ter pri realizaciji os
rednje proslave ob 130-letnici, ki 
bo 9. septembra ob gasilskem 
domu v Ptuju. Pred tem bo skozi 
mesto Ptuj velika gasilska parada, 
v kateri bodo sodelovali številni 
gasilci. 

Ptujskim gasilcem so ob jubileju 
in k doseženim uspehom čestitali 
sekretar državnega požarnega 
sklada Ivan Sisinger, predsednik 
podravske gasilske organizacije 
Franc Simeonov, direktor Upra
ve za obrambo Ptuj Stanko 
Meglic ter predstavniki gasilskih 
društev, tudi iz pobratenega GD 
Krapina in Kozje iz sosednje 
države Hrvaške. 

Ob koncu so najzaslužnejše nag
radili s priznanji in pohvalami. 
Zlato značko Gasilske zveze Slo
venije so za 50-leto aktivnost v ga
silstvu izročili Ivanu Rubinu, po
sebni priznanji za 500 opravljenih 
intervencij sta prejela brata Ivan 
in Igor Fekonja, posebni.priznan-
ji pa sta prejela tudi GD Ptuj in 
poveljnik Rudi Topolovec za šte
vilne aktivnosti in reševanje pre
moženja po lanskih poplavah. 

M . O z m e c 
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DORNAVA / 100- LETNICA 
PROSTOVOLJNEGA GASILSKEGA 
DRUŠTVA 

Zgradili so gasilski dom 
č l a n i prostovoljnega gasi lskega društva v Dornavi so bili 
lani zelo delavni, saj so zgradili gasilski dom. Večino dela 
so opravili s prostovoljnim delom, pa tudi s prispevki 
domačinov in drugih donatorjev. 

Letos praznuje društvo 100-letnico obstoja. O dosedanjih delov
nih uspehih in načrtih za praznovanje jubileja so govorili na sobot
ni redni letni konferenci društva. Alojz Franjkovič, predsednik 
prostovoljnega gasilskega društva, je z velikim zadovoljstvom nizal 
uspehe tako na operativnem kot drugem delu njihovega društva. 
Sprejeli so tudi sedem novih članov. 

100-letnico društva bodo praznovali 18. junija. Tudi za letos si je 
društvo zadalo veliko nalog. 

Sobotne konference so se udeležili tudi župan Franc Šegula in 
predstavniki sosednjih gasilskih in drugih društev, ki delujejo v 
občini Dornava. 

MS 

NEMČIJA / ZLATA POROKA Z A K O N 
CEV BELEC 

Pol sfofeffa sreče 
Zlato poroko sta v Westfaliji, v majhnem mestu Oedt, obhajala 
Christine in Franc Belec . 

Zlata nevesta je Mariborčanka, 
Franc pa je iz Lešnice pri 
Ormožu. Poročila sta se 31. 
decembra 1949. Takratne razmere 
so hotele, da sta se preselila s tre
mi majhnimi otroki in si poiskala 
novi dom. Zelo rada se spomnita 
na Slovenijo. 

Pri obredu je sodeloval tudi slo
venski duhovnik Alojz Zaplotnik, 
slovensko veleposlaništvo iz Ber
lina pe je poslalo čestitke z naj
lepšimi željami. 

Najlepše želje tudi iz uredništvi 
Tednika! 

Roztna Lovreričii 

Z l a t o p o r o č e n c a C h r i s t i n e i n F r a n c B e l e c 





Z A KRATEK CAS 

Info-
glasbene novice! 

Info - glasbene novice pokr i 
vajo večino glasbenih zvrsti 
in tokratni g lasbeni menu je 
s e s t a v l j e n iz s o d o b n e ple
sne g l a s b e , p o p a , s o u l a , 
r&b- ja , rapa, funkyja In roč
ka. 

Britanski ročk band OASIS je 
najpopularnejši otoški band in 
se trudi čimbolj približati Beat-
lom. Po novem kvartet se 
predstavlja s standardno kitar
sko ročk balado GO LET IT 
OUT v kateri pa se 
pevec Liam Gallagher vokalno 
ni izkazal. Njegov brat Noel je 
glava banda, saj napiše vso 
glasbo ter vsa besedila in tako 
bodo OASIS 29. februarja iz
dali četrti studijski album Stan-
ding on the Shoulder of Gi-
ants. 

MANiC STREET PREACHERS 
sodijo v prvo ligo britanskega 
sodobnega ročka. V zasedbi 

so James Dean Bradfield - ki
tara in vokal, Sean Moore -
bobni in Nicky Wire - bas. Za
nimiv trio je pripravil udarno 
ročk pesem THE MASSES 
AGAINST THE CLASSES 

ki v začetku zveni sko
raj tako kot Tvvist and Shout, 
na koncu pa dobi zven skupi
ne Slade. 

Ameriška ročk skupina RED 
HOT CHILI PEPPERS je v letu 
1999 posnela mojstrski album 
Californication in z njega poz
namo že dve uspešnici: Scar 
Tissue in Around the VVorId. 
Tretji single je skupina naslovi
la z OTHERSIDE in v 
njem se preveč na silo preple
tata znani ročk stil skupine ter 
funk. 

MELISSA ETHERIDGE je ame
riška ročk pevka, ki se lahko 
pohvali z dvema grammyjema 
za skladbi Ain't it Heavy in 

Come to my Window. Odlična 
rokerica ima posebno hripav 
glas tudi v novi neizraziti ročk 
skladbi ENOUGH OF ME 

z albuma Breakdovvn. 

Ameriška pevka VONDA 
SHEPHARD je zaslovela s 
pomočjo nadaljevanke Ally 
McBeal ali Raztresene Ally, v 
kateri nastopa kot barska pev
ka. Novi soundtrack iz nadalje
vanke se imenuje Heart and 
Soul, medtem ko se nova 
uspešnica imenuje READ 
YOUR MIND in jo ob 
prijetnem srednje hitrem 
pop/rock ritmu spremlja tudi 
izvirno ter globoko sporočilo. 

Annie May Buliock je pravo 
ime TINE TURNER, ki se je ro
dila 26. novembra 1938. Babi
ca ročka je lani izdala bolj so
doben album Twenty 4 Seven, 
vendar je njena nova pesem 
WHATEVER YOU NEED 

stilsko mehka 
pop/rock pesem in jo je produ-
ciral Johnny Douglas posebej 
za založbo EMI. 

Ameriška pevka MONICA je 
najbolj zablestela v duetu s 
pevko Brandy v komadu The 
Boy is Mine. Odlična pevka 
MONICA je tokrat povabila 
člane vokalne skupine 112 in 
skupaj so zapeli v harmonični 
soul izvedbi klasike RIGHT 
HERE WAITING ki 
jo je v originalu pel Richard 
Marx. 

DESTINVS CHILD so prišle v 
glasbeni svet s pomočjo Wyc-
lefa Jeana, ki jim je produciral 
hit No, No, No. Štiri simptične 
pevke ubrano izvajajo nov va
lujoči r&b komad SAY MY 
NAME z zgoščenke The 
Writting's on the Wall. 

Britansko skupino BRAND 
NEW HEAVIES sestavljajo Si
mon Bartholomevv, Andy Levy, 
Jan Kincaid, Ceri Evans in Sie-
dah Garrett. Kvintet je posnel 
priredbo r&b in funky 
uspešnice z naslovom APPA-
RENTLY NOTHIN ki 
jo je nekoč pela Carleen An-
derson. 

JAY-Z. je umetniško ime raper-
ja Seana Carterja, ki se je rodil 
4. decembra 1970. JAY-Z. iz
vaja rap komad DO IT AGAIN 
(PUT YA HANDS UP) in 

v njem "nakladata" tudi Beanie 
Sigel & Amil. 

Danska skupina AOUA nasto
pa v postavi Lene Nystrom, 
Rene Dif, Soren Rasted in 
CIaus Noreen. Kvartet pošilja 
na tržišče še eno otroško po
pevko CARTOON HEROES 

ki napoveduje nov al
bum Aguarius. Bistvo glasbe
nika je, da je vsak novi projekt 
boljši, a za skupino AOUA je 
bila, kot kaže, Barbika vrhu
nec. 

David Brezniic 

C h r i s t i n a A g u i i e r a 

POPULARNIH 1 0 / Popularnih 10 

1 . B o m t o M a k e y o u H a p p y - B R I T N E V S P E A R S 

2 . T h a f s t h e W a y I t i s - C E L I N E D I O N 

3 . W h a t a G i r I W a n t s - C H R I S T I N A A G U I L E R A 

4 . R a d i o - T H E C O R R S 

5 . K i s s - V E N G A B O V S 

6 . 1 H a v e a D r e a m ; S e a s o n s i n t h e S u n - V V E S T U F E 

7 . R h y t h m D i v i n e - E N R I O U E I G L E S I A S 

8 . N o l h i n g E I s e M a t t e r s " U v e " - M E T A L L I C A 

9 . i \ / I ove y o u r B o d y - E I F F E L 6 5 

1 0 . S h o w m e t h e l \ / l e a n i n g o f b e i n g l j o n e l y 

- B A C K S T R E E T B O Y S 

L e s t v i c x ) P O P U L A R N I H 1 0 l a h k o p o s l u š a t e v s a k o s o 
b o t o V v e č e r n e m s p o r e d u r a d i a R u j . 

SREČANJE 
Z UČENCI 
OŠ OLGE MEGLIC 

D e c e m b e r ja mesec pr ičako
v a n j . O b i š č e j o na s ka r t r i j e 
možje - Miklavž, Božiček in De
dek Mraz. Veselimo se teh praz
nikov. V teh dneh naše delo na 
šoli poteka malo drugače. Iz pa
pirja gubamo figure, iz slanega 
t e s t a i z d e l u j e m o o b e s k e , iz 
s m r e k o v i h ve j ic d e l a m o 
aranžmaje, pr i gospodinjskem 
pouku pa pečemo razne dobro

te, ki nam grdo hitro v slast. Po 
naši šoli v decembru diši. 

V d e c e m b r u se veseli jo t ud i 
učenci na drugih šolah. Mi smo 
bili povabljeni na OŠ Olge Me
gl ic . Učiteljice in učenci so nam 
pripravili delo v treh skupinah. 
V prvi skupini smo bili Mart i 
na , I v a n , M a r j e t k a , D e n i s in 
naša razredničarka. Šivali smo 
zanimive prtičke s prazničnimi 
mot iv i . Z n ami so bile učenke 
Olgice z učiteljico, ki so že pred 
tem obiskale našo šolo. Delo in 
pogovor sta lažje stekla, saj nam 
je bilo manj nerodno, ker smo se 

Mladi dopisniki 

že poznali. V drugi delavnici so 
s p o m o č j o uč i t e l j i c p e k l i 
piškote, ki smo jih tudi pojedli. 
Ob koncu so se nam pridruži l i 
učenci iz tretje skupine, kjer so 
izdelovali praznične izdelke iz 
papirja. Pri delu sta nas obiskala 
ravnateljica obeh šol Rudi Len
art in Ervin Hojker. Ob koncu 
druženja je bilo še obvezno foto
grafiranje. 

V OŠ O l g e M e g l i c s m o se 
p o č u t i l i l e p o . U p a m , da so 
učenci te šole spoznal i , da ni
smo prav nič drugačni od njih. 

Sabina Ovčar, 7. b, 
OS dr. Ljudevita Pivka 

KAKO KRALJU 
OMOGOČITI 
VRNITEV V 
PRAVLJICO 

N e k e g a lepega j u t r a sem se 
zbudil v kraljevi palači. Pogle
dal sem se v ogledalo in oblečen 
sem bil v lepa kraljeva oblačila. 
Imenova l i so me za kralja Ri-
c h a r d a . P r e d m a n o je b i la 
odpr ta velika knjiga. Pogledal 
sem vanjo in tedaj sem se spom
n i l , da sem padel iz pravlj ice. 
Minilo je že 333 let, ko je v mojo 
plačao priskakljala žogica, takoj 

za njo pa neko dekle. Hotel sem 
ji dopovedat i , da se v kraljevo 
palačo ne pridrvi kar tako. Pred
stavila se je in jaz sem ji opros
til. Povedal sem ji, da sem padel 
iz pravljice. Najprej mi sploh ni 
ve r j e l a , za to sem se m o r a l 
pošteno potruditi s prepričevan
jem. Končno mi je verjela. Re
kel sem: "Zberiva skupne moči 
in me začarajva nazaj v pravlji
co." Poskušala sva z mojo čarob
no knj igo , toda ni uspelo . Jaz 
sem na skrivaj poskušal ugoto
vi t i , ali je to dekle princesa ali 
ni. Razmišljala sva in razmišlja
la in se končno spomnila. Veli
ko knjigo sva postavila pred za
boj in jaz sem skočil vanj. Naen
k ra t sem se znašel v pravl j ic i 
S n e g u l j i č i c i . Bil sem t a k o 
srečen, da je nemogoče opisati. 
Za mano je prišla še tista dekli
ca, k i me je s p r a v i l a s em, v 
pravljico. 

Gregor Polak, 5. b, 
OS Gorišnica 

KULTURNI DAN 
v t o r e k smo ime l i k u l t u r n i 

dan na Ptuju. Najprej smo šli v 
ptujsko knjižnico Ivana Potrča. 
Knjižničarka nam je predstavila 
v e l i k o k n j i g , p r e d v s e m o 
Božičku in mesecu decembru . 

Prebrala nam je tudi knjigo Vil
ma in zima. Povedala nam je, da 
zelo rada bere. Spraševala nas je, 
ali se s knjigo lahko kaj naučiš, 
ali je branje zdravo in zakaj. 

V ptujski knjižnici mi je bilo 
zelo všeč. Nato smo šli na kon
cer t . T a m so bile razstavl jene 
slike. Profesorica Renata Neu-
v i r t je o v s a k i s l ik i z a ig ra l a 
skladbo na klavir. Igrala je lepo 
in natančno. Najbolj vseč mi je 
bila slika Dva Žida. Ta kulturni 
dan mi je bil zelo všeč. 

Monika Horvat, 3. b, 
OŠ Markovci 

KORISTEN KIT 
Sem kit z imenom orka. Živim 

v T ihem oceanu, ki je zelo glo
bok. Sem črno-be le barve . Na 
hrb tu imam zelo veliko luknjo. 
Skozi njo vdihujem zrak. Dolg 
sem pr ib l i žno dvajset met rov . 
H r a n i m se s č i s to m a j h n i m i 
živalicami, s p lank tonom. Pri
p r a v i m si j ih na žaru . So zelo 
okusne. Ko imam prosti čas, se 
grem s prijatelji skrivat. Zmeraj 
se skrijem za skalo. Opaaziti me 
je zelo težko. K o v šoli dob im 
d o m a č o n a l o g o , jo v e d n o 
napišem. Nekega dne se je zelo 
ma jhen fantek p r ekop icn i l iz 
čolna. Začel se je utapljati. Za
plaval sem do njega in ga rešil iz 
vode. Njegova ati in m a m i sta 
me pohval i la in dobi l sem na
grado. 

Marko Ktnetec, 3. b, 
OS Kidričevo 

SMUČARSKA 
Gledala sem v nebo in se zale

tela v drevo. 
Potem sem vstala in se zaletela 

v nekega bedaka. 
M a l o sem p r e m i š l j e v a l a o 

snežaku in bedaku, 
potem pa končno spoznala, 
da smučati nisem znala. 
Suzana, 5. r., 
OŠ Videm 

ZIMA 
Z u n a j je z a p a d l o v e l i k o 

iskrečega se snega. Tako smo iz
vedeli, da je prišla mrzla zima. 
Otroci so se zelo razveselili, saj 
se lahko začnejo sankati. Vozni

ki pa so se razjezili, ker se v zimi 
zgodi veliko prometn ih nesreč. 
Zelene smreke pa so bile ozke, 
ker je sneg obtežil njihove veje. 

Čez nekaj dni je zapadlo še več 
snega, tedaj so otroci lahko na
redili sneženega moža s pisanim 
loncem na glavi in z metlo v ro
kah. Nos iz korenčka je bil zelo 
dolg in svetlo oranžen. 

Meni se zdi zima čudovita. 
Barbara BeUak, 4. c, 
OŠ Gorišnica 

TIŠINA ZNOTRAJ 
IN ZUNAJ NAS 

V e d n o z n o v a nas p r e m a g a , 
vedno znova odpelje na drugi 
svet. Ko ne veš več, kaj bi rekel 
in ko se zlomi tvoj glas. Ko ležiš 
v t r a v i , g l e d a š v sve t in se 
sprašuješ o stvareh, na katere ne 
dobiš odgovora - takrat te dole
t i , dolet i te t iš ina. Pa saj se ne 
zavedaš, da je, ampak je, vedno 
več je je. Po t em ne veš, kaj se 
dogaja, ne veš več, kje si, tavaš 
po mislih, vedno bolj stran - od
daljen si od resničnosti. Nisi več 
t i , a m p a k to , kar si želiš b i t i . 
Postal si nekdo drug. Postal si 
oseba, ki se skriva nekje v tebi, v 
notranjosti . Takra t tavaš nekje 
v i soko , v sanjah , ki si j ih ses
tav l jaš , de lček za d e l č k o m ... 
Nihče te ne ustavi, ti le lebdiš v 
t r e n u t k i h , ki te obdajajo. Ko
nec. 

Naenkrat se predramiš. Spet si 
p r i še l naza j , a m p a k še v e d n o 
v l ada t i š i n a , še zmera j je tu . 
Neče iti stran, noče te zapustiti. 
Včas ih te ta m i r in molčan je 
zbližata s človekom, ki ga imaš 
r ad , l a h k o pa je t u d i p rav 
zoprna. Tišina marsikdaj govori 
n a m e s t o g lasu . Pove ti l ahko 
m a r s i k a j : l j u b e z e n , s a m o t a , 
žalost.. . Vse to in še več se skri
va v njej. Lahko jo deliš. Lahko 
jo prepustiš samemu sebi, a ved
no se bo vrnila, vedno. 

Veliko bi lahko napisal, a ni
koli dovolj. Ne da se je načrto
vati; ko pride, pač pride, nikoU 
je ni dovolj in je nikoli ne bo. 

Urška Vidovič, 8. b, 
OŠ Kidričevo 

LUJZEK 
Dober den vsoki den! Drgoč je 

nedela, ko vam pišem toto pismo. 
Mica je glih zaj prišla od pozne 
meše,jaz sedin za pečjo, z eno oko 
gledan televizijo in naše smučare, 
ki v švicarskem Vengeni vozijo 
slalom, kak da bili na turbo 
rizling pogon nareti. Koširov 
Jurček vodi, pa tudi vsi drugi so 
odlični. Jaz kak prleški kletar in 
vinogradnik sen čista prepričani, 
da so vinsko dopingirani. Pa ne 
hvolimo dneva pred večerom, saj 
je pred nami še druga vozja in se 
lehko zgodi, ke do naši pubeci 
začeli rikverc voziti. No, jaz pisen 
dale in ne čokam rm drugo vožnjo. 
Če bo keri od naših na zmagoval
nih štengah, borna z Mico odprla 
buteljko in po kloboso v tunko seg-
nola. 

Tejko o športi, zaj pa še malo o 
politiki. Verm ste rm televiziji vidli, 
kak sta se na preiskovalni 
komisiji iz oči v oči gledala 

Kučanov Milan in Pukšičof 
Franček s prleškega Destrnika 
duma. Obadva sta mela rdeče oči 
kak angora zofci. Odkrivala sta 
meglo z begunjskega Elana, in 
kak se po domačen reče, v meglo 
brcala. Keri bo kerega boj trofa 
med roge, bo pokazala nadaljnja 
preiskava. Pokazalo se bo tudi, 
kere pravljice so boj zanimive ali 
pa resnične: tiste, ki Jih Janez 
Janša pripoveduvle, ali pa tiste, ki 
jih bo Kučan svojim vnukom pri
povedma. Je pač tak, da se bližajo 
volitve in si pač politiki skačejo v 
lase in med noge. Tudi povezovoje 
enih in drugih strank je očitna 
borba za ohlost. Kak vidite, sta si 
stric Peterle in Janša že rmvidezno 
segnola v roke, ta mlodi Podobnik 
pa se jima sama diplomatsko 
smeje. Na, ja, takšna je pač poli
tika, glih tak kak dojenček, ki se ti 
lepo iz kinderpetlrm smeje in se ti 
istočasno pokaka v plenice ali pa 
se polula v naročje. 

Kaj je preveč, pa je že preveč. Da 
lahka zaenkrat še neznani storilci 
adpelajo iz vojaškega skladišča 
vejka količina aržja, pokasiraja 
dnar in nikome nista, ta je krimi
nal z vejka začetnico, ki se lehko 
dogaja sama v visoki politiki, 
gospodarstvo pa nam itak vrag 
jemlje. 

Tejko za gnes. Mica me glih zaj 
k obedi zave in mi grozi, da bo me 
poslala delat na sunčno uprava. 
Pa srečru) do drugega tjedna. LU
JZEK 







ŠPORT 

GIMNASTIKA 

Ivana Fekonja - državna prvakinja 
Gojenke i n gojenci Gimnas-
tičnega društva Ptuj telunuje-
j o v C p r o g r a m u š p o r t n e 
g i m a n s t i k e v S l o v e n i j i . N a 
državnem prvenstvu v alcroba-
t ik i so d o s e g l i ve l ik u s p e h . 
Dese t l e tna Ivana Fekonja je 
p o s t a l a d r ž a v n a p r v a k i n j a 
med mlajšimi dekl icami, kar 
j e za p o g o j e d e l a v druš tvu 
vsekakor velik uspeh za Iva
no *n n jene ko leg ice v ek ip i 
ter veliko priznanje prizadev
nemu trenerju Marjanu Vido-
viču. 

Ivanin uspeh so zaokrožile 
Karmen Selič s 5. mestom, Bar
bara Vidovič s 25. mestom. 
Saška Zupančič, Barbara Erja
vec in Nina Grabar, ki so skupaj 
zasedle 5. mesto med 11 ekipa
mi. Ekipa starejših deklic je za
sedla 9. mesto. 

Vse bolj perspekt ivni posta
jajo mlajši dečki, ki so prak
t ično začeli t renirat i lani , saj 
so kot nepopolna ekipa bili po 
številu točk na 3. mestu. Da 

res vneto trenirajo, kaže tudi 
ponjava, ki je že toliko načeta, 
da zbiramo sredstva za nakup 
nove. 

A n k a O s t r m a n 

Zmagovalka - Ptujčanka Ivana Fekonja, peta prav tako 
Ptujčanka Karmen Selič 

KOŠARKA / MEDOBČINSKA REKREACIJSKA LIGA 

Po prvem prvaka Majšperk in Sforše 
Z zadnjim, petim krogom in odigranimi zaos

talimi tekmami se je končal prvi del rekreacij
ske lige v košarki. Prvaka skupin sta postali eki
pi ŠD Majšperk in KK Starše. Obe ekipi sta 
osvojili poln izkupiček točk. Liga se bo nadalje
vala v januarju, ko bodo na sporedu povratne 
tekme. 

Velja omeniti , da je letos liga še močnejša in 
kvalitetnejša kot lansko sezono, saj je bila večina 
tekem negotovih in izenačenih prav do konca. 
Ekipam na sredini lestvice bo težko ujeti pril-
juček z vrhom, zato mislim, da sta prvi mesti v 
obeh skupinah že skoraj oddani. Zanimivo bo 
predvsem na sredini lestvice, kjer se bo odločalo, 
kdo bo ekipama Putarov in Ptujske Gore delal 
družbo v razigravanju za mesta od 9 do 12. 

Rezultati zadnjega kroga in neodigranih tekem: 
skupina A: Veterani - ŠD Breg 81:41 (45:16), ŠD 
Majšperk - Putari Zavrč 77:73 (37:41), ŠD 
Majšperk - Dornava center 72:54 (33:24), Dorna
va center - ŠD Kidričevo 49:55 (19:31). Skupina 
B: Orači - ŠD Cirkovce 66:60 (26:30), SD Ptujska 
Gora - Talum 55:61 (22:27), SD Ptu[ska Gora -
Starše 52:56 (18:31), SD Cirkovce - SD Ptujska 

Gora 80:46 (48:26), Orači - KPŠ Breg Bulls 59:55 
(25:24), Ta lum - Starše 56:91 (21:43). 

SKUPINA A 
1.ŠD MAJŠPERK 5 5 O -^42 10 
2. VETERANI 5 4 1 -1-94 9 
3. ŠD KIDRIČEVO 5 2 3 -1-8 7 
4. DORNAVA CENTER 5 2 3 -1-3 7 
5.ŠDBREG 5 2 3 -10 7 
6. PUTARI ZAVRČ 5 O 5 -137 5 

SKUPINA B 
1.STARŠE 5 5 0 + 8 7 10 
2. ORAČI 5 4 1 -f 70 9 
3. KPŠ BREG BULLS 5 2 3 -19 7 
4. TALUM 5 2 3 -53 7 
5. ŠD CIRKOVCE (-1) 5 2 3 +5 6 
6. ŠD PTUJSKA GORA 5 O 5 -90 5 

Lestvica najboljših strelcev lige: 1. Peter Trifko-
vič (Starše) 148 košev, 2. Jože Kolarič (Cirkovce) 
130 košev, 3. Branko Novak (Majšperk) 120 
košev, 4. Izudin Kanlič (Veterani) 118 košev, 5. 
Edi Hojnik (Kidričevo) 111 košev. 

R a d k o H o j a k 

MALI NOGOMET 
MNZPTUJ 

Rezultati tekem rekreacijske lige A - 3. 
krog: 

Rekreacijska liga B - 3. krog: 
Avtoelektrika Bračič - Dolane 9:4, Macho 

Juršinci - Kozminci Šega 2:3, Vitomarci - Lipa 
Vitomarci 3:3, Peugeot Toplak - Telekom MB 
5:3, Hajdoše - Remos Slavšina 1:4. 

ONL ORMOŽ 
1. liga 
V 5. krogu so bili doseženi tile rezultati: Gos

tišče pri Tonetu - Mladost Miklavž I. 2:5, SKD 
- Zopa Atex Križevci 5:1, Pušenci - Interles 
4:2, Holermuos - Club Rotation 2:7, Smoki 
Fištravec - Tomaž RTV Kupčič 4:5. 

Vrstni red: Zopa Atex Križevci 12, Holermu
os 10, Pušenci 9, Club Rotation in SKD 7, 
Tomaž RTV Kupčič, Mladost Miklavž, Inter
les in Gostišče pri Tonetu 6, Smoki Fištravec 4. 

2. liga 
Rezultati 5. kroga: Ivajnkovci - Borec 5:3, 

T S O - Kog 5:1, Vičanci Junior - Litmerk 8:2, 
Pušenci veterani - Mladost Miklavž II. 12:3, 
Trgovina Rina - Cvetkovci 3:4. 

Vrstni red: Ivajnkovci 15, Trgovina Rina 12, 
TSO 10, Vičanci junior in Cvetkovci 9, Pušenci 
veterani 8, Li tmerk 4, Mladost Miklavž II in 
Kog 3, Borec O točk. 

ONL GORIŠNICA 
Rezultati 7. kroga: Žiher - Gamsi Zamušani 

5:1, K M N Kokot - PC Krona Dolane 4:7, Hi-
dus - Forum 5:4„ N K Gorišnica Bistro Milena 
- Dina&Sima 5:4, Cirkulane - Avtošola Pred
nost 3:4, Izziv telefoni - Steklarstvo Meznarič 

C E R K V i N J A K / USTANOVILI NOGOMETNI KLUB 

Razgibono sjHiffiiii iMionie 
športno življenje v novi slovenskogoriški občini Cerkveigak je 
i z j e m n o r a z g i b a n o . D r u š t v a k l jub o m e j e n i m f i n a n č n i m 
sredstvom uspešno uresničujejo programske naloge . 

To so ugotovili tudi na petko
vem prvem občnem zboru No
gometnega kluba Cerkvenjak. 
Na njem so za predsednika klu
ba izvolili Janka Maguša, za 
podpredsednika Milana Perko-
viča, za tajnika Marjana Zmav-
ca, za predsednika nadzornega 
odbora Mirka Žmavca in za 
predsednika disciplinske komi
sije Andreja Kocbeka. Ugodno 
so ocenili delo v minulem letu, 
ko so praktično postavili temel
je novemu športnemu društvu 
in privabili veliko novih članov. 
Za nogomet je med mladimi 
Cerkvenjačani precejšnje zani
manje, doslej se jih je 20 vozilo 
na treninge v Lenart. Zdaj naj 
bi igro z žogo razvijali doma, v 
Cerkvenjaku, kjer nastajajo v 
Andrenški grabi zametki nove
ga športno-rekreacijskega sre
dišča. 

Na občnem zboru so nogome
taši te načrte občine Cerkvenjak i 
podprli in izrazih vso podporo ' 
pri usklajevanju programskih 
zasnov pri izdelavi projektne 
dokumentacije. Športno-rekrea-
cijski center naj bi zgradili v ne
kaj letih, poleg nogometnega 
igrišča pa predvidevajo tudi 
ureditev teniških igrišč, atlet
skih stez, tr imskih poti in šte

vilnih spremljevalnih objektov. 
Zavzeli so se tudi za vključitev 
centra v katalog turistične po
nudbe občine Cerkvenjak in za 
označbe pomembnejših narav
nih značilnosti ob bodočem 
športnem centru. Dolina pod 
naseljem Kadrenci je za uredi
tev športno-rekreacijskega cen
tra najprimernejša in dolgo
ročno naj bi ob centru zgradili 
še plavalne bazene. Pošteno at
letsko stezo potrebuje tudi 
osnovna šola, tako da je predlog 
več kot utemeljen. 

Zamisli za ureditev so nastale 
med športnimi delavci in zane
senjaki, od katerih župan Jože 
Kraner, ki je tudi sodeloval na 
občnem zboru nogometnega 
kluba, pričakuje polno podporo 
in pomoč pri izvedbi. Soglasno 
so tudi ijodprli predlog za usta
novitev Športne zveze Cerkven
jak. Doslej so bila njihova šport
na društva od okriljem lenarške 
športne zveze, zdaj pa naj bi 
tudi na tem področju prešli na 
svoje. Priprave na ustanovitev 
bo vodil podžupan cerkvenjaške 
občine Janko Maguša, ki je tudi 
sicer aktiven v športnem 
društvu. Športna zveza Cer
kvenjak bo združevala vsa 
društva in klube, skrbela za raz

voj športa in njegovo financi
ranje, se povezovala s sosednji
mi zvezami in društvi in zago
varjala interese športa v občini. 
Z ustanovitvijo lastne zveze se 
cerkvenjaški športniki ne bodo 
zaprli za lastnimi plotovi, še na
prej bodo tesno sodelovali v 
širšem prostoru in hkrati uvel
javljali temeljne interese v lo
kalni skupnosti. Denar bo ostal 
doma, podporo pa pričakujejo 
tudi od ministrstva za šolstvo in 
šport. Občina Cerkvenjak bo 
šport še naprej podpirala in 
skrbela za dolgoročno uveljavl
janje interesov mladih ljudi. 

M a r j a n T o š 

^rtne novice 
NOGOMET • 
Drava Montavar 
pričela vadbo 

N K Drava bo v drugi del tek
movanja krenila kot Drava 
Montavar, novi trener bo Jože 
Hadler, v klub je prišlo pet no
vih igralcev, kar bo samo 
povečalo konkurenco v igral
skem kadru. Vse to bi moralo 
zadostovati za ohranitev drugo-
ligaškega statusa. Potrebna pa 
bo dobra pripravljenost ekipe, 
saj je Drava v nevarnih vodah 
na prvenstveni razpredelnici. 
Do nadaljevanja prvenstva bodo 
Ptujčani odigrali osem pregled
nih srečanj. 

e k 

TENIS • Ajda 
dvoranska državna 
prvakinja v dvojicah 

Teniški klub Radenci je v so
delovanju s Teniško zvezo Slo
venije od 13. do 17. januarja or
ganiziral dvoransko državno 
prvenstvo za leto 2000 za dekle
ta in fante do 16 let v kategori
jah posamezno in dvojice. Tek

movalka T K Ptuj Ajda Brumen 
je drugič v svoji karieri postala 
državna prvakinja. S soigralko 
Mojco Mileta (TK Branik MB) 
sta v finalu premagali Sandro 
Volk in Bredo Kovač (TK N G 
in Z T K LJ) z rezultatom 1:6, 
6:2 in 7:6. Tudi v igrah posa
meznic je Ajda z uvrstitvijo v 
polfinale osvojila medaljo. Ajda 
je kot edina od tekmovalk osvo
jila medalji v obeh kategorijah. 
T K Ptuj je imel predstavnika 
tudi v kategoriji fantov. Po zma
gah v kvalifikacijah je Ino Fic-
ko v 1. krogu izgubil proti 
izkušnejšemu nasprotniku. 

T K 

NOGOMET • 
Tečaj za nove 
sodnike 

Medobčinsko društvo nogo
metnih sodnikov Ptuj organizi
ra tečaj za nove sodnike, ki bo v 
ponedeljek, 24. januarja, ob 17. 
uri v sejni sobi Športne dvorane 
Mladika. 

Vsi zainteresirani vljudno 
vabljeni! 

JURŠINCI • 
Tekmovanje v 
smučarskih skoldh 

ŠD Juršinci prireja med-
društveno tekmo v smučarskih 
skokih na 25-metrski skakalnici 
v kategoriji pionirjev do 15 let, 

članov in veteranov v nedeljo, 
23. januarja, ob 13. uri v Juršin-
cih. Prijavite se lahko na dan 
tekmovanja do 13. ure. Vsak 
tekmovalec tekmuje na svojo 
odgovornost ali na odgovornost 
kluba. Tekmuje s z alpskimi 
smučmi. Informacije pri: An
dreju Čehu, tel. 758 202 ali 041 
669 503, ali Jožetu Novaku, tel. 
758 117 ali 041 723 946. Na naj
boljše čakajo medalje, priznanja 
in praktične nagrade. 

PLAVANJE • 
Matjaž Pernat 
dvakrat prvi 

Mladi plavalec Matjaž Pernat 
je bil zelo uspešen na plavalnem 
mitingu na Ravnah na 
Koroškem: dosegel je dve zmagi 
v absolutni kategoriji na 100 in 
200 metrov prsno. V disciplini 
100 metrov prsno je zmagal s 
časom 1:08,32, na 200 metrov pa 
je izboljšal svoj osebni rekord za 
tri sekunde. 

e k 

POPRAVEK 
Pri objavi rezultatov novolet

nega teniškega turnirja je prišlo 
do pomote: v kategoriji do 14 let 
je zmagal Toni Hazdanac, drugi 
je bil Gorazd Skrt, tretji pa Ta
dej Šebela. Za pomoto se opra
vičujemo. 

T K 

S E R V I S SMUČI 
TENIS OPREME TER KOLES 
Šport Servis Davorin Munda s.p. 

9cwenski trg 1,2250 Ruj, tel,: 062^587 
ali 041/925-852 

ODBOJKA / 1 .A DOL - ŽENSKE 
V 

Marsel - Šentvid 0:3 
-VIARSEL: T e r b u č e v a , Z e n u n o v i č e v a , M o h o r k o v a , 
B l a ž i č e v a , P u s t o s l e m š k o v a , Š e r o n o v a , F r u m n o v a , 
Žgečeva, Vindičeva" 

Slabo uro so gostje porabile, da so z dinamično igro premaga
le domačinke, ki so zaigrale nezbrano, brez volje in žara; brez 
požriovalnosti, kar je bila odlika gostij. Za gostiteljico žal ni 
nastopilo poškodovana Muravsova, kar ne opravičuje poraza. 
Trener Novak nikakor ni mogel vzpostavili ravnovesja, žal pa 
na klopi nima igralk, ki bi lahko vstopale v igro, igra stand
ardno s sedmimi igralkami. Ob vsem tem tudi sodnika svoje 
naloge nista opravila najbolje. Rezultati nizov: 28:30, 19:25, 
10:25. 

- a n c 







PRAGERSKO / JAVNA OBRAVNAVA OSNUTKA 
LOKACIJSKEGA NAČRTA ZA OBVOZNICO 

Krajani zadovolini, 
v kratkem priietek gradnje 

Problematika pogosto spuščenih zapornic na železniškem 
prehodu na Pragerskem ima že dolgo brado. Ne samo vozni-
Id, tudi domačini so zaradi pogostih prometnih zastojev, ti 
ponavadi trajajo lepo število ur dnevno, siti dolgih kolon vo
zil na obeh straneh železniške proge. Občina Slovenska Bist
rica se zaradi vsega tega že daljše obdobje zavzema za 
gradnjo obvoznice. 

Tako je slovenjebistriški 
občinski svet na 8. redni seji ko
nec lanskega septembra sprejel 
program lokacijskega načrta za 
obvoznico, na podlagi tega je bil 
izdelan osnutek lokacijskega 
načrta in občinski svet ga je 
obravnaval na 9. redni seji v 
začetku lanskega decembra; svet
niki so ga soglasno sprejeli. Spre
jeli pa so tudi sklep o javni 
razgrnitvi osnutka lokacijskega 
načrta za dobo najmanj 30 dni. V 
tem času je občinska uprava oziro
ma oddelek za okolje in prostor 
občine Slovenska Bistrica, ki vodi 
postopek za sprejetje lokacijskega 
načrta, njegov naročnik pa je 
Družba za avtoceste Republike 
Slovenije, organiziral javno 
obravnavo; ta je potekala 5. janu
arja letos v prostorih doma kultu
re Pragersko. 

Zbralo se je lepo število kra
janov (več kot 70) ter predstavniki 
občine Slovenska- Bistrica, 
Družbe za avtoceste Republike 
Slovenije in seveda domače kra
jevne skupnosti. Slovenjebistriški 
župan dr. Ivan Žagar je podal kro
nologijo dosedanjih aktivnosti za 
gradnjo obvoznice Pragersko. Iz
delovalec lokacijskega načrta dipl. 
ing. gradbeništva Rajko Strguljc, 

direktor URBIS, d.o.o., iz Mari
bora pa je prisotnim obrazložil 
potek trase obvoznice v dolžini 
nekaj več kot 6 km, priključnih 
cest z vsemi spremljajočimi objek
ti in ureditvami (deviacije cest in 
poti, podvoz, mostovi), območje 
vodnogospodarskih ureditev, 
obcestnega prostora, ureditve in 
prestavitve infrastrukturnih ob
jektov, naprav ter ukrepe za prep
rečitev vpliva prekomernih pli
nov za okolje. Trasa obvoznice, 
njen največji del bo potekal po 
ozemlju občine Slovenska Bistri
ca, ostalo pa po območju občin 
Rače - Fram in Kidričevo, bo 
speljana po katastrskih občinah 
Spodnja Polskava, Gorica, 
Stražgonjca, Šikole in Pongrce. 
Njen pričetek je pri pragerskem 
gradu (kmalu za Velenikom), ces
ta pa se potem nadaljuje severno 
od naselja Pragersko, prečka 
železniško progo, nato po južnem 
obrobju občine Rače - Fram, pre
ko polja in se pri odcepu za Cirko
vce vključi na glavno cesto Slo
venska Bistrica - Hajdina (nekoč 
cesta M 3-3). 

Prisotne je med drugim zani
malo, ali so z lastniki zemljišč na 
bodoči trasi že opravljeni dogovo
ri za odkup. Zanimalo jih je tudi, 

kako bo "urejeno križišče pri pra
gerskem gradu. Investitorju so 
postavili še nekaj vprašanj glede 
ureditve ceste skozi Pragersko in 
Gaj po izgradnji obvoznice, saj bo 
lokalni promet v samem naselju še 
vedno prisoten in oviran zaradi 
dolgih zapiralnih časov na 
območju ranžirne postaje železni
ce. 

Župan dr. Ivan Žagar ter pred
sednik krajevne skupnosti Prager
sko Andrej Godec sta prisotnim 
povedala, da je za ureditev ceste in 
gradnjo pločnika od železniškega 
prehoda skozi Pragersko do Gaja 
že podpisana pogodba med mi
nistrstvom za promet in zveze ter 
občino Slovenska Bistrica, dela pa 
bi naj pričeli takoj, ko bodo pri
merne vremenske razmere. 

Predstavnik komunale iz Slo
venske Bistrice je udeležence 
javne obravnave osnutka loka
cijskega načrta za obvoznico Pra
gersko seznanil še z zamenjavami 
vodovodnega omrežja na tistih 
delih, kjer se vodovod križa s tra
so obvoznice, in pri tem predlagal 
takšno izvedbo, da bo zagotovlje
na nemotena oskrba s kvalitetno 
pitno vodo tudi po gradnji ob
voznice. 

Ob koncu javne obravnave so 
prisotni sprejeli zaključek, da na 
postavljena vprašanja in pripom
be pripravi izdelovalec osnutka 
lokacijskega načrta za obvoznico 
Pragersko strokovna stališča, ta pa 
strokovne službe občine dajo v 
obravnavo občinskemu svetu. 

Vida Topolevec 

Napoved, za Slovenijo 
Danes t o v jugozaliodni Slove-j 

niji zmerno do pretežno oblačno, j 
pikal t o jugozakodnik. Drugod; 
t o sprva še jasno. Zjutraj t o po
nekod megla. Popoldne in ponoči 
se t o od severa zmerno' 
pootlačilo. Najnižje jutranje tem
perature todo v zavetrnik legak 
do -14 , drugod od -10 do -5 in ok 
morju malo pod O, najvišje; 
dnevne od -2 do 3 , na Primors-; 
kem okoli 7 C. 

Oteti ; 
V petek t o povečini jasno, zjut-^ 

raj t o ponekod megla. V sototoj 
t o spremenljivo do pretežno 
otlačno, v notranjosti Slovenij« 
todo možne kratkotrajne snežne 
ploke. \ 

Kulturni 
križemkražem 
SLOVENSKA BISTRICA • V 
knjižnici Josipa Vošnjaka v Slo
venski Bistrici bo danes, 20. ja
nuarja, ob 17. uri v gosteh slo
venska pisateljica Janja 
Vidmar. 
PTUJ • V petek, 21. januarja, 
ob 19. uri bo imela v ptujski 
Gledališki kleti Alenka Krabon-
ja potopisno predavanje z dia
pozitivi s poti po Indoneziji. 
Prostovoljni prispevki ude
ležencev bodo izročeni v 
dobrodelne namene. 
PTUJ • V petek, 21. januarja, 
bo ob 19. uri v refektoriju mino
ritskega samostana Viktorinov 
večer s škofom dr. Francem 
Krambergerjem. Glasbeni utri
nek bo pripravil mešani pevski 
zbor sv. Petra in Pavla. 
KIDRIČEVO • V soboto, 22. 
januarja, ob 18. uri bo v dvorani 
Pan medobmočno srečanje 
tamburaških skupin in orkest
rov severovzhodne Slovenije. 
Nastopili bodo godci iz Ljuto
mera, Radencev, Vidma, 
Ormoža, Hoč, Poljčan in Cir-
kovc. 
PTUJ • V soboto, 22. januarja, 
ob 19.30 na ptujskem gleda
liškem odru gostuje Drama 
SNG Maribor s predstavo Za
det kabaret. Režiser je Jure Iva-
nušič. 
ZGORNJA POLSKAVA • V 
domu kulture na Zgornji Pols-
kavi bo v nedeljo, 23. januarja, 
ob 15. uri s komedijo "Dobro
došla miss, Agata" pod režijsko 
taktirko Rozike Ozimič gosto
vala gledališka skupina KUD 
Alojza Avžnerja z Zgornje 
Ložnice. 
PTUJ • V ponedeljek, 24. janu
arja, ob 18. uri bo v kinu Ruj 
premierna predstavitev najno
vejšega filma Tinčka Ivanuše 
Ptuj biser preteklosti, pos
večenega 1930. obletnici prve 
pisne omembe Ruja in Prešer
novemu letu - letu kulture. 
ORMOŽ • V ponedeljek, 24. 
januarja, ob 19. uri bo Zvone 
Šeruga, svetovni popotnik in 
novionar, v kinodvorani v 
Ormožu predstavilmsvojo knji
go Poti v neznano, v torek ob 
18. uri pa v mestnem kinu na 
Ruju. 
SLOVENSKA BISTRICA • V 
galeriji bistriškega gradu si lafi-
ko do 26. januarja ogledate li
kovno razstavo Maje Pogačnik 
z Dunaja. V galeriji Val Slo
venska Bistrica je prodajna 
razstava keramičnih izdelkov 
Viole Grgasovič, v galeriji DPD 
Svoboda (kinodvorana) pa si 
obiskovalci lahko ogledajo 
razstavo novinarske fotografije 
Danila Utenkarja. 
KINO PTUJ • Ta teden si lah
ko ob 18. in 20. uri ogledate 
Globoko modrino, prihodnji te
den pa ob 18. uri film Austin 
Powers 2: Vohun, ki me je na
tegnil, ob 20. uri pa Trinajsti bo
jevnik. 

ČRNA KRONIKA 
POKLICAL IN OROPAL 
ZNANCA 

v sredo, 12. januarja, okoli 
22. ure je 23-letni A.L iz Slo
venske Bistrice poklical svojega 
znanca, 26-letnega E.C., in ga 
povabil v predprostor sanitarij 
lokala ETS na Titovi cesti v Slo
venski Bistrici. Tam ga je napa
del in od njega zahteval denar, 
in ker mu ga ni hotel izročiti, mu 
ga je odvzel s silo in ga oškodo
val za okoli 110.000 tolarjev, 
nato pa odšel iz lokala. Krimina
listi bodo storilca ovadili pristo
jnemu tožilstvu zaradi suma 
ropa. 

Z ROPOM PO MOBILNE 
TELEFONE 

v noči na četrtek, 13. januar
ja, je neznanec vlomil v prostore 
prodajnega centra Kondor na 
Titovi cesti v Slovenski Bistrici. 
Z njim je izginilo več mobilnih 
telefonov, videokamere in avto-
radii. S tem je podjetje Sega, 
d.o.o., oškodoval za 2,5 milijo
na tolarjev. 

PRODAJALKI GROZIL Z 
NOŽEM 

Maskirani moški je v četrtek, 
13. januarja, ob 18.30 prišel v 
prodajalno Danica v Lenartu. 
Prodajalki je zagrozil z nožem in 
zahteval denar, vendar mu ga ni 
izročila. Ropar je potem segel 
na polico, vzel troje hlač in dva 
puloverja ter izginil. Po opisu 
naj bi bil to mlad moški suhe 
postave in visok okoli 175 centi
metrov. Policisti za njim poizve
dujejo. 

05UMUEN POSKUSA 
ROPA POSTE 

v prejšnji številki smo 
poročali o spodletelem poskusu 
ropa pošte v Laporju pri Slo
venski Bistrici. Policisti in krimi
nalisti so ugotovili, da naj bi bil 
domnevni ropar 19-letni P.R. iz 
okolice Slovenske Bistrice. Po
gosto je bil v denarnih težavah, 
zato je poskusil oropati manjšo 
pošto v Laporju. Ker se 
uslužbenka pošte ni ustrašila 
njegove plastične pištole, je 
poskušal s solzivcem, vendar je 
plin brizgnil v šipo ob okencu in 
se odbil v obraz, lastne solze pa 
so ga povsem zmedle in je po
begnil, med potjo pa odmetaval 
dele opreme. Kriminalisti so 
P.R. pridržali od 12. do 14. janu
arja, ugotovili vsa dejstva, po
tem pa ga izpustili, ker so meni
li, da ga ni potrebno predati 
preiskovalnemu sodniku, saj 
imajo dovolj materialnih doka
zov in tudi osumljenčevo priz
nanje, doslej pa z njim še niso 
imeli opravka. Kazensko 
ovadbo bodo poslali nepos
redno na tožilstvo zaradi posku
sa ropa. 

RODILE SO - ČESTITA 
MO: Jelena Furjan, Spuhlja 
103'b - deklico; Anica Vido
vič, Bukovci 143, Markovci 
dek iuo . Margaieia Hažič, 
Fnrmm 52, (ionšnica - Ta-

iro; Valerija Rojko, Buko-
i l/a, Markovci - Polono-
iialija Kline, l.aiicova va'̂  

i :i a, Videm - Klaro; Jožica 
Krajnc, Zg. Velovlek 11 -

;ka, Nataša Osebek, Dolga 
. a 12, Ormož - Ž;ina' ' • ' in-

ka hrcv, /,p I .csf >, 
/.!>. Lcskovcc - B!a / .u, .viaiija 
N'ovak, Veliki Brebrovnik 

I Ormož - dečka; Simona 
arnšek, Arbajterjeva 10, 

Piuj - Niko; Polonca 
^^^dgajski, Žabjak 52, Ptuj -

;ena; Sonja Lovrec, Copo-
^ a 4, Ptuj - Žiga; Olga Frlež, 
Lackova 7, Kidričevo -
Niko; Zdenka Cafuta, 
Majski Vrh 37 - Iris; Simona 
Petrovič, Kozminci 15 -
Tjašo; Darja Sekirnik, Bres-
lovška c. 20, Rogaška Slatina 
- Jana; Melita Šamperl, 
Drbetinci 30, Vitomarci -
deklico. 

UMRLI SO: Matija Ciglar, 
Podvinci 88, 1914-1 7. ja
nuarja 2000; Karolina 
Lampret, rojena Kotnik, 
Stanošina 17, * 1923 - t 7. 
januarja 2000; Franc Roj, 
Zg. Kungota 32, * 1921 - t 
8. januarja 2000; Ivan He-
bar, Vičanci 15, =1̂  1955 - 1 9. 
januarja 2000; Franc Hor
vat, Desenci 7, * 1933 - 1 1 2 . 
januarja 2000. 

ČRNA KRONIKA 
ODNESEL PLINSKO PEČ 

Lastnik nedograjene stano
vanjske hiše v Krčevini pri Vur-
berku je v soboto, 15. januarja, 
prijavil vlom. Vlomilec mu je iz 
kurilnice odnesel plinsko peč in 
ga s tem oškodoval za 230.000 
tolarjev. 

ZASEGLI MARIHUANO 
Policisti mejne postaje Zavrč 

so v četrtek, 13. januarja, op
ravljali rutinski kontrolni promet 
in med drugimi ustavili osebni 
avto, ki g a j e vozil 19-letni D.T. iz 
okolice Zavrča. Ph pregledu vo
zila so našli šes t polivinilastih 
vrečk z zelenorjavim praškom in 
posumili, da je marihuana. D.T 
je povedal, da naj bi to mamilo 
dobil od B.B. iz okolice Ptuja. 
Potem so policisti pri B.B. opra
vili hišno preiskavo in našli za 
več kot kilogram marihuane, 
zato so mu odvzeli prostost in 
ga pridržali, s e z njim pogovorili 
in ga še isti dan izpustili. Oba 
bodo ovadili tožilstvu. 
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